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ÚVOD  
Skončil turbulentní rok s letopočtem 2021 a otevíráme stránky 

kroniky města Bohumín pro rok 2022.  

Novoroční proslov starosty města Ing. Petra Víchy mohli bohumínští 

občané jako obvykle sledovat prostřednictvím Televizního informačního 

kanálu a přečíst si v bohumínských novinách OKO, č. 1/2022.  

Zde je:   

Stabilita a spolupráce předčí volební rozruch 
Vážení spoluobčané, v loňském novoročním proslovu jsem předpokládal, že se ještě celý rok 

budeme potýkat s covidem. Bohužel jsem se nemýlil. Očekával jsem ale, že tak dlouho bude trvat 

očkování celé společnosti a pak už budeme mít více klidu. V tom jsem se spletl, podcenil jsem 

svobodomyslnost našich lidí 

v nechuti k očkování, jistou míru 

sobectví a také sílu dezinformací. 

Virus nemá facebook a proto 

zatím vítězí. A protože nevím, co 

bude dělat virus a jeho mutace 

a ani co bude dělat nová vláda, 

uzavřu tuto kapitolu 

s povzdechem, že asi i v roce 2022 

budeme občas nosit respirátory, 

občas někam nebudeme moci, 

občas se něco nebude moci konat, doplatí na to kultura, sport a zejména podniky a podnikatelé, zpozdí 

se stavební práce, inflace poroste, dluh republiky se zvětší, ostatní zdravotní péče bude omezená 

a občas budeme všichni naštvaní. A to je asi to nejhorší. Na druhé straně platí, že život jde dál, je to 

pořád lepší, než kdyby byla válka, na kterou vzpomínají pamětníci. A já děkuji všem, kteří se podílejí na 

tom, aby svět byl co nejnormálnější. Zdravotníkům, sociálním pracovníkům, učitelům, dobrovolníkům, 

spolkům, všem, kteří nějak pomohli a pomáhají.  

I v Bohumíně se pravidelně scházel krizový štáb, vždyť dobrou třetinu roku jsme strávili 

v nouzovém stavu, a myslím, že v Bohumíně jsme dosavadní krizi a její následky zatím zvládli na 

jedničku. Nemocnice nejen léčí, ale i testuje a očkuje, a ukázala se ještě více její potřebnost. Jsem moc 

rád, že jsme o ni vždy bojovali. Kriminalita klesala, ve městě byl pořádek (až na ty kartony u popelnic 

a kontejnerů, se kterými pořád bojujeme). O seniory a ty, kteří potřebují pomoc, bylo postaráno. 

I finančně jsme dopady na obec zvládli, díky dlouhodobě dobrému hospodaření se pokles příjmů 

nepromítl do omezení péče o město a investic. Jsme úspěšní i v získávání dotací. A já garantuji, že 

společně zvládneme jakýkoliv vývoj i do budoucna.  

Možná bych tím mohl i skončit. Naděje a víra je přece nejdůležitější. Vždyť úkolem města je 

právě to, abychom měli čisto, aby svítilo veřejné osvětlení, abychom udržovali zeleň, opravovali cesty, 

chodníky a naše domy, aby sportovci měli kde sportovat a neuvadala kultura. Aby byla naše nemocnice 

co nejlépe připravena na své pacienty, aby naši občané měli dostatek kvalitních bytů, abychom 

připravili pozemky pro výstavbu rodinných domů. Abychom ty stávající napojovali na kanalizaci 

a podporovali ekologické vytápění, aby jezdila veřejná doprava, abychom se snažili udržovat 

bezpečnost. Aby naše děti měly ve školách kvalitní podmínky pro vzdělávání, aby senioři mohli aktivně 
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žít a ti, co potřebují pomoc, se jí dočkali. Nedají se popsat všechny naše úkoly. A ne vše se vždy podaří. 

Takový je život, bez ohledu na pandemii. A o to vše se musíme stále snažit a já moc děkuji všem členům 

zastupitelstva, že dokážeme držet společný cíl a u nás nepolitikaříme. No, možná letos na chvíli 

budeme, protože na podzim budou komunální volby a to se všichni snaží nějak vymezit a projevit 

odlišné názory. Ze zkušeností vím, že tak to bývá, ale také vím, že jsme vždy dokázali hned po volbách 

zase spolupracovat a v tom se zásadně lišíme od Poslanecké sněmovny a vlády. Věřím, že tomu tak 

bude v Bohumíně i nadále. Stabilita a spolupráce, to jsou naše hlavní výhody oproti jiným městům.  

Vždy při vstupu do nového roku připomenu největší investice minulého roku a sdělím naše 

plány na rok další, ať si nás můžete průběžně kontrolovat. V loňském roce se podařilo dokončit 

rekonstrukci dvou obytných domů s 11 byty v Slezské ulici ve Starém Bohumíně, dokončit výsadbu 

lesoparku s 11 tůněmi, máme nový terminál před železničním nádražím, nová rekreační mola na 

Vrbickém jezeře, kanalizaci a chodníky v Rychvaldské a Hraniční ulici v Záblatí. Ve výstavbě je 

kanalizace v ulici Úvozní ve Skřečoni včetně posílení kapacity vodovodu umožňujícího další stavbu 

rodinných domů, knihovna má novou elektroinstalaci, školy nové učebny, nová okna v Pudlově 

a vzduchotechniku v kuchyni Masarykovy školy, další třídy rekuperační jednotky, Bezručova škola 

novou střechu. Domov důchodců Cesmína nový výtah a opravené zázemí a chodby, máme nové 

tenisové kurty, kilometry nových chodníků a silnic. A začali jsme s velkými investicemi, které uspěly 

před lety v anketě občanů a budou trvat až do konce letošního roku. Jde především o 52 nových bytů 

v Okružní ulici v takzvané červené kolonii, 39 parcel pro rodinné domy, zeleň a nové hřiště v ulici Petra 

Cingra, nový pavilon ambulancí v nemocnici, rekonstrukci domu v Husově ulici na chráněné bydlení 

a především další zateplování obytných domů. Tím šetříme i náklady našich nájemníků. V letošním roce 

budeme zateplovat další domy, začneme s kanalizací v ulici 1. máje ve Skřečoni směrem kolem kostela, 

opravíme autobusové stanoviště k parkování a vybudujeme další parkovací místa ve Studentské ulici. 

V Bezručově ulici už máme vysoutěženy opravy výtahů ve třech věžových domech a jsou připraveny 

investice do škol za 17 milionů. Třídy, tělocvičny, sociální zázemí, nová okna, střechy. Školy a mládež 

jsou zkrátka pořád naší prioritou. I když jsme připraveni i na on-line výuku...  

Chceme také připravit prostory pro nové zubní lékaře. A v nemocnici chystáme projekt nového 

pavilonu léčebny dlouhodobě nemocných a nová místa pro seniory Cesmíny. Podporovat budeme 

nadále i naše hasiče, nyní jsou na řadě starobohumínští s přístavbou garáže. Přislíbili jsme spoluúčast 

i tělovýchovným spolkům při získání dotací na opravy jejich hřišť a tělocvičen. Všechny naše dotační 

programy na podporu sportovních, kulturních a sociálních aktivit, ale také na odkanalizování či výměny 

kotlů budou zachovány i letos. Na tom nemůžeme šetřit.  

Přestože bylo delší dobu uzavřeno kino a areál Bosporu, omezeny kulturní a sportovní aktivity, 

přestože centrum sociálních služeb zažívalo těžké chvíle, přestože to neměli v době covidu lehké ani 

pracovníci BM servisu, oni to zvládli a ještě pomáhali ostatním, když bylo třeba. S takovým týmem 

zvládneme vše.  

Jsem rád, že se daří i ostatním velkým bohumínským zaměstnavatelům a děkuji ŽDB Drátovně, 

Bonatransu, Rockwoolu, Bochemii a dalším za dobrou spolupráci a podporu. A je mi osobně líto 

ukončení výroby kotlů ve Viadrusu, kde jsem před léty sám pracoval. I menším podnikatelům slibuji 

nezvyšování nájemného v našich prostorech.  

Když jsme u cen. V životě není nic zadarmo, ale my se snažíme, aby ceny byly nejnižší, jaké si 

můžeme dovolit. Ceny za svoz odpadů se zvýšily zejména z důvodu nového zákona, zvyšování poplatků 

za ukládání odpadů a nutnosti zvýšit separaci. Ale nezmění-li se legislativa a budeme se snažit odpad 

třídit, nebude důvod několik let ceny opět zvyšovat. To slibuji. Naopak díky centrálnímu zásobování 

teplem se nebudou zvyšovat zálohy za teplo a užitkovou vodu. To je v dnešní době malý zázrak. A dva 

a půl tisíce městských bytů má stále základní nájemné cca 55 korun za metr čtvereční. Ve srovnání 

s okolím velká přednost. Při nových licitacích jsou ceny takové, jaké noví nájemníci nabízejí. Všichni by 
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měli zvážit své možnosti. I město, přestože soutěžilo ceny včas na burze, bude mít zvýšené náklady za 

plyn a elektřinu. Ale nepřestaneme svítit.  

Dovolte mi ještě pár slov k celostátním problémům. Máme novou vládu, uvidíme, zda se bude 

snažit řešit to, co se zatím nedařilo, a kde jsou města včetně Bohumína odkázána na stát. V našem 

případě se ledy pohnuly a je připravován obchvat Skřečoně, možná se blýská na lepší časy v otázce 

zrušení uzávěry z důvodu splavnění Odry a kraj už zahájil změnu z pěti variant vysokorychlostní tratě 

na dvě, které už městu nevadí v rozvoji. A stavbě očekávané protipovodňové hráze v Pudlově už brání 

jen asi tři vlastníci pozemků či stromů. Ale pořád brání a snad nepřijde povodeň dříve, než se s Povodím 

dohodnou. Pořád tady máme odpady uložené protiprávně v bývalém soukromém autosalonu v ulici 

Čs. armády, pořád jezdíme po zvlněné krajské silnici do Starého Bohumína a děsíme se velké opravy 

zvlněné dálnice, aby se zase nejezdilo přes Vrbici. A s ubytovnami je to nekonečný příběh, který nemá 

řešení. Bezdoplatkové zóny nám zrušil Ústavní soud.  

Co bude s cenami energií a zda bude vůbec dostatek elektřiny a plynu, jak si stát poradí 

s velkým schodkem a jak to dopadne na občany a také obce, jaké budou dopady inflace a zakončím 

tím, čím jsem začal – kdy se zbavíme koronaviru a všech omezení s ním spojených – to je velká 

neznámá. Přesto nemůžeme rezignovat a musíme věřit, že si s tím společně nějak poradíme. To je naše 

bohumínská výhoda. My se o to budeme v Bohumíně snažit. A věřím, že velká většina vás, 

Bohumíňáků, to vidí stejně a pomůže. Přeji nám všem k tomu hodně síly, zdravého sebevědomí 

a hlavně zdraví. To je nakonec vždy to nejdůležitější.  

Ať se vám všem v roce 2022 daří a společně se setkáme zase při příchodu roku 2023. A už bez 

roušek.  

Petr VÍCHA, starosta 
 

Ano, roušky a respirátory časem mizely, postupně se zmírňovala další 

nepříjemná, ale nutná opatření, vypadalo to, že se vše v dobré obrací. 

Jenže… Přišlo něco jiného, nečekaného, hrozného. Rok 2022 se stal rokem, 

kdy jsme se museli zabývat válečným děním. Kdo by to byl řekl? Copak se 

lidstvo nikdy nepoučí?!  
 

 

Jaká významná a zajímavá výročí nás v tomto roce čekají?  
  

575 let první písemné zmínky o obci Šunychlu (1447)  

280 let rozdělení bohumínského panství, po uzavření Vratislavského míru (1742) připadla část 

původního města (dnes Starý Bohumín) Rakousku- 

Uhersku a část Prusku (dnes polské Chałupki)  

270 let přestavby hrobky hrabat Henckelů von 

Donnersmarck und Vösendorf do dnešní podoby 

(1752)  

 

175 let vzniku obce Šunychl-Bohumín-nádraží 

(později Nový Bohumín) • příjezdu prvního vlaku 

na nádraží (1847)  
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150 let dokončení celé Košicko-

bohumínské dráhy • založení 

hasičského sboru ve Starém 

Bohumíně • školy ve Starém 

Bohumíně (1872)  

 

125 let zahájení stavby původní 

radniční budovy a vytyčení 

náměstí v Šunychlu-Bohumíně-

nádraží • založení drátoven 

v Pudlově (1897)  

 

 

 

120 let zahájení provozu koňské tramvajové 

dráhy ze Starého Bohumína • prodloužení lávky 

nad kolejištěm až k dnešní Lidické ulici • filiální 

kaple sv. Isidora rolníka v Pudlově (1902)  

 

115 let položení základního kamene městského 

sadu, dnes parku Petra Bezruče • sídla centra 

sociálních služeb, původně obytného domu, 

později učiliště (1907)  

 

110 let Benešovy školy • přístavby dalšího 

podlaží školy ve St. Bohumíně (1912)  

 

95 let vysvěcení a otevření původně německé 

mateřské školy ve St. Bohumíně (1927)  

90 let založení Atletického fotbalového klubu 

Nový Bohumín – Faja, dnes nástupnický FK 

Bospor Bohumín (1932)  

 

85 let hřbitovní kaple v Novém Bohumíně (1937)  

80 let zřízení polenlageru, pracovního koncentračního tábora pro polské sedláky a rolníky (1942)  

 

75 let továrny na betonářské zboží (od 1953 Prefa, od 1998 Rockwool) • pomníku Petra Bezruče 

v parku, který po něm byl následně pojmenován (1947)  

 

55 let zboření 17 domů mezi Čáslavskou a Mírovou ulicí (tehdy tzv. Immerglikowec) a zahájení výstavby 

panelového sídliště • schválení současného městského znaku • FIT školky v Okružní ulici, původně 

závodní mateřské školy ŽDB (1967)  
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50 let domu dětí a mládeže • pomníku Fr. 

Chopina v parčíku u evangelického kostela 

(1972)  

40 let souboru Radost & Impuls, původně 

pionýrského oddílu při ZŠ Gottwaldově 

(1982)  

30 let busty Petra Bezruče před muzeem 

ŽDB • zahájení provozu střediska 

zdravotních služeb, polikliniky v Čáslavské 

ulici (1992)  

25 let od ničivé povodně • Charity Bohumín • uměleckého spolku Bart • řecké taverny Elpida • 

Bekaertu, belgicko-

českého 

drátovenského 

podniku • spuštění 

čističky odpadních 

vod do zkušebního 

provozu • domu 

s pečovatelskou 

službou na nám. 

Svobody (1997)  

 

 

 

 

 

20 let nálezu bohumínského pokladu, mincí v podstavci sochy na náměstí ve St. Bohumíně • parkoviště 

mezi ulicemi 9. května a Ad. Mickiewicze • dětského koutku v proluce na hlavní třídě • částečného 

zřícení a následné demolice kaple v Nové Vsi • rozšíření hřbitova ve Starém Bohumíně • sochy sv. 

Hedviky u starobohumínského kostela (2002)  

 

15 let okružní křižovatky pod železárenským mostem • otevření hranic do Polska v rámci 

Schengenského prostoru • 

zprovoznění dálnice z Ostravy 

do Bohumína • prodejny Lidl • 

městské agentury K3 

a divadelního ochotnického 

spolku Boban (2007)  

 

10 let otevření ulice Za Věží, 

přivaděče k dálnici přes nový 

skřečoňský most; z dálnice 

D47 se stala část D1 • 

přechodu obce Dolní Lutyně 

do správního obvodu 

Bohumína • onkologického spolku Pro-fit 12 (2012)  
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5 let farmářských trhů pod názvem Slezský rynek • rekonstrukce tří historických domů (Slezská 227, 

276 a 292) naproti nemocnici • skateparku na Faji • lávky nad Vrbickou stružkou poblíž soutoku 

s Odrou • revitalizace vnitrobloku mezi Alešovou ulicí a hlavní třídou • pivních a hudebních lázní Pod 

Zeleným dubem  

 
• rozhledny na polské straně u meandrů Odry • demolice mistrovských domů drátoven čp. 95 a 96 

z roku 1896 v Jeremenkově ulici (2017)     
 
 

Leden – březen  
Ze světa: 
Události ve světě 

k nám více či 

méně doléhají a 

více či méně 

ovlivňují náš 

život. A tak je 

vhodné alespoň 

některé z nich 

během 

zapisování 

událostí v našem 

městě zmínit.  

 V sobotu 15. ledna došlo  na druhé straně zeměkoule k zemětřesení 

způsobenému výbuchem podmořského vulkánu u tichomořského souostroví 
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Tonga. Erupce trvala 8 minut, oblak popela, páry a sopečných plynů se 

zvedl až do výšky 20 km, jako vzdálený hřmot byla slyšet na 800 km 

vzdáleném Fidži, dokonce i na Aljašce. V České republice a na Slovensku, 

což je asi 17.000 km od místa erupce, mezi 20. a 22. hodinou 

meteorologové zaznamenali výkyvy tlaku vzduchu.  

 Kypr postihlo zemětřesení o síle více než 6° Richterovy stupnice.  

 Východní pobřeží USA postihla sněhová bouře, 100.000 lidí zůstalo 

bez proudu, v New Yorku lidé nešli ani do práce. Nepříznivé počasí postihlo 

i sever Německa a Dánsko, při nehodách umírali lidé.  

 Svět si připomněl 80. výročí konference ve Wansee poblíž Berlína, na 

níž nacisté plánovali likvidaci 11 milionů Židů. Úkolem bylo zdokonalení 

systému likvidace v koncentračních táborech. Celkově bylo vyvražděno asi 

6 milionů Židů.  

 Zemřel americký 

herec Sidney Poitier (+ 94), 

také předseda Evropského 

parlamentu David Sassoli.   

 

 V západní Evropě 

(Belgii, Francii, Rakousku i 

jinde) se zvedla vlna 

protestů proti koronavirovým opatřením, i když tato už slábla. 

K nepokojům došlo v Kanadě, v Otavě a Torontu stovky lidí protestovaly 

proti vyhlášeným opatřením. Francouzská policie na Champes-Elysées 

rozehnala slzným plynem demonstranty vyjadřující nesouhlas 

s protikoronavirovými opatřeními. K rouškovému skandálu došlo na 

olympiádě, kde kanadské hokejistky odmítly nastoupit na led k utkání proti 

Ruskám, které nedodaly výsledky testů. Nakonec se hrálo v rouškách. 

 Putin a Biden za prostřednictví Macrona jednali on-line o snížení 

napětí v Evropě. Obavy z ruské invaze na Ukrajinu však neslábnou.  
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 Dělostřeleckými salvami  v Londýně a Edinburghu začaly oslavy 70. 

výročí nastoupení Alžběty II. na britský trůn (6. 2. 1952). Hlavní oslavy se 

budou konat v červnu.  

 Na olympijských hrách po nervy drásajícím 

boji porazili Češi Rusy v ledním hokeji a postoupili ze 

skupiny.  

 Novým německým prezidentem se stal Frank-

Walter Steinmeier.   

 Silné bouře potrápily v polovině února část 

Evropy, např. v Německu Berlín či Hamburk, 

v Polsku řádilo tornádo s podobnými následky jako 

u nás.  

 Situace na hranicích mezi Ruskem a Ukrajinou se vyostřovala, 

zintenzivňovalo se zbrojení, cvičení vojáků, budování krytů. Rodiny odvážely 

děti do bezpečí a k boji se začaly připravovat i ženy. V polovině února se u 

ukrajinských hranic shromáždilo 100 000 ruských vojáků a obě strany se 

vzájemně obviňovaly 

z porušování příměří. 

Rusko požadovalo 

uznání separatisti-

ckých republik na 

Donbasu.  

A pak to přišlo!  

Ve čtvrtek 24. února 

vpádem ruských 

vojsk vypukla na 

Ukrajině válka! Ve 4 hodiny ráno ruské vojenské jednotky zaútočily na 

Ukrajinu – nepředstavitelné a absurdní stalo se pravdou. Ani výzva Rady 

Evropy Vladimira Putina od tohoto kroku neodradila, vojska táhla na Kyjev. 

Výbuchy se ozývaly i v centru Kyjeva, Rusové prolomili obranu Kyjeva, 
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rakety zasáhly sídliště v Charkově. Boje probíhaly jen 200 km od 

slovenských hranic. Život Ukrajinců byl naprosto rozvrácen.    

U bankomatů se tvořily fronty, lidé vyhledávali kryty i provizorní úkryty, 

např. v metru, kdo mohl, prchal do bezpečí, takže k hranicím směřovaly 

statisíce hlavně žen s dětmi. Poničeny byly obytné domy, byl vyhlášen zákaz 

vycházení v noci. Prezident Volodymyr Oleksandrovyč Zelenskyj vyzýval 

k obraně země. Kyjev se 

ubránil, i když byl pod 

raketovou a dělostře- 

leckou palbou. Starosta 

Kyjeva Vitalij Kličko, 

prezident Zelenskyj a 

členové vlády prostřed-

nictvím sítí informovali 

o situaci a napravovali 

dezinformace ze strany Ruska. Ve světě se vzedmula vlna solidarity, 

zpočátku jen symbolické prostřednictvím vlajek, stužek, politických 

provolání a shromáždění lidí. EU se rozhodla zmrazit majetek Vladimira 

Putina a ministra zahraničí Ruské federace Sergeje Lavrova, mnoho zemí 

uzavřelo vzdušný prostor ruským letadlům, Mezinárodní federace juda 

zbavila V. Putina pozice čestného předsedy a ambasadora a Mezinárodní 

olympijský výbor vyzval všechny sportovní organizace, aby ze svých soutěží 

vyloučily sportovce Ruska a jeho příznivce Běloruska.  

Rusové si však asi „ukousli příliš velké sousto“, jejich armáda nebyla 

dostatečně připravena, vázlo zásobování, celková logistika. Vlády, včetně té 

naší, postupně uvalovaly na Rusko sankce. Údaje o ztrátách jak vojáků, tak 

techniky (tanků, stíhaček…) byly zkreslovány a podstatně se lišily. Během 

tří dnů pronikla ruská armáda do Kyjeva a opět z něj byla vytlačena, stejně 

tak z Charkova, přišla o 4 300 vojáků, 146 tanků, 27 letadel a 26 

vrtulníků. Z Ukrajiny během čtyř dnů uprchlo už asi 420 000 lidí. Evropa 
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volala po jednáních, jako prostředník se nabízelo Švýcarsko nebo slovenská 

prezidentka Zuzana Čaputová.   

 Na mimořádném jednání Evropského parlamentu si europoslanci 

vyslechli v on-line přenosu projevy prezidenta V. Zelenského a premiéra D.  

Šmyhala. Zavládla jednota ve změně pohledu na Rusko. Projev ruského 

ministra zahraničních věcí S. Lavrova byl bojkotován.  

 Po 16 dnech války apeloval V. Zelenskyj na ruské matky, aby 

neposílaly své 

syny do války. Po 

celém Rusku se 

demonstrovalo 

proti invazi a 

policie hromadně 

zatýkala. Na 

Ukrajině zemřelo 

kromě 1 300 
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vojáků už více než 500 civilních občanů včetně dětí, z vlasti uprchlo už 2,5 

mil. Ukrajinců, největší problémy tak vznikly v Polsku, kde jich zůstalo asi 

1,5 mil. naopak vrátilo se ze zahraničí asi 220 tisíc mužů, aby bránili svou 

zemi. Rusku se nedařilo tak, jak předpokládalo, přišlo už o kolem 40 tisíc 

vojáků, přešlo na taktiku spálené země. Přes 100 tisíc lidí demonstrovalo 

proti válce v Německu, demonstrace se konaly po celém světě. Do Kyjeva 

odjeli vlakem k tajnému jednání s V. Zelenským premiéři Polska Mateusz 

Morawiecki, Slovinska Janez Janša a náš Petr Fiala, což bylo výrazné 

vyjádření podpory. Na Ukrajině už v té době umírali i zahraniční novináři 

a reportéři.  

 

Česká republika:  
o Rok 2022 začal nebývalým oteplením, padaly i 96leté teplotní rekordy. 

Po republice bylo běžně kolem 10°C, na jižní Moravě místy až 15°C, 

probouzela se některá zimující zvířata, např. ježci byli nezvykle čilí. 

Pučely jívy i hortenzie, kvetly sedmikrásky a bohužel i meruňky. Na 

severu Moravy a ve Slezsku bylo tři dny po sobě více než 13°C. Po asi 

10 dnech však tlaková výše přinesla třeskutý mráz!  

o Premiér Petr Fiala s manželkou poobědvali s prezidentem a jeho ženou 

v Lánech. 

Pochutnali si na 

svíčkové na 

smetaně a dalších 

lahůdkách.  

Brzy nato vykonal 

premiér svou 

první zahraniční 

cestu, a to na Slovensko, kde se setkal s premiérem Eduardem Hegerem 

a prezidentkou Zuzanou Čaputovou. Mimo jiné plánovali společné 

zasedání české a slovenské vlády.  
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o Programové prohlášení schválila vláda Petra Fialy 6. ledna, poté jeho 

upravenou podobu 1. března. V polovině ledna schválila Poslanecká 

sněmovna PČR 106 hlasy důvěru vládě P. Fialy. Historicky nejdelší 

jednání o důvěře vládě trvalo 23 hodiny.  

o Zajímavou představu o práci poslance prezentoval Jan Farský, 

místopředseda hnutí STAN zvolený do PS PČR za Liberecký kraj. Po 

odletu na 8měsíční stáž do USA mínil přilétat na důležitá hlasování 

sněmovny. Premiér údajně souhlasil na rozdíl od většiny politiků i 

veřejnosti, prezident M. Zeman toto jednání označil za neuvěřitelný 

amatérismus. Poslanec se nakonec po výzvě vedení hnutí mandátu vzdal 

a na jeho místo nastoupila ředitelka Libereckého divadla Ludmila Levko. 

o Koncem ledna Andrej Babiš představil stínovou vládu mající stejný počet 

členů jako skutečná vláda P. Fialy. Je v ní 5 bývalých ministrů a bude 

zasedat 1x týdně.  

o Na přelomu roku přibylo 6 666 nových případů Covidu 19. Počty 

hospitalizovaných sice klesají a nemocnice se vracejí k plánované 

operativě, nicméně očekává se nárůst onemocnění C-19.  

Na konci ledna se šíření C-19 zrychlovalo, převážila varianta omikron. 

Vyšší počty se objevily také u školní mládeže, opět se naplnila testovací 

centra. Denní přírůstek nakažených dosáhl čísla 4.500 nakažených. 

Hana Horká, zpěvačka skupiny Asonance, zemřela ve věku 57 let poté, 

co se pod vlivem antivaxerů cíleně nakazila C-19 kvůli získání imunity.  

Ve sdělovacích prostředcích se objevila zpráva, že v ČR se za C-19 

zvýšila domácí spotřeba alkoholu o 60 %.  

o Z brněnské věznice byl podmínečně propuštěn bývalý středočeský 

hejtman MUDr. David Rath, který si odpykal polovinu ze 7letého trestu 

za korupci. Svaz pacientů ČR jej brzy na to jmenoval do funkce 

ombudsmana pacientů.  
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o S koncem minulého roku 

skončila po 50 letech svého 

působení mnohými poslu-

chači velmi oblíbená 

Moravanka Jana Slabáka. 

Působili v ní také 

profesionální hudebníci ze 

Státní filharmonie Brno. 

o Eva Michaláková neuspěla u 

Evropského soudu pro lidská 

práva ve Štrasburku ve sporu 

o své děti odebrané norským úřadem Barnevernet trvajícím už více než 

10 let. Ještě se může odvolat k Velkému senátu.  

o Ve druhé polovině ledna se takřka celou Českou republikou přehnalo silné 

severozápadní proudění o rychlosti kolem 70 km/hod. Na Sněžce 

meteorologové naměřili až 126 km/h, což je síla orkánu, o několik dnů 

později dokonce 180 km/h. Na Vysočině byly polámané stromy a stejně 

jako např. v Pardubicích docházelo k poruchám na elektrickém vedení. 

Na mnohých místech se tvořilo náledí. 20. ledna se Českem přehnala 

sněhová bouře, která se neobešla bez následků. Sníh zasypal republiku, 

např. na 150 metrech dálnice D5 na Blanensku havarovalo 36 aut, 16 

nákladních a 20 osobních, záchranná služba aktivovala traumaplán, 

poplach II. stupně, byl povolán evakuační autobus. Zraněno bylo 6 lidí, 

z toho 2 zranění byla 

středně těžká. V Brně 

na Zelném trhu pod 

náporem sněhu a větru 

spadlo lešení, Pardubice 

zasáhla zimní bouře 

provázená hřměním, 
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zpoždění nabíraly železniční i autobusové spoje. Ovšem lyžařská střediska 

ovládlo nadšení – konečně dorazil sníh! Nic netrvá věčně, a tak 24. 

ledna se náhle udělalo slunečno, krásně jasno bylo ve východní části 

Moravy, lidé si užívali jasného počasí zejména v Beskydech a 

Javorníkách. Nádherná panorámata!  

A pak znovu: 30. ledna 

silný vítr 130 km/h 

opět komplikoval život 

takřka na celém území 

ČR. Nejhorší situace 

byla zřejmě v Jesen-

íkách – na Rýmařov-

sku, Bruntálsku a 

Krnovsku absolvovali 

hasiči místní i z Ostravy 71 výjezdů převážně k popadaným stromům 

a strženým drátům, na Prostějovsku spadl strom na projíždějící vlak, 

nikomu se naštěstí nic nestalo. Pády stromů a větví způsobily více 

dopravních nehod, bohužel i se zraněními. Na Českolipsku docházelo ke 

zpoždění vlakových spojů i k zastavení provozu v některých úsecích. Na 

Liberecku napočítali hasiči asi 200 výjezdů, v MSK bylo asi 2.500 

domácností bez elektrické energie. Celkem ČEZ hlásil v Česku asi 42.000 
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poruch a 53.000 domácností bez proudu. Správa železnic hlásila mnoho 

mimořádných událostí takřka po celém území. 

o Asi k jednomu z nejničivějších požárů u nás vůbec došlo v Mladé 

Boleslavi, kde kolem 8. hodiny večerní v průmyslovém areálu zahořely 

dvě skladovací haly s paletami, z nichž pak oheň přeskočil na výrobní 

halu. Hašení trvalo celých 6 hodin a komplikoval je právě silný vítr, 

takže požářiště muselo být pod kontrolou ještě druhý den dopoledne. 

Škoda byla předběžně odhadnuta na více než 1 miliardu Kč.  

o V lednu se začal projevovat růst cen. Několik příkladů: cena másla 

stoupla na více než 

40,- Kč /250 g, u 

pohonných hmot je 

průměrná cena 

benzínu na 36,- Kč, 

nafty na 35,- Kč. 

Očekává se další 

zdražování, např. cen 

jízdenek ČD nebo bytů.  

 

o Ve společnosti Perena v Lipolticích na Pardubicku bylo zjištěno ohnisko 

ptačí chřipky. Muselo být utraceno asi 

3.300 kachen. Přesto a přes následující 

přísná hygienická opatření se chřipka 

šířila dále.  

 

o Zemřel hudebník ze skupiny Framus Five 

Luboš Andršt (+ 73), také Pavel Chrastina 

z Olympicu, herec Viktor Vrabec (+ 80), 

režisér Dušan Klein (+ 82) nebo spisovatel 

Stanislav Rudolf (nedožitých 90 let).  
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o Rozhořela se „Sněmovní válka“ – opozice blokovala jednání poslanecké 
sněmovny např. o důvěře vlády, korespondenčních volbách apod. 
problém nebyl ani tak v síle opozice, jako v nezkušenosti při vedení 
jednání. V lednové schůzi stihli poslanci projednat jen asi pětinu 

plánovaných bodů programu (16 z 86)!  
o Republikou zahýbala kauza údajně omylem skartované tajné zprávy o 

výbuchu ve Vrběticích v kanceláři prezidenta republiky.  
o Ačkoli virová nálož byla dle virologů velmi vysoká, pod heslem „Návrat 

k normálu“ se od 1. února začalo výrazně rozvolňovat. U nás, ale i 

v jiných evropských zemích. Přestaly být požadovány certifikáty, 

postupně se odkládaly roušky a respirátory, zůstaly jen v některých 

situacích a prostředích. Opět se zvýšil počet nakažených na asi 28 tisíc, 

hospitalizovaných více než 2 tisíce. Počítalo se s dalšími mutacemi 

omikronu, na místě bylo pokračování očkování. V ČR se celkově nakazilo 

už víc než 3 miliony lidí.  

o Někteří žáci nebo studenti kvůli karanténě nedostali pololetní 

vysvědčení, případně jim bylo zasláno elektronicky. Ovšem na některých 

školách kvůli omezení výuky nestihli ani uzavřít klasifikaci.  

o Po změně vlády došlo k čistkám ve státních institucích, např. ministr 

zdravotnictví Vlastimil Válek odvolal ředitele fakultních nemocnic (je 

jich celkem 12) a vypsána byla výběrová řízení. Ke změnám došlo i 

v některých krajských hygienických stanicích. Další personální 

zemětřesení: ministr vnitra Vít Rakušan nedůstojným způsobem skrz 

média vyměnil 8 z 15 členů dozorčí rady České pošty.  

o Na únorové schůzi měla Poslanecká sněmovna projednávat nový 

pandemický zákon nahrazující dosavadní nouzový stav. Opozice 

protahováním blokovala jednání dva dny.  

o Vláda rozhodla, že od 18. února bude končit povinné testování.  
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o 13. února  to bylo 30 let, 

kdy se Česko připojilo 

k internetu.  

 

o Manželé Zuzana a Tomáš 

Paulovi dosáhli skvělého 

úspěchu, obsadili na OH 6. 

místo v curlingu.    

 

o Ivan Mládek oslavil 80. a Jaromír Jágr 50. narozeniny, ve věku 91 let 

zemřel Jiří Linha, zakladatel a umělecký 

šéf Linha Singers.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

o Na sněmu ANO v 

Ostravě neměl Andrej 

Babiš protikandidáta, 

a tak obhájil funkci 

předsedy hnutí.  
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o Opět mírně stoupl počet hospitalizovaných pacientů s C-19. Situaci 

komplikoval vysoký počet nakažených zdravotníků. Ministerstvo 

zdravotnictví však předpokládalo, že z C-19 se postupně stane jedno 

z běžných onemocnění, a tak zkrátilo povinnou karanténu na 5 dnů.  

o Piráti se začali potýkat s odlivem původních členů a chovat se jako 

klasická politická strana. Přijímáni začali být noví členové jdoucí za 

výhodami.  

o Vláda jednala o formě pomoci podnikatelům, ne dotacemi, ale půjčkami. 

Opozice útočila na vládu, že nic neřeší a hrozí prohloubení chudoby. 

Poslanecká sněmovna projednávala možnosti řešení zdražování energií. 

O mimořádný příspěvek na energie zatím požádalo jen asi 20 000 lidí, 

objevilo se mnoho stížností na složitou administrativu. Přes 30 hodin 

projednávala sněmovna pandemický zákon, jen Tomio Okamura během 

dvou dnů řečnil 7,5 hodiny. 

o V polovině února republiku zasáhl silný vítr, na značném území vichřice 

o síle 100 km/hod, na Sněžce meteorologové naměřili až 200 km/hod. 

Komplikace se vyskytly v dopravě, a to i letecké, na silnice padaly 

stromy, bourala auta i vlaky, létaly střechy, vykolejil vlak – hasiči sotva 

stíhali, měli kolem 3 000 výjezdů. 

Potíže byly v energetice, některé školy 

zejména v Čechách měly kvůli 

výpadkům elektřiny ředitelské volno. 

Další problémy způsobil odtávající sníh, 

na 1. stupeň stoupla hladina některých 

řek včetně Vsetínské Bečvy.  

o Ve věku 74 let zemřel František Václav 

Lobkowicz, zakladatel ostravsko-

opavské diecéze v r. 1996 a její první 

biskup, který působil také jako biskup 

pražské arcidiecéze.  
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o Na konci února poklesl počet nakažených C-19, skončilo povinné 

testování ve školách a firmách, byla zrušena povinnost předkládat 

certifikáty. Větší obezřetnost zůstala v lázních, domovech seniorů, ve 

zdravotnických zařízeních i jinde při podezření na onemocnění.  

o Kvůli špatné ekonomické situaci, inflaci, zdražování energií a zejména 

C-19 zaniklo téměř 1 500 firem.  

o Kvůli anexi Ukrajiny se sešel náš krizový štáb. Vyjádření prezidenta 

republiky Miloše Zemana: „Šílence je zapotřebí izolovat.“ Na situaci 

začali reagovat občané i instituce. Např. divadlo Semafor místo muzikálu 

„Nižní Novgorod“ uvedlo improvizovaný večer „Tulipán vadne“, který 

se stal projevem solidarity s Ukrajinou. Zakončen byl čtyřverším Jiřího 

Suchého vystihujícím současnou situaci: „Válka se k nám tiše plíží, nám 

je z toho do breku, hudba hudbě neublíží, to jen člověk člověku.“ Vláda 

ČR schválila pomoc ve formě zbraní a materiálu za 400 mil. korun. 

Iniciativa „Milion chvilek“ zorganizovala na Václavském náměstí 

shromáždění s účastí tisíců lidí na podporu Ukrajiny, na němž promluvil 

i Jevhen Perebyjnis, ukrajinský velvyslanec v ČR.  
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Vláda jednala s opozicí o pomoci Ukrajině, rozhodla o vyslání 50 

policistů na Slovensko pomáhat na hranicích s Ukrajinou, byl posílen 

rozpočet armády. Premiér P. Fiala podpořil žádost Ukrajiny o přijetí do 

EU. Bylo zřízeno Národní asistenční centrum pomoci Ukrajině s non-

stop provozem a krajská asistenční centra zajišťující ubytování, dopravu, 

humanitární pomoc a systematickou práci s uprchlíky. Zapojily se 

firmy, organizace, jednotliví dobrovolníci. Podle premiéra P. Fialy může 

ČR absorbovat 2 % své kapacity, potřebná byla pomoc EU, zůstalo u nás 

asi 200 000 osob. Pediatři se obávali, že příliv 100 000 malých 

Ukrajinců kapacitně nezvládneme.  

Škoda Auto omezila výrobu kvůli chybějícím dílům z Ukrajiny.  

o Na začátku března začala opadat vlna C-19, nastalo postupné 

uvolňování opatření, bylo možno plánovat kulturní akce, i ty větší jako 

festivaly včetně Colours of Ostrava.  

 

o Zemřela dlouholetá umělecká 

ředitelka MFF Karlovy Vary 

Eva Zaoralová (+ 89) a 

hudebník Jaroslav Wykrent 

(+ 78).  Zato jeden 

z nejslavnějších moravských 

zpěváků lidových písní Jožka 

Černý oslavil své 80. 

narozeniny.  

 

o V polovině března se naše pomoc Ukrajině v podobě zbraní, munice, 

zdravotnického materiálu apod. vyšplhala na více než 725 mil. korun 

vč. evropských dotací, se stejnou částkou se ještě počítá. Registrováno 

bylo zhruba 143 tisíc uprchlíků, avšak podle mobilních operátorů jich 

v ČR bylo cca 270 tisíc. Hejtmani jednali s ministry o pravidlech pro 
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ubytování uprchlíků, centra zejména v Praze a Brně byla přetížena, o 

dávky okamžité pomoci jich už požádalo asi 66 tisíc. Prezident M. 

Zeman podepsal rozpočet na rok 2022 se schodkem 280 miliard.  

Některé velké nemocnice, např. FN Ostrava, vytvořily zvláštní 

ambulance pro ošetření ukrajinských pacientů, banky zase kontaktní 

místa pro zřízení bankovních účtů k zasílání sociálních dávek a výdělků. 

Velké centrum pomoci uprchlíkům fungovalo v Ostravě na Černé louce. 

  

o Ke konci března se začaly postupně zvedat teploty, na horách odtával 

sníh.  

 

Leden  
      

Do nového roku 2022 vstoupilo naše město s počtem 20.879 obyvatel, z 

toho 10.344 mužů (tj. 49 %) a 10.535 žen (tj. 51 %), meziroční úbytek 

byl 83 osob a počet cizinců 364. Zhruba 60 % obyvatel bydlí v Novém 

Bohumíně (12.608), druhou nejlidnatější částí je Skřečoň (2.656), 

následuje Záblatí (2.220). Naopak nejméně Bohumíňáků (472) žije ve 

Vrbici. V Bohumíně se po letech obrátil trend, v minulém roce se do něj 

více lidí nastěhovalo než odešlo. V plusových číslech bylo město naposledy 

v roce 2018.  

  

Pozitivní zprávy dorazily také 

z porodnic, po dlouhé době se 

za rok narodilo více než 200 

Bohumíňáčků, celkem 208, 

naposledy to bylo v roce 2014 

celkem 213 dětí. Nejčastější 

jména byla Valérie a Jakub, 
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dále rodiče volili jména Viktorie, Amálie, Anna a Ema, pro chlapce dále 

Tomáš a Filip. Z méně obvyklých jmen: Timotej, Santiago, Matteo, 

Frederik, James, Theo, Metoděj, Lilien, Mia, Rachel, Marianna, Melanie, 

Nataniela, Jasmína, Cynthia a Jenifer, také zdvojená jména Noemi Abigail, 

Anděla Charlotte, Amálie Karolína, Klára Anne, Eliáš Martin, Filip Anh, 

Jakub Josef, Kristián Robert nebo Tobiáš Pavel.  

Prvním dítětem narozeným v roce 2022 v Karviné byl Jaromír Damián 

Maleňák z Bohumína. Přišel na svět ve 4.14 a měl 46 cm a 2930 g.  

 

Ve své práci v témž složení pokračovalo 23členné zastupitelstvo, v němž 

většinu (16 křesel) měli kandidáti zvolení za ČSSD (MUDr. Vojtěch 

Balcárek, Vilém Bannert, Igor Bruzl, Adam Csakvary, Ing. Aleš Drobek, 

Mgr. Petra Kalichová, Jaroslav Kalous, Ing. Jiří Knot, Mgr. Adrian Kuder, 

Ing. Lumír Macura, MUDr. Svatopluk Němeček, MBA, Mgr. Věra Palková, 

Ing. Yvona Placzková, Kamila Smigová, Dušan Socha a Ing. Petr Vícha), 4 

křesla hnutí ANO 2011 (Mgr. Andrea Babišová, Jiří Kuldánek, Mgr. 

Jaroslav Thér a Vilma Valentová), po jednom zástupci mají ODS – Mgr. 

David Maryška, KSČM – Mgr. Antonie Walterová a  Pirátská strana – Bc. 

Daniel Galuszka.  

 

 

 

 

Nezměněna zůstala 

rovněž rada města - A. 

Drobek, A. Kuder, V. 

Palková a Y. Placzková 

v čele s místostarosty I. 

Bruzlem a L. Macurou a 

starostou P. Víchou.  
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Členové zastupitelstva:  

 
 

  

Mgr. Andrea Babišová 

ANO 2011 

   

  

MUDr. Vojtěch 

Balcárek, ČSSD 

   

     

Vilém Bannert 

ČSSD 

  
    

 
Igor Bruzl 

ČSSD 

 

 
Adam Csakvary 

ČSSD 

 

 
Ing. Aleš Drobek 

ČSSD 

  
    

 
Bc. Daniel Galuszka 

Piráti 

 

 
Mgr. Petra Kalichová 

ČSSD 

 

 
Jaroslav Kalous 

ČSSD 
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Ing. Jiří Knot 

ČSSD 

 

 
Mgr. Adrian Kuder 

ČSSD 

 

 
Jan Sztwiertnia (nahradil J. Kuldánka)

ANO 2011 

  
    

 
Ing. Lumír Macura 

ČSSD 

 

 
Mgr. David Maryška 

ODS 

 

 
MUDr. Svatopluk 

Němeček, MBA, ČSSD 

  
    

 
Mgr. Věra Palková 

ČSSD 

 

 
Ing. Yvona Placzková 

ČSSD 

 

 
Kamila Smigová 

ČSSD 
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Dušan Socha 

ČSSD 

 

 
Mgr. Jaroslav Thér 

ANO 2011 

 

 
Vilma Valentová 

ANO 2011 

  
    

 
Ing. Petr Vícha 
ČSSD 

 

Mgr. Antonie 
Walterová, KSČM 

 

 
 

 

K ojedinělým změnám došlo v komisích rady města, její poradní orgány, 

zahájily po ustavení svou činnost v novém volebním období:  

Komisi pro výchovu a vzdělávání ve složení PaedDr. Miroslav Bialoň, Mgr. 

Pavlína Blažková, Mgr. Eva Bučková, MUDr. Jana Junkerová, Mgr. Adrian 

Kuder, Ing. Renáta Valerie Nešporek Ph.D., MBA, Mgr. Věra Palková, Mgr. 

Pavla Skokanová, Mgr. Jana Slobodová, Mgr. Petr Sobota, Mgr. Antonie 

Walterová a Mgr. Jana Žádníková bude předsedat Vilma Valentová. 

Komisi kultury povede předsedkyně Kamila Smigová, členy jsou: Ing. 

Boguslav Czapek, Mgr. Karel Balcar, Michal Hejda, Martin Kachel, Ing. 

Karin Klusová, Radek Petruška, Vladimír Pustówka, Irena Šlachtová, 

Ludmila Uhrová, Vilma Valentová a Mgr. Hana Wrožynová.  

Předsedou komise sportu byl jmenován Mgr. Adrian Kuder , členy jsou:   
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Adam Csakvary, Jan Gospoš, Petr Kadlec, Jaroslav Kalous, Jiří Kuldánek, 

Marek Palka, Dušan Socha, Roman Škuta, Irena Šlachtová, Mgr. Jaroslav 

Thér, Mgr. Ondřej Veselý, František Walter, Mgr. Hana Wrožynová a Marek 

Zálešák.  

Marie Neudertová je předsedkyní komise sociální ve složení: Mgr. Karin 

Běhálková, Marcela Gabryšová, Ing. Petra Chalupová, Mgr. Petra Kalichová, 

Martin Knýbel, Zdeňka Kniezková Brňáková, DiS, Mgr. Jaroslava 

Krömerová, Bc. Jitka Kocianová, Zdeňka Luzarová, Bc. Andrea Mlynkecová, 

Bc. Anna  Oršulíková, Jana Pavelková, Mgr. Karin Škutová 

a Bc. Daniel Ucháč. 

Komisi bytovou povede její předseda Roman Honysz, členové jsou: Marcela 

Banasová, Lucie Horáková, Bc. Daniela Kadlecová, Miroslav Kocur, Dušan 

Kroščen, Olga Kwaśná, Marie Lenochová, Mgr. David Nesrsta, Ing. Kateřina 

Pálková, Mgr. Eva Stránská, Blanka Škutová a Lenka Vachtarčíková.         

Komise majetková ve složení Jiří Dunička, Ing. Jan Hejna, Jana Holeszová, 

Mgr. David Nesrsta, Jan Nevyjel, Martin Pálka, Mgr. Ing. Jan Przeczek, Ing. 

Marie Rothkögelová, Jaroslav Štiak a Ing. Jaroslav Změlík  

bude pracovat pod vedením předsedy Ing. Aleše Drobka. 

Předsedou komise životního prostředí je Ing. Josef Plášil, jejími členy David 

Babisz, Ing. Michal Boček, Martin Gregor, Ing. Petr Chlebek, Ing. Jan 

Jeziorský, MBA, Jiří Kaštil, Lukáš Nevrlý, Lukáš Sloboda, Kamil Števanka 

a Ing. Aleš Wrubel. 

Komisi pro územní rozvoj a dopravu bude předsedat Ing. Patrik Babiš, 

členové jsou: Ing. Januš Fedák, Michal Gabáľ, Ing. arch. Jan Hock, Ing. Ján 

Jaroň, Ing. Karin Klusová, Ing. arch. Michal Malysa, Ing. Alfréd Michalík, 

Lukáš Nevrlý, Mgr. Jan Przeczek, Ing. Emil Rakus, Bc. Petr Sobek, Luděk 

Škuta a Ing. Dalibor Třaskoš. 

Vilém Bannert je předsedou komise pro občanské záležitosti, jejími členy 

Lucie Bodková, Libuše Dudová, Kateřina Fricová, Miluše Gříbková, Ingrid 



27 
 

Helebrandová, Marcela Lysá, DiS, Zita Maryšková, Vlasta Pieklová, Jana 

Sklarčíková, Eva Stránská, Bc. Pavlína Ucháčová a Ing. Věra Wastlová.  

Komisi pro cyklodopravu povede předseda Ing. Januš Fedák, další členové 

jsou: Ing. Radim Bárta, Helena Červenková, Mgr. Martina Holaschke, Ing. 

Jan Jeziorský, MBA, Ing. Jakub Ježíšek, Roman Pak, Ing. Jan Przeczek, Bc. 

Petr Sobek a Mgr. Petr Sobota. 

Komisi pro krizové řízení bude předsedat Václav Ferfecki, členy Jan 

Hanusek, Zbyněk Krůl, Markéta Kvíčalová, Jan Plasgura, Eduard Rajski, 

Mgr. Miroslava Šmídová, Mgr. Přemysl Švajda, Roman Téma a Bc. Pavlína 

Ucháčová.  

Komise pro městskou část Starý Bohumín – předsedou je Zbyněk Krůl, dále 

jsou členy Otmar Faja, Marta Galusek, Alena Krobotová, Ing. Doris 

Starzyková, Vilém Žák. 

Komise pro městskou část Skřečoň – předseda Petr Kadlec, členové David 

Bortlík (hned v lednu na své členství v komisi rezignoval), Karel Elznic, Jana 

Holeszová, Hana Janíková, Aleš Novotný a Mgr. Antonie Walterová. 

Komisi pro městskou část Záblatí povede předsedkyně Veronika Sochová, 

její členové jsou: Marcela Knotová, Martin Knýbel, Robert Kwiczala, Monika 

Macurová, Zdeněk Neudert, Jana Števánková a Vladimír Vala. 

Předsedou komise pro městskou část Pudlov byl jmenován Josef Urbančík,  

členy jsou Ing. Kamil Drobek, Michal Drobek, Karel Chybiorz, Anna 

Kornasová, Jana Marcolová a Bc. Jan Pernica. 

Předsedkyní komise pro městskou část Šunychl se stala Ing. Eva Rozsy-

palová, jejími členy Vojtěch Blokša, Václav Ferfecki, Zuzana Kublová, Jakub 

Ligocki, Petr Malec, Adam Schneider, Ing. Romana Šablaturová a Lenka 

Zemanová.  

Komise pro městskou část Vrbice ve složení Věra Drlíková, Lenka 

Hatlapatková a Jana Nanková bude pracovat pod vedením předsedky-

ně Ing. Blanky Ryšavé.   
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První akcí tohoto roku byl už 

tradičně „Šunychelský ponor“, 

kterého se v časných odpoledních 

hodinách prvního dne roku 

zúčastnilo 81 nadšených otužilců 

„z domova i ze zahraničí“. Po 

extrémně teplém Silvestru nastal 

i nebývale teplý Nový rok, teplota 

vzduchu byla 10°C, vody 2,5°C, pro otužilce žádná velká zima. Když se 

akce v roce 2014 konala poprvé, sešla se jich hrstka – 12, před kovidem 

už to však byl rekordní počet 125, přičemž velkou posilou byla výprava 

členů polského klubu Morsy Debowa z Kedzierzyna-Koźle. Nejmladším 

účastníkem byl Viktor Mikolajek (10) z Bohumína, nejstarším Jaroslav 

Lysek alias Dědek Beskydský (76) z Orlové. 

  

Bohumín nastavil nový systém hospodaření s odpady vycházející z novely 

odpadového zákona a zdražování poplatků za skládkování. Místní poplatek 

bude vycházet z počtu obyvatel domů a kapacity objednaných nádob. Na 

přelomu roku bylo rozvezeno 1 400 nových popelnic.  

 

Dům dětí a mládeže Fontána si připomněl 15. výročí svého přechodu pod 

správu města Bohumín.  
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Komise kultury jako i další poradní orgány rady města jednala online, na 

programu byl rámcový program komise na rok 2022, dotace na akce nad 

10.000 Kč nebo finanční podpora vydání prvotiny básnířky Kristýny 

Svidroňové „Sochy z peřin“.   

Gymnázium Františka Živného pořádalo 

v sobotu 22. ledna v dopoledních 

hodinách „Den otevřených dveří“ pro 

žáky 5. a 9. tříd zajímající se o studium 

právě na této škole, ale i pro jejich rodiče, 

někdejší absolventy, bývalé pedagogy i 

širokou veřejnost.  

Finanční výbor konstatoval, že při 

kontrolách u čtyř příspěvkových 

organizací, základních škol, ani šesti 

dalších subjektů pobírajících dotace 

z městského rozpočtu nebyly shledány žádné nedostatky. Podrobně se FV 

zabýval připravovanými i již probíhajícími investičními akcemi, z nichž 

některé probíhají bezproblémově (území P. Cingra, kanalizace Úvozní), ale 

u jiných se realizace komplikuje zejména růstem cen stavebních materiálů 

a inflace (přístavba ambulantního traktu BMN, Červená kolonie).  

Bytová komise organizovala pravidelné licitace městských bytů. Poměrně 

přísný je postup při 

projednávání žádostí o 

výjimky ze Zásad města 

stejně jako mimořád-

ného přidělování bytů – 

obvykle nejsou doporu-

čeny. Komise vypraco-

vala statistiku za rok 

2021 o počtu licitovaných bytů (341), opakovaných licitacích atd.  
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Úspěšně bylo vylicitováno 247 bytů, průměrná cena 99,- Kč/m2, na 1 byt 

bylo průměrně takřka 5 zájemců, z těch bylo asi 27 % (66 bytů) 

mimobohumínských, a to nejčastěji z Ostravy, Orlové, Dolní Lutyně, 

Rychvaldu, Havířova, Českého Těšína a mnoha dalších měst a obcí.  

  

Bohumín stáhl stížnost u Nejvyššího správního soudu na Moravskoslezský 

kraj kvůli zablokování rozsáhlého území v oblasti Nové Vsi pěti variantami 

trasy plánované vysokorychlostní trati směrem do Polska. Kraj situaci 

přehodnotil a upřesnil varianty, které už pro Bohumín a také Dolní Lutyni 

tak nevýhodné nejsou, neboť jsou vedeny blíže k tělesu dálnice.  

 

Sněhová bouře, která postihla celé Česko, samozřejmě neminula ani 

Bohumín. Z čista jasna se zatáhlo, z původně jen mírně oblačné oblohy se 

začal sypat nejprve drobný sníh, ale chumelenice rychle houstla, zhoršila se 

viditelnost. Během několika málo minut bylo vše pokryto několika 

centimetry sněhu. Ten rychle přimrzal, špatně se odklízel, na vedlejších 

silnicích to na uježděném sněhu klouzalo.  
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Prvním letošním plaveckým podnikem byl 22. ledna tradiční největší český 

závod pro nejmenší plavce „Brněnský tučňáček“. Zúčastnili se ho naši  

reprezentanti Sabina Dudková, Klárka Šmuková, David Adámek, Marek 

Kviatkovský, Tomáš Křenek, Elen Pieranová, Arteme Válek a Anna Vrla.  

 

Bohumínský spolek Maryška mimo svou obvyklou činnost už od roku 2017 

vydává e-knihy. V nabídce jich má už sedm, z toho 5 zdarma. Zájem o ně 

projevili čtenáři již z 31 zemí celého světa. Nově k nim přibyla elektronická 
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verze knihy „Na křídlech vzpomínek“ o letcích RAF z našeho regionu za 2. 

světové války. Maryška eviduje více než 11 tisíc stažení e-knih, nejvíce 

(5.631) jich má Mimi z Nového Bohumína, nejčastěji stahovali čtenáři z ČR 

a SR, pak z Indie (51).  

 

Bohumínská městská rada na svém 66. zasedání 10. ledna schválila 

zadání čtyř významných, ale i zajímavých zakázek: opravy komunikací, 
další etapu kanalizace v Pudlově v ulici Na Loukách, ale také likvidaci 
jmelí na 
postižených 
stromech.  
Největší letošní 
akcí pak budou 
sadové úpravy 
v lokalitě 
Petra Cingra. 
Zeleň doplní  devětatřicet parcel pro výstavbu rodinných domů. Nový park 
zvýší atraktivitu zdejšího bydlení.  
Dvanáct parcel z celkového počtu 
39 v této lokalitě už získali 
budoucí majitelé, přičemž 
průměrná cena v prvním kole 
licitací dosáhla 1 400 korun za 
metr čtvereční. Další kolo licitací 
naplánovala radnice 

na konec března.  
Dobová fotografie 

zachycuje domky v ulici 

P. Cingra, které v 70. 

letech minulého století 

stály přibližně v místech 

současných parcel 

označených 8 – 14.  
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A ještě k novým pojmenováním: nově vzniklé ulice v lokalitě Petra Cingra 
ponesou názvy Karla Otta (právník, významný komunální a zemský politik, 
dlouholetý bohumínský starosta) a Alberta Hahna (průmyslník, zakladatel 
železárenských podniků). 
Dvě nové ulice vznikly také 
výstavbou rodinných 
domků v Záblatí a ponesou 
názvy Na Kamenci a 
Slovanská. Cesta podél 
fotbalového hřiště ve Vrbici 
dostala rozhodnutím rady města název K Pláži, oficiální je také už vžitý 
název nového lesoparku podél ulice Za Věží, a to Na Panském.  
Rada města spustila proces aktualizace Strategického plánu rozvoje města 
na roky 2022 – 2030, dokumentu, který je stěžejním mj. pro následující 
investice ve městě a do jehož optimalizace se zapojí zastupitelstvo, komise i 
nejširší veřejnost. Proces bude završen veřejným projednáním a v září 
schválením zastupitelstvem.  
Třicet metrů vysoké, jmelím a hnilobou silně napadené topoly v blízkosti 
vedení vysokého napětí u 
Budovatelské ulice 
v Záblatí vyžadovaly 
razantní zákrok. Zhostili 
se ho odvážní 
stromolezci, kteří 
postupně, větev po větvi, 
museli zkrátit a pak 
porazit třiaosmdesát 
přestárlých stromů. 
Kácení je první fází 

regenerace městského 
lesa v dolní části Záblatí. 
Dřevo bude upotřebeno k výrobě stylových laviček a následovat bude 
intenzívní náhradní výsadba zde i v dalších lokalitách.   
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Letošní „Tříkrálová sbírka“ v Bohumíně a okolních obcích skončila s 
rekordním výtěžkem. Lidé přispěli koledníkům Charity Bohumín částkou 
přesahující půl 
milionu, klasická 
koleda vynesla 504 
tisíce, společně 
s elektronickými 
příspěvky to bylo 
rekordních takřka 
535 tisíc. Jen v 
samotném 
Bohumíně se 
vybralo skoro 200 
tisíc korun. Byla 
nejúspěšnější od 
doby svého vzniku. 
V místě koledování zůstává 65 % výtěžku, prostředky budou využity v loni 
vybudovaném domově seniorů U Kaple v Dětmarovicích.  
 

Co nás trápí 
… zneužívání cykloboxů.  
Jejich fungování a 
správné využívání 
narušovali už dříve 
hlavně bezdomovci, 
kteří si v nich dělali 
skladiště. Radnice 
tento problém 
opakovaně řešila, 
napomoci měly 
časové zámky, ale 
situace se stále 
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opakuje a přidává práci strážníkům městské policie. Cykloboxy budou 
nadále kontrolovány, vyklizeny, odložené předměty zlikvidovány nebo 
postoupeny do dražby.  
 
„Tříkrálový tetralog“, literární 
pásmo z tvorby dvou básníků, 
Daniely Džorové Waldhans a 
Michala Škrobánka doprovázené 
kvalitní hudbou violoncellisty 
Jana Zlámala (tentokrát bez 
účasti houslisty Árpáda Nagye)  
přitáhl večer 6. ledna do foyer 
kina K3 několik desítek zájemců 
o tento druh umění. A odcházeli 
velmi spokojeni.  

 
Kouzelnickou show ve stylu knihy 
a filmu Harryho Pottera zahájila 
K3 8. ledna  cyklus nedělních 
představení pro děti. 
 
18. ledna uvedla retro kinokavárna K3 klasický český  film „Ukradená 
vzducholoď“. Večerem provázel pracovník K3 a filmový fanda Antonín 
Drdla.  
 
25. ledna – „DUO 
JAMAHA“, což jsou 
Alfons a Marián 
Kotvanovci, uvedlo 
25. ledna další ze 
svých koncertů.   
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Dvě velmi úspěšná divadelní 
představení bezprostředně za 
sebou:  
 
28. ledna – diváci ve zcela 
vyprodaném sále  zhlédli reprízu 
hry „Dáma od Maxima“  
v provedení bohumínských 
ochotníků spolku Boban  
a 
„Dámská šatna“, divadelní hra 
Arnošta Goldflama v podání 
čtyř hereček Slezského divadla 
Opava, pobavila v sále kina K3 
29. ledna abonenty divadelního 
předplatného a další diváky. 

 
 
Až do 2. února mohli návštěvníci zhlédnout v kostele ve Starém Bohumíně 
desítky betlémů pocházejících ze soukromé sbírky polského sběratele. Byly 
vyrobeny dětmi z České republiky, Polska, Slovenska či Německa 
z nejrůznějších materiálů a jsou různých velikostí. Krojovanky ze spolku 
Maryška nabídly sběrateli spolupráci a oslovily také místní školy, z nichž 
některé expozici doplnily. Jejich výtvory se tak staly součástí putovní 
výstavy. Ve stejnou dobu bylo možno si prohlédnout ve výloze Salónu 
Maryška háčkovaný betlém vytvořený zručnými Krojovankami.  

 
Ve Vrchlického ulici začal prostor vedle solné jeskyňky využívat nový spolek 
„Modelová železnice“. Vzniká zde postupně multifunkční rodinné centrum, 
kde však bude probíhat i výuka studentů SŠ, budoucích železničářů.  
Nadšenci pod vedením Jana Peřiny vytvářejí počítačem řízené kolejiště.  
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V přednádražním prostoru 
se v rámci jeho úprav 
objevily tři informační 
tabule s texty o historii 
železnice, vlakové stanice a 
potažmo Nového Bohumína. 
Text doplňují mapky a 
dobové fotografie a rozšíří 
obzory nejen projíždějícím 
cestujícím, ale i mnohým 
Bohumíňákům.  
 
„Svět podle Alexe“ je název románu Bohumíňačky Štěpánky Haškové 
zachycující problémy dnešní mladé generace, včetně těch nejzávažnějších, 
hledání vlastní identity, drogové závislosti, vyrovnávání se s homosexualitou. 
Kniha je čtivá, její děj je aktuální a odehrává se zde na Ostravsku. Za 
finanční podpory města a za pomoci BARTu (patronem knihy se stal 
Vladimír Pustówka) vyšel v nákladu 300 výtisků.  

 

Únor 
 

Bytová komise dne 2. února na svém zasedání připravila pro radu města 

statistiku licitací a přidělování bytů v roce 2021. Proběhlo jich 341, z toho 

úspěšných bylo 247, průměrná cena se zvýšila na 99,02 Kč /m2 a 

průměrný počet zájemců o jeden byt se rovněž zvýšil na 4,9. 

Mimobohumínských zájemců o byt bylo 26,72%. Komise nedoporučila 

mimořádná přidělování bytů nebo udělování výjimek ze Zásad města 

týkajících se licitací.  

Finanční výbor, který zasedal rovněž 2. února za přítomnosti starosty Petra 

Víchy, auditorky Dagmar Procházkové a vedoucí odboru rozvoje a investic 
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Jitky Ptoškové, projednal informace o kontrolách provedených v roce 2021 

(bez závad), o investičních akcích v uplynulém roce, zejména těch, které 

přecházejí do roku 2022 (např. Červená kolonie, ambulantní trakt BMN, 

kanalizace v Úvozní ulici ve Skřečoni nebo lokalita Petra Cingra)  

a dalších plánovaných projektech – úprava autobusového stanoviště a 

cyklotrasa ke Kauflandu, nové energocentrum v BMN či 1. etapa kanalizace 

ve Skřečoni u kostela. 

Dále výbor upřesnil 

výsledky hospodaření 

v uplynulém roce a pro 

únorové zasedání 

zastupitelstva odsou-

hlasil navrhované 

úpravy rozpočtu 2022.   

Členové komise pro 

výchovu a vzdělávání 

navštívili 10. února na pozvání Mgr. Marie Galuszkové odloučené pracoviště 

Slezské diakonie, ZŠ a SŠ ve Starém Bohumíně a seznámili se s výukou i 

mimoškolní činností zařízení. Ředitel DDM předal informace o projektu 

„Zelená Fontána“ zaměřeném na rozšíření a popularizaci přírodovědně 

zaměřených kroužků, např. chovatelského, rybářského, zahradnického či 

jezdeckého.  

Rada města připravovala obsáhlé materiály pro jednání zastupitelstva, 

schválila výsledky výběrových řízení např. na opravy v budovách školských 

zařízení, stanovila termíny konání sňatečných obřadů v roce 2023, 

rozhodla o mimořádném přidělení bytu manželské dvojici lékařů nastoupivší  

do BMN, vzala na vědomí Zprávu o bezpečnostní situaci na teritoriu 

obvodního oddělení Policie ČR v Bohumíně za rok 2021 a také rezignaci 

Jana Gospoše na členství v komisi sportu.  
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Zastupitelé města se na svém 21. zasedání 14. února sešli opět 

v respirátorech a zaujali místa s rozestupy, nicméně během jednání schválili  

výše zmíněné nezbytné úpravy rozpočtu – snížení příjmů a neinvestičních 

výdajů, ale na druhé straně navýšení investičních výdajů, dotací a příspěvků 

organizacím na území města postiženým ekonomickou krizí, schválili přijetí 

úvěru na Červenou kolonii ve výši 258 tis. Kč a finanční dary pro pořádání 

některých sportovních akcí přesahujících hranice Bohumína. Rozhodli o 

poskytnutí dotací pro školská zařízení ke zkvalitnění jejich výuky a dotace 

zájmovým organizacím.  

Dále zastupitelé vzali na vědomí Zprávu o činnosti městské policie v roce 

2021 a rozbor stížností a petic.  

 

Na první únorové dny město naplánovalo novinku – mimořádný zimní svoz 

bioodpadu, a to na opakující se žádosti domkařů zejména z městských částí. 

Zvýšil se tak jak počet svozů, tak množství nádob na bioodpad. Vedení 

města tak průběžně podporuje separaci odpadů a zintenzívňuje osvětovou 

kampaň.  
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A pak to přišlo:  
Takový docela obyčejný čtvrtek 24. února to mohl být…  

Vojenským útokem Ruska na 

sousední stát vypukla válka 

na Ukrajině a ovlivnila na 

dlouho a s velkou silou dění 

nejen v Evropě, ale v mnoha 

zemích takřka všech 

kontinentů.  

V některých aspektech život 

běžel dál, dál se konaly 

nespočetné akce, celkově však byl náš život poznamenán absurdním děním 

na východ od našich hranic. 26. února dorazil z Polska do Bohumína vlak 

se 14 ukrajin-

skými uprchlíky 

(ostatní vystou-

pili už na 

polském území), 

přišlo je přivítat 

asi sto Bohumí-

ňáků i přespol-

ních s materiální 

pomocí. Protože 

jí nebylo zapo-

třebí – o lidi se 

dobře staral po celou cestu Červený kříž – potraviny, hračky, hygienické a 

další potřeby byly uloženy v objektu Českých drah pro jiné potřebné. 

Uprchlíci pokračovali dále do Brna a Prahy, město však bylo připraveno 

v případě nutnosti poskytnout ubytování či materiální pomoc dalším 

potřebným.  
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Starosta města Petr Vícha na události bezprostředně reagoval svoláním 

mimořádného 

zasedání zastupitelstva 

na pondělí 7. března 

s jediným bodem 

programu, a to 

úpravou rozpočtu pro 

rok 2022 v souvislosti 

s uvolněním finanč-

ních prostředků na 

pomoc ukrajinským 

uprchlíkům.  

 

 

 

 

Mezitím i v situaci plné údivu, překvapení a nejistoty život běžel dál. 

  

Členové komise pro m. č. Skřečoň 24. 2. zhodnotili průběh roznosu 

ekologických kalendářů a probrali další nešvary a problémy v dopravě ve 

své lokalitě.  
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„Letem světem“ byl projektový týden, 
který proběhl na Masarykově ZŠ na 
Seifertově ulici 21. – 25. února. Jeho 
smyslem bylo netradičními metodami 
poznat různé země z různých 
kontinentů a své poznatky o zemích, 
jakými jsou Thajsko, Mexiko, Itálie, 
Slovensko a Chorvatsko, o jejich kultuře, 
řeči, fauně, flóře, geografii, významných 
osobnostech, zvycích a tradicích 
prezentovat dále. K projektu se připojily 
i kuchařky školní kuchyně a vařily 
v tomto týdnu cizokrajné speciality. 
 

„Masopustní jarmark“ se konal v pátek 25. února, sice v chladu a dešti, ale 

návštěvníci mohli 

nakoupit (nejen) 

regionální potraviny, 

zabijačkové 

speciality, dřevěné 

hračky a kuchyňské 

potřeby, kosmetiku a 

spoustu dalších 

hezkých věcí. A také 

mohli potkat některé 

typické masopustní maškary, které dotvářely atmosféru.  

 

Téhož dne se uskutečnila v prostoru nádvoří BM Servisu už druhá dražba 

bezprizorních aut z bohumínských parkovišť. Nové majitele našly tři vozy, 

Audi A6, Daewoo Nubira a Ford Mondeo, město utržilo celkem  sedm a půl 

tisíce korun. A ještě se uvolnila parkovací místa.   
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Budiž světlo…  

 

Nového osvětleného přechodu se 

dočkali chodci v Bezručově ulici 

naproti restaurace Partyzán. 

Poslouží nejen dospělým návštěvníkům 

tohoto oblíbeného občerstvovacího 

zařízení, ale také občanům bydlícím 

poblíž a dětem z MŠ Tovární, které 

tudy chodí na procházky 

k Záblatským rybníkům.  

 

Další lokalitou, kde si občané stěžovali 

na sporé osvětlení, je část Opletalovy 

ulice v Nové Vsi, kde vyrostly nové 

rodinné domky. Město za přibližně 350.000 korun vybudovalo veřejné 

osvětlení s úspornými LED lampami.  

 

I to se stává  

– očekávané divadelní představení „Veselé Velikonoce“ podle slavné hry a 

potažmo oblíbeného filmu v provedení pražských herců muselo být z 21. 

února přeloženo až na červen kvůli zranění hlavní hvězdy, Martina 

Hofmanna.   
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Březen  

 
Během „Dne otevřených dveří“ v Masarykově ZŠ na Seifertově ulici si 4. 
března mohli projít obě budovy a seznámit se s prostředím a novinkami ve 
škole rodiče se 
svými ratolestmi, 
které se chystají 

do školy v příštím 
školním roce 
nastoupit, ale i 
další zájemci o 
život školy, bývalí 
žáci i pedagogové. 
Provázely je obě 
zástupkyně ředi-
tele Petra Vyso-
gladová a Radka Bašandová i ředitel školy Miroslav Rosík osobně.    
 
Obdobný „Den otevřených dveří“ zorganizovala ve svých prostorách ZŠ ve 
Skřečoni 15. března. 

 

 
7. března propukly pro žáky škol karvinského okresu tradiční týdenní jarní 
prázdniny.  
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A téhož dne výjimečně v 15 hodin se sešli bohumínští zastupitelé na 
mimořádném 22. zasedání zastupitelstva k událostem na Ukrajině. Několik 

dnů před jednáním je po obdržení pozvánky obeslal zastupitel za ODS David 
Maryška s požadavkem doplnit program jednání (úprava rozpočtu a 
uvolnění finančních prostředků na pomoc ukrajinským uprchlíkům) o další 
bod – Stanovisko zastupitelstva města Bohumína k aktuální situaci na 
Ukrajině – doplněný poněkud mnohomluvným (názor kronikářky) návrhem 
na usnesení. Z další e-mailové korespondence vyplynul protinávrh 
zastupitele D. Maryšky zvýšit uvolněné prostředky o 2 miliony korun, které 
by byly odeslány na transparentní účet Velvyslanectví Ukrajiny. Po 
emotivním vystoupení pana Maryšky a vysvětlení postoje vedení města 
starostou došlo k hlasování a schválen byl původní návrh, tedy uvolnit 3x 
200 000 korun, a to pro Charitu, Adru a Český červený kříž, dále ve 
spolupráci sociálního 
odboru s Armádou 
spásy vyčlenit 20 bytů, 
připravit je a vybavit za 
další 1 milion korun. 
Dlužno podotknout, že 
ani samotná Bohu-
mínská městská ne-
mocnice, kde pracuje 
několik ukrajinských 
lékařů, nezůstala stra-
nou a pro Ukrajinu nakoupila zdravotnický materiál a léky za 100 tisíc Kč.  
Vedení města apelovalo na občany, aby pomáhali, ale organizovaně, ne 
chaoticky, podle toho, co je aktuálně zapotřebí.     
 
V rámci projektu  Lepší klima pro Bohumínsko II získalo všech devět 
bohumínských školek dřevěné, magnetické nebo zrcadlové stavebnice 
k rozšíření polytechnické výuky. 
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Další putovaly do mateřinek 
v Rychvaldu a Dolní Lutyni, 
rodinného centra Bobeš i do 
speciální školky Slezské 
diakonie. Díky tomu se 
mohla uskutečnit 
„Polytechniáda 2022“.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Vedení města nelibě nese, že od března byly zrušeny  hotovostní pokladny 
České spořitelny a bankéře u přepážek nahradily bankomaty. Toto zřejmě 
úsporné opatření  zkomplikuje finanční operace zejména starší generaci 
klientů. 
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7. března se v Maryšce 
konala vernisáž výstavy 
60 originálních fotografií  
„Bohumín očima Grodko-
wanů“, kterou připravili 
fotografové ze spřátele-
ného Grodkówa a v salónu 
instaloval PZKO ze 
Skřečoně.  
Projekt „Polsko-české 
procházky. Prohlídka Grodkówa a Bohumína“ 
byl financován Fondem mikroprojektů 
Euroregionu Praděd.  

 
12. a 13. března odstartovala vzpěračská liga. 
Muži SKV Bonatrans obsadili v 1. kole třetí 

místo 
(při 
čemž 
Jakub 
Barteček a Petr Petrov se 
připravují na Mistrovství Evropy a 
Jiří Gasior se stal reprezentačním 
trenérem juniorů do 23 let) a ženy 

(Nikol Seničová, Monika Gavlovská, 
Pavlína Jadrníčková, Veronika Volná a 
Aneta Žaganová) pak čtvrté místo.  
 
Nutno ovšem podotknout, že skvěle se 
daří i mladším adeptům tohoto sportu. 
Čtyřčlenná výprava přivezla z III. 
mezinárodního memoriálu Janusze 
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Kowalczyka v Polsku hned tři medaile – Laura a Martin Kantorovi byli 
stříbrní, Michal Zajac 

získal bronz (Vojtěch 
Cichý byl pátý).   
 
 
Dalšími nadějnými  
svěřenci trenéra Jana 
Gospoše jsou i David 
Tepliček nebo Kristian 
Kysela.  
 

V bohumínském kině K3 se 
14. 3. uskutečnila 
slavnostní závěrečná 
prezentace projektu  
„Příběhy našich sousedů“. 
Setkali se zde žáci 
základních škol z Karviné, 
Českého Těšína a Bohumína 
se zástupci těchto měst a 
společností Bonatrans a 
Post Bellum, aby vyhod-
notili výsledky svého pátrání po 
zajímavých osobnostech – 
pamětnících ve svém okolí. 
Hovořili s nimi o jejich životních 
osudech a zkušenostech a přenesli 
je na papír nebo předvedli pomocí 
moderních technologií. Prvá dvě 
místa sice putovala do Karviné, ale 
úspěšní byli i žáci ZŠ Pudlov 
prezentující příběh své učitelky 
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Květuše Mlynkecové a žáci ZŠ Skřečoň Alena Fonšová, Tomáš Šmíd, Tomáš 
Kubec a Dominik Daniš,  kteří s životním příběhem Olgy Jaroňové, jež zažila 
II. světovou válku, okupaci v roce 1968 a posléze vyřazení z pedagogické 
praxe, obsadili v silné konkurenci 3. místo.   

 
Městská rada na svém zasedání 14. března schválila výsledky proběhlých 
výběrových řízení. Ačkoli ceny stavebních a dalších prací rostou, může město 
realizovat některé velké projekty, neboť s tím v rozpočtu bylo kalkulováno. 
Jde např. o sadové úpravy v lokalitě Petra Cingra za 8,6 milionu, kanalizaci 
v ulici Na Loukách za 3,35 milionu, stavební úpravy bytového domu číslo 
957 ve Štefánikově ulici za 2,67 milionu a první etapu kanalizace ve 
skřečoňské ulici 1. máje za 11,95 milionu. Dále se rada zabývala např. 
kotlíkovými dotacemi, podporou zařízení na likvidaci odpadních vod. Spolek 
Radost & Impuls bude mít radost z finančního daru ke 40. výročí svého 
založení.   
 
Z městské recitační soutěže, která proběhla 15. března tentokrát za účasti 
publika v sále DDM Fontána,  postoupili do okresního kola:  
Bára Mařádková (ČSA), Ema Glacová (Pianeta), Klára Vopelková (Skřečoň), 
Adéla Pešulová (Pianeta), Sophie Dyčková (ČSA), Gabriela Grygerčíková 
(Pianeta), Boris Molata (Bezručova), Lukáš Mařádek (ČSA), 
Jakub Havlásek (Pianeta), Amálie Kováčiková (Pianeta), Adéla Nováková 
(Pianeta), Eliška Semančíková (Masarykova ZŠ), Ema Ptáková (Masarykova 
ZŠ), Alexandra Derfényiová (ČSA). 
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V každoroční soutěži žáků ZŠ v cizích jazycích se 17. března utkali zástupci 
6 bohumínských základek v 5 kategoriích a 3 jazycích – angličtině, němčině 

a ruštině.  
Zde jsou aktuální 
vítězové:  
Angličtina:  
5. třída     – 
Dominika Šimková 
(ZŠ Bezručova) 
6. a 7. tř.  – Jan 
Cásek (Masarykova 
ZŠ)  
8. a 9. tř.  – Jakub Radovesnický (ZŠ Skřečoň)  
Němčina:    Le Thi Nhung (ZŠ Beneše)  
Ruština:     Natálie Zámečníková (ZŠ ČSA)  
Němčina 

Březen je tradičně Měsícem knihy, městská knihovna K3 tudíž připravila 
mimo upomínkovou amnestii několik akcí, např. na 17. března jednak 
dětský karneval, jednak oblíbený antikvariát, tentokrát s ohledem na počasí 
ve svých prostorách.   
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Úspěšnou divadelní hru „Šakalí léta“ předvedlo v kině K3 17. března 
Těšínské divadlo.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Na sobotu 19. března připravilo sdružení rodičů ve spolupráci s pedagogy 
Masarykovy ZŠ pro žáky 1. stupně maškarní ples s programem Pavla 
Nováka. 
 
Divadlo SemTamFor vystoupilo v neděli 
20. března v sále kina K3 s představením 
pro děti „O pejskovi a kočičce“ 
v netradičním pojetí.  
 
 
 
Městského kola soutěže „Zpěváček“ se 21. 
března v pěti kategoriích zúčastnilo 37 
malých interpretů lidové hudby a do 
okresního kola postoupili: I. kategorie (6 
a 7 let) - Alexandra Viochová (Masaryk. 
ZŠ) a Antonie Danišová (ZŠ Záblatí), II. 
kategorie (8 a 9 let) - Jakub Coufal (ZŠ 
ČSA) a Markéta Stanieková (Masarykova 
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ZŠ), III. kategorie (10 až 12 let) - Eliška Giecková (gymnázium) a Valentina 
Brabcová (ZŠ Skřečoň), IV. kategorie (13 až 15 let) - Anna Giecková (ZŠ 
Skřečoň) a Zuzana 
Štěrbová (gymnázium), 
VI. kategorie (dua 11 
až 15 let) - Agáta 
Kovářová a Veronika 
Válková (ZŠ Dolní 
Lutyně).   

 
Zajímavý pokus proběhl 21. března na sídlišti 
v rámci kampaně týkající se racionálního 
nakládání s odpady. Pracovníci radnice ve 
spolupráci s BM Servisem si vytipovali jeden 
naplněný kontejner na směsný odpad a na 
místě jeho obsah roztřídili tak, že separovali 
využitelné složky a názorně předvedli, že 
obsah se zmenšil na polovinu. Prokázali, jak je 
možno důkladným tříděním zmenšit objem 
směsného komunálního odpadu. A podstatně 
ušetřit.  
 
 
23. a 24. března se utkalo 
v celoměstské šachiádě 
v DDM Fontána 64 dětí 
z 9 mateřských a 7 
základních škol. Mnoho 
z nich je zapojeno do 
projektu Šachy do škol. 
Nejlepších výsledků dosáhly 
ve svých kategoriích týmy 
MŠ Na Pískách a ZŠ Skřečoň. 
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25. března se ve foyer kina K3 konala 
dernisáž výstavy fotografií Jiřího 

Hanzela, dalo by se říci dvorního 
fotografa ochotnického divadelního 
souboru K. V. A. S. Výstava 
předznamenala připravované 
představení „Ve státním zájmu“ 
tohoto karvinského souboru.  

 
 
 
 

Velkou atrakcí Hustopečí 
na Břeclavsku jsou 
mandloňové sady, a to 
zejména v době květu. Mezi 
množstvím turistů, kteří je 
obdivují, byla 26. března i 

takřka stovka členů a 
členek Senior klubu. Více 
než 300 Bohumíňáků 
pokročilejšího věku je 
sdruženo v klubu, který za 
svou pestrou činnost sklízí 
uznání nejen v našem městě, ale i v rámci kraje, dokonce na celostátní 
úrovni. Většinou bývalé pedagožky, zdravotnice, ale i zástupkyně a zástupci 
dalších povolání se v důchodovém věku věnují kulturním a sportovním 
aktivitám, turistice, charitativní činnosti.  

 
Tradiční jarní Malá cena Bohumína v judo, určená nejmladším a začínajícím 
adeptům tohoto atraktivního sportu, se letos konala 26. března v tělocvičně 
na Nerudově ulici za účasti 53 závodníků z 8 oddílů Moravskoslezského 
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kraje. Domácí borci si vedli velmi dobře, získali 2 bronzové, 3 stříbrné a 3 
zlaté medaile, takže celkově obsadili 3. místo za Českým Těšínem a Novým 

Jičínem.  

První tři místa soutěže družstev byla tradičně odměněna dorty.     
 
Soubor Radost & Impuls oslavil 40 let. A jak jinak, než bombastickým 
koncertním víkendem 19. a 20. března ostatně jak jsou na to jeho příznivci 
v Bohumíně po těch letech 
už zvyklí. Odehrál se opět 
v hale Bosporu a byl 
okamžitě  beznadějně 
vyprodán. Několik 
fotografií z archivu 
připomíná 40 let plných 
radosti z tance, ale také 
takřka každodenní dřiny. 
Stovky dětí z Bohumína i 
okolí mohou vzpomínat na 
tréninky, soustředění, letní 
kempy, cesty po Evropě na 
soutěže a návraty z nich – 
s tituly, medailemi na krku 
a vlajkami na ramenou. 
Obrovský dík patří těm, 
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kteří během let věnovali svůj 
čas vytváření podmínek pro 

činnost souboru – vymýšlení 
a výrobě kostýmů a rekvizit, 
organizační práci, 
zajišťování nezbytných 
financí na to vše. Bez 
zakladatelky Zdeňky Ciché 
by nebylo souboru, bez 
nápadů a tvůrčího elánu 
Lenky Krčové by děvčata, 
ale i kluci neměli co tančit.  
 
 
Nespočet vítězství 
v soutěžích různých úrovní, 
nespočet medailí, diplomů, 
titulů… V Bohumíně máme 
MISTRY, máme být na co 
hrdí. 
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Bohumínské spolky a další dobrovolníci vytrvávali v pomoci ukrajinským 
uprchlíkům, jichž v noci přijíždělo i kolem šesti set. Byli to třeba hasiči, 

členky Alma Mater, úředníci z radnice atd. občané stále dodávali hygienické 
a domácí potřeby, hračky, oblečení a další potřebné věci. 

 

 
29. března zdolávalo 187 schodů Penzionu Ve věži pod dohledem 
organizátorů ze školního 

sportovního klubu Gymnázia 
Františka Živného 53 účastníků, 
dříve to bývala i stovka, ovšem  
2letá kovidová pauza se 
projevila.  
A vítězové?  
16 – 19 let 
Sabina Doležalová (17) 
gymnázium 1:08,17 
Eric Trynka (17) gymnázium 00:41,29 
20 – 39 lettegorie 20 až 39  
Jana Nováková (38) gymnázium 1:07,44 
Petr Pavelek (24) Bospor 00:54,60 
40 – 59 letKategorie 40 až 59 let40 - 59 
Veronika Kleinová (43) Bospor 1:32,91 
Jiří Rozsypal (44) Bohumín 00:50,54 
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25. ročník šachové simultánky mezi starostou a studenty Gymnázia Fr.  
Živného se uskutečnil 30. března.  A výsledek? 19 vítězství a 1 remíza. 

Celkově má Petr Vícha na svém kontě 458 výher, 22 remíz a 14 porážek.  

 
Na radnici se začaly hromadit náměty a připomínky výborů, komisí i 
jednotlivých občanů ke SWOT analýze k připravovanému Strategickému 
plánu města Bohumína. Bude je v následujícím období projednávat rada a 
následně schvalovat městské zastupitelstvo. 

 

Dalších devět parcel v lokalitě Petra Cingra bylo úspěšně prodáno v licitaci 
na konci března. Město utržilo tentokrát 14,7 mil. korun.  
Průměrná vylicitovaná cena se zvýšila na 1.500 Kč/m2.   

 
 

Bohumín bude možná jedním z prvních měst, která využijí možnost, jak 
efektivně zapůsobit na neplatiče pokut. Těch bylo nejvíce mezi řidiči 
motorových vozidel, pokuty plynuly z nedodržování dopravních předpisů.  
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Hokejisté z HC Bospor se stali vítězi Krajské ligy. 
Nejprve zvítězili v základní části, kde bojovalo 12 

oddílů, pak porazili všechny soupeře také v play off a 
slavili titul. Oslavili tak dodatečně své loňské 85. výročí.  

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kuriózní úkol vzali na svá bedra šunychelští hasiči – očistit vloni nové 

pontony přírodní 
plovárny a přístaviště 
lodí na jezeře ve Vrbici 

od ptačích exkrementů. V zimě si je totiž vyhlédli 
rackové a další vodní ptáci a během častých 
návštěv je hojně znečišťovali svým agresivním 
trusem. Posloužily rýžáky i motorová wapka, i 
tak se chlapci ze SDH zapotili. Pak už zbylo jen 
vyřešit, jak pontony zabezpečit, aby se situace 
neopakovala. Posloužily plachty a folie. Vodnímu 
ptactvu se těžko vysvětluje, kde lze odpočívat a kálet a kde to lidem vadí.  
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Všeho do času, co dříve přispívalo k rozvoji Bohumína, dosloužilo. Ale byl to 
smutný pohled nejen pro 

několik tisíc bývalých 
zaměstnanců. Slévárna 
národního podniku ŽDB a 
poté společnosti Viadrus i 
s přilehlými halami 
definitivně skončila a byla 
demolována.  
A to ještě na podzim 2019 
společnost Viadrus za účasti 
Jaromíra Jágra slavnostně představila nový litinový zplyňovací kotel na 
kusové dřevo. Do roka pak přišla zpráva, že výroba kotlů i radiátorů 
v Bohumíně končí a bude se propouštět. Vše zdůvodněno ekologií. Odbory 
protestovaly, argumentovaly – zbytečně. Na vyklizené ploše má vzniknout 
fotovoltaická elektrárna.  
Z historie:  
1885 založeny Hahnovy železárny 

1888 zahájení provozu slévárny 

1890 zahájení výroby litinových radiátorů 

1928 zahájení výroby litinových kotlů vlastní konstrukce 

1963 výzkum a vývoj kotlů přesunut z Prahy do Bohumína 

1967 zahájení výroby plynových kotlů 

1973 zahájení provozu nové slévárny a montovny radiátorů 

2002 modernizace výrobních linek 

2010 vstup na trh obnovitelných zdrojů 

2012 vznik samostatné akciové společnosti Viadrus 

2013 uvedení na trh nového kondenzačního kotle 

2015 zprovoznění automatické výrobní linky oceloplechových kotlů 

2016 rozšíření portfolia o krbová a peletová kamna 

2017 přichází Viadrus A3C, jediný český litinový automatický kotel splňující Ekodesign 

2020 ukončení výroby kotlů i radiátorů, propouštění 

2022 demolice slévárny 

(S použitím materiálů P. Čempěla)  
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Většina komisí odborných nebo pro městské části, které se scházely 
v průběhu měsíce března, se mimo svůj původní program zabývala také 

problematikou pomoci ukrajinským uprchlíkům, zejména komise pro 
krizové řízení 7. března.  
 
V našem městě se neustále něco mění a my občané to většinou vítáme. 
Někdy je nám ovšem změn líto, jako např. likvidace společnosti Viadrus – 
viz předchozí zápis. Máme totiž rádi své jistoty, pokud nám dobře slouží, 
např. spolehlivé obchody s příjemným personálem. Zajímavý článek Pavla 
Čempěla vyšel v městských novinách OKO č. 6 25. března a týká se právě 
jedné takové jistoty, která ale končí. Z článku vyjímám několik pasáží a 
půjčuji si vtipné fotografie. Děkuji, Pavle.  
Tři dekády v krámě, bez pomoci dalších zaměstnanců, bez poledních přestávek. Manželé 

Oldřich a Xanti Klímovi (oba 65) byli jednou ze stálic soukromého podnikání 

v Bohumíně. Nyní ale přesně po třiceti letech od založení firmy ukončili činnost, vyklidili 

prodejnu a zatáhli roletu. Důvod je 

prozaický, chtějí si užít zaslouženou penzi.  

„Prvních patnáct let jsem zboží 

zákazníkům v okolí zdarma rozvážel, 

vynášel do bytů, rozbalil, a pokud bylo 

třeba, naučil je i přístroj 

ovládat,“ vzpomínal živnostník. Právě 

lidského přístupu si lidé cenili nejvíce, a 

proto se do obchůdku vždy rádi vraceli. 

„Zákazníků jsem si vždy velmi vážil a chci 

jim poděkovat za roky trvající přízeň a 

věrnost.“ 

Krám se po 30 letech zavírá a důvodem 

není ani ekonomická krize, ani konkurence 

velkých řetězců. Jsou to léta.  

„Teď už jsme se ženou oba půldruhého 

roku v důchodu. A dokud zdraví slouží 

a stojíme na nohou, chceme si té penze po 

těch letech za pultem užít,“ uzavřel 

Oldřich Klíma.  
Oldřich a Xanti Klímovi začínali v Bohumíně s podnikáním v roce 1992. Nyní se po 30 letech se živností rozloučili. 
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Duben – červen  
Ze světa: 
Na Ukrajině Rusové ostřelovali civilní objekty, např. v zasažené budově 

nádraží, kde se tísnily davy cestujících čekajících na vlak, zemřelo na místě 
asi 50 osob včetně dětí. Další evropští státníci směřují na návštěvy na 
Ukrajinu – britský premiér Boris Johnson, předsedkyně Evropské komise 
Ursula von der Leyenová a další.  
Volby prezidenta ve Francii vyhrál s 58 % hlasů opět Emmanuel Macron, 
který porazil Marine Le Penovou.  
Papež František ve velikonočním poselství Urbi 
et orbi tvrdě kritizoval válku na Ukrajině, po 
dvou kovidových letech se opět na 
Svatopetrském náměstí sešly tisíce věřících.  
 
Na středním Slovensku během  tří dnů už 
třikrát medvědi napadli lidi, např. medvědice 
se třemi mláďaty napadla dvojici mužů. 
Obyvatelé ohrožených oblastí žádali vládu o 

zásah.  
Ve Washingtonu se za přítomnosti 1.400 hostů včetně např. J. Bidena nebo 
B. Clintona konal pohřeb americké diplomatky a političky s českými kořeny 
Madeleine Albrightové, jež zemřela ve věku 84 let na rakovinu 23. března. 
Podle posledních údajů už Ukrajinu opustilo 5.300.000 lidí, někteří přišli 
o domy a o všechno, senioři mnohdy odcházeli naslepo. Na druhé straně 
mnozí utečenci se od nás nebo z Polska do osvobozených míst opět vracejí. 
Slovenská prezidentka Z. Čaputová ve videovzkazu poslala ruským 
vojákům emotivní výzvu, aby ukončili válku.   
Moderátorka ruské televize oznámila, že III. světová válka začala.  
Světová média šířila zprávy, že oteklý a zestárlý V. Putin údajně trpí 
rakovinou a léčí se steroidy, které mají ovlivňovat jeho duševní schopnosti.  
Už začátkem května udeřila v Chorvatsku první vlna veder.  
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Evropská unie v polovině května zrušila povinnost nosit roušky na letištích 
a při cestování, další předpisy se v jednotlivých zemích rušily. Spojené státy 

stále požadovaly 24hodinový PCR test.  
Úžasnou pokovidovou atmosféru si užilo 12.000 filmových fanoušků 
festivalu v Cannes, kde byl uveden film s Tomem Cruise, TOP GUN 2.  
Ve světě se začala šířit kapénkovou infekcí nemoc zvaná opičí neštovice, 
z Afriky se dostala do USA, Austrálie, západní Evropy. První případ se 
objevil i v ČR, přivezl ji mladý muž, který se nakazil v Belgii na festivalu 
v Antverpách. 
Červnová čísla udávají, že Ukrajinu už opustilo 6,5 milionu lidí.  
Na začátku června oslavila královna 
Alžběta II. 70 let od svého nástupu 
na britský trůn (korunovace 2. 6. 
1953). 
 
 

Česká republika 
 
Omicron je u nás na ústupu, na počátku dubna za den přibylo nejméně 
nakažených od začátku roku. V té době byla situace např. v Německu 
mnohem horší.  
Na kongresu ODS byl na další dva roky zvolen předsedou opět Petr Fiala, 
který neměl protikandidáta, místopředsedou se stal Zbyněk Stanjura.  
Začaly přijímací zkoušky na SŠ, kromě asi 80 tisíc našich žáků by se jich 
mělo zúčastnit také asi 1 000 žáků z Ukrajiny.  
Inflace postihuje vše, dosáhla už 12,7 %.  
Letošní Velikonoce byly u nás paradoxně chladnější než loňské Vánoce. Na 
horách bylo v noci až – 10° C, mrazivé noci trvaly i v nižších polohách. 
Ohroženy tak byly kvetoucí ovocné stromy.  
Restaurace lákaly hosty na velikonoční menu, návštěvnost restaurací a 
tedy i tržby pomalu začaly růst.  
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Praze hrozil v květnu dopravní armagedon v souvislosti s generální opravou 
Barrandovského mostu.  

Koncem dubna došlo na mnohých místech Česka k návratu paní Zimy. Na 
horách byl stále sníh, ranní teploty -4 až -10°C. Za mrazivých rán omrzaly 
kvetoucí stromy, největší škody až 50 % byly na meruňkách na jižní Moravě. 
Sadaři zapalovali ohně, což je metoda finančně náročná.  
Pandemie zpomalovala, 880 nakažených za den. Trend byl dlouhodobý. 
Statistiky vykázaly, že počet mrtvých v souvislosti s C-19 překročil číslo 
40.000.  
V prvních květnových dnech zemřeli významný a oceňovaný gynekolog a 
sexuolog Radim Uzel (+ 82) a sběratelka umění a mecenáška Meda Mládková 
(+ 102) a jedenáct měsíců po své manželce Libuši Šafránkové 16. 5. po 
dlouhé nemoci náš významný herec Josef Abrhám (+ 82).  
Česko pokryla ke smůle alergiků nezvykle silná vrstva pylu hlavně 
z jehličnatých stromů, smrk měl totiž tzv. semenný rok.  
Asi 300 – 400 romských uprchlíků způsobilo velké problémy na pražském 
hlavním nádraží, kde se na asi 10 dní utábořili a přespávali na zemi ve 
špíně a nepořádku. Kvůli dvojímu občanství neměli nárok na sociální 
podporu. Praha v té době měla pro uprchlíky asi 200 míst v přistaveném 
vlaku, 50 v budově a stanové městečko pro 150 lidí vybudovalo 
ministerstvo vnitra za pomoci hasičů v Praze-Tróji. To bylo asi 0,5 % všech 
uprchlíků v Praze, ta už v té době praskala ve švech a primátor Zdeněk 
Hřib hrozil uzavřením asistenčního centra s tím, že relokace do méně 
zatížených krajů je nezbytná.    
Výrazný vzestup cen materiálu i prací zvedl ceny nejrůznějších staveb od 
rekonstrukcí kulturních památek až po výstavbu nebo opravy dálnic.  
20. květen se stal prvním tropickým dnem roku 2022, v Českých 
Budějovicích byl pokořen rekord z roku 1979 teplotou 30,4°C.  
Vláda hodnotila pozitivně návraty důchodců do práce, ovšem příčinou bylo 
zdražování, finanční nejistota nebo snaha pomoci mladým v horší finanční 
situaci. Zdražují se hypotéky, půjčky nestačí na dokončení staveb.  
Stále více Ukrajinců zvolilo návrat domů, vrací se i 40.000 za víkend. Ženy 
se chtěly starat o muže. Kraje neměly přehled, kolik uprchlíků zůstalo a 



64 
 

kolik se jich vrátilo. V květnu bylo na českých školách 25.000 ukrajinských 
dětí, ke zdravotnímu pojištění bylo přihlášeno téměř 366 tisíc uprchlíků. 

Naše vláda rozhodla, že ukrajinské děti se od nového školního roku budou 
učit společně s českými dětmi, speciální třídy budou jen výjimkou. Bude se 
muset zvýšit kapacita škol, sjednotit vzdělávací programy, vyřešit 
návaznost výuky, zajistit učebnice a slovníky.  Očekávají se problémy kvůli 
jazykové bariéře. Prezident Zelenskyj odmítl zrušit zákaz odjezdu mužů ze 
země, údajně jich umíralo až 100 denně. V Praze vzniklo další stanové 
městečko pro 150 lidí. Ministerstvo vnitra zveřejnilo zprávu, že asi 20 % 
uprchlíků se nezdržuje v místě, kde se přihlásili, více než 50 tisíc už jich 
pracuje, nejvíce jako pomocné síly, v zemědělství, ve výrobě; jsou pro naši 
ekonomiku výraznou posilou.  
Vláda schválila jednorázový příspěvek na dítě do 18 let ve výši 5.000 Kč 
při ročním příjmu rodiny do 1 mil. Kč, bude vyplacen v srpnu. Lehce 
zlevňují pohonné hmoty.  
Premiér P. Fiala ocenil zisk bronzové medaile našimi hokejisty na 
mistrovství světa.  
Začala prezidentská volební kampaň, svou 
kandidaturu oznámila Danuše Nerudová. 
Postupně přibývají další kandidáti. Andrej 
Babiš stále váhá (nebo taktizuje?).  
Ledoví muži dorazili o 14 dnů později, až 
v samotném závěru května. Ranní teploty 
byly jen kolem 5°C, bazény byly chladné a 
kempy prázdné.  
Česko zasáhly silné bouřky. V Lanškrouně na 
jižní Moravě se přehnalo malé tornádo, létaly 
i celé střechy, stromy se vyvracely i lámaly. 
Poté se přesunulo na Slovensko. Pomáhali Hasiči i dobrovolníci z okolních 
obcí.  
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SMUTNÉ ZPRÁVY 
Zemřel Karol Divín (+ 86), stříbrný krasobruslař na OH 1960, Josef 
Panáček (+ 84) olympijský vítěz ve sportovní střelbě 1976, bavič Josef 
Alois Náhlovský (+ 72) po krátké nemoci.  

 

Moravskoslezský kraj: 
Kvůli přestavbě a přístavbě 
Kulturního domu města 
Ostravy za 3 miliardy korun se 
do provizoria v kině Vesmír 
začala stěhovat Janáčkova 
filharmonie Ostrava, 69. sezóna 
tohoto významného hudebního 
tělesa bude tedy „vesmírná“.  
Na Černé louce získalo útočiště 
na provizorních lůžkách asi 150 uprchlíků.  
 

Duben 
První aprílový večer byl nabitý 
kulturou. V knihovně K3 se 
konalo autorské čtení 
bohumínského výtvarníka, 

spisovatele a také baviče 
Vladimíra Pustówky s názvem 
„Kobaltová modř“ – a přítomní 
posluchači se opravdu velmi 
dobře bavili, neboť vzpomínkové 
povídky byly velice milé a vtipné.  
 
Ve stejnou dobu se scházeli v sále 
DDM tancechtiví účastníci 
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recesistického „Aprílového K3 plesu“ a v záblatské sokolovně až  do pozdních 
nočních hodin plesali rodiče žáků a přátelé Masarykovy ZŠ.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Již tradiční a oblíbenou akcí se stal velikonoční jarmark PZKO Skřečoň. 
Konal se 2. dubna a byl hojně 
navštíven nejen členy PZKO, 
ale dalšími občany Skřečoně i 
jiných částí Bohumína, Lutyně 
apod. Mohli si koupit nebo jen 
prohlédnout velikonoční 
výrobky a různé dekorace, 
prostě nasát tu správnou 
velikonoční atmosféru.  
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Nová tradice vznikla i 
v Bohumíně. Kromě vánočních 

stromků se začaly zdobit také 
stromky velikonoční, tzv. 
kraslicovníky. Tak např. školáci 
ozdobili kraslicemi a dalšími 
jarními dekoracemi převážně 
vlastní výroby stromky  parčíku 
Generací u křižovatky hlavní 
třídy a ulice 9. května 
založeného v roce 2020 onkologickým spolkem Pro-fit12 a rozšířeného 
výsadbou sakur právě školáky v rámci 
projektu Lepší klima pro Bohumínsko 
v roce 2021.  
To třicítka seniorů – členů a členek 
Senior klubu – zopakovala loňský nápad 
a vaječnými skořápkami ozdobenými 
různými technikami vyšperkovala 
forzýtii před svou klubovnou a strom 
Hodinového vnuka u malometrážek. 
Městská rada na svém zasedání 4. dubna projednala materiály pro 
jednání dubnového zastupitelstva (otázky rozpočtu, příspěvků sportovním 
klubům, spolkům a sociálním organizacím atd.) a dále schválila výsledky 
veřejných zakázek, kupř. stavební úpravy bytových domů, kanalizace 
v Pudlově, dodatky smluv týkající se Červené kolonie nebo lokality P. 
Cingra. Schváleny byly účetní uzávěrky příspěvkových organizací města za 
rok 2021 a seznam oceňovaných dárců krve. Důležitým bodem programu 
byl nárůst cen tepla, v centrálním zásobování z elektrárny 
v Dětmarovicích jen malý, ovšem v družstevních bytech z plynových 
kotelen výrazný.  
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5. a 6. dubna proběhly na většině 
základních škol zápisy dětí do 1. 
tříd. Dorazilo k nim celkem 220 
dětí, z nichž u 26 požádali rodiče 
o odklad školní docházky, což je 
proti předchozímu roku pokles ze 
16 na 12 %. Rozložení budoucích 
prvňáčků bylo celkem 
rovnoměrné, Masarykova ZŠ 
bude mít ve školním roce 
2022/2023 tři první třídy, ZŠ 
ČSA dvě, Benešova a Bezručova 
po jedné, ve skřečoňské ZŠ budou kvůli vyššímu 
zájmu dvě méně početné 1. třídy. Benešova ZŠ 
opět otevře přípravnou třídu pro 15 žáků.  
 
Pražské divadlo Advarte uvedlo v K3 6. dubna 
představení „Prachy jako by padaly z nebe“, 
mezi protagonisty se blýskla např. Michaela 
Kuklová.  
 
Školní jarmark Masarykovy ZŠ 7. dubna byl 
dalším ze série jarmarků s velikonoční 
tematikou.  
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Následoval tradiční 
Velikonoční jarmark 

9. dubna na 
náměstí, ale také ve 
foyer kina. Na 
náměstí bylo opět 
velké množství 
stánků s různým 
zbožím zejména 
vztahujícím se k Velikonocím, kolotoč a různá zvířátka včetně velblouda, 
osla a lamy, ale 
třeba 
kuřátkům bylo 
lépe v teple 
uvnitř budovy, 
stejně jako 
malérečkám 
s kraslicemi 
nebo 
vyšívačkám. 
 
 
 
Jak je vidno, po předchozí dlouhé a nepříjemné pauze se opět rozjela 
kultura, hledaly se náhradní termíny kvůli covidu zrušených akcí, 
organizovaly akce nové nejen venku pod širým nebem, ale už i 
v uzavřených prostorách.  
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Dvě nadané flétnistky úspěšně reprezentovaly Bohumín a zdejší ZUŠ: 
19letá Kristýna Pecháčková a teprve 

12letá Adéla Jaborská vybojovaly ve 
svých kategoriích krajského kola soutěže 

základních uměleckých škol ve hře na 
dechové nástroje, které se konalo 8. dubna 
v Opavě, krásná první místa.  
 
 
„Na paloučku v lese“, totiž v hotelu Stará pošta v Bělé pod Pradědem, 
strávilo týdenní 
ozdravný pobyt 
finančně podpořený 
Státním fondem 
životního prostředí 
41 dětí obou 
mateřských škol a 

34 žáků 4. tříd 
Masarykovy školy. 

Děti poznávaly 
CHKO a trávily čas 
ve zdravém prostředí 
přírody Jeseníků.  
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V Malé Morávce v hotelu Neptun se pět dnů v rámci ozdravného pobytu 
rovněž podpořeného 

SFŽP věnovali hře 
„Putování za lesními 
skřítky“ žáci 
Bezručovy školy. 
Tato lokalita je 
bohumínskými 
školami oblíbená, 

protože v závěru dubna 
zde pobývalo i 77 žáků 3. 
a 4. tříd ZŠ ČSA. Jejich 
5denní ozdravný pobyt 
nesl název „Putování za 
tajemstvím lesa“ a v jeho 

rámci navštívili také 
Karlovu Studánku a 
Praděd.  
 

Sice za nepříznivého počasí, ale s účastí 
114 závodníků z 10 oddílů severní 
Moravy proběhlo 9. dubna v Pudlově 
druhé kolo turistického závodu 
Moravskoslezského kraje. Žáci absolvovali 
v rámci tohoto outdoorového mítinku trať 

dlouhou 3 km, dospělí 5,5 km a plnili 
různé úkoly – běh podle azimutu, práce 
s mapou, poznávačky. Vítězové získali 
ceny a body pro postup do českého 
poháru. Organizátorem byl TOM Svišti za 
podpory ZŠ Pudlov a města.  
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23. zasedání zastupitelstva města Bohumína se konalo 11. dubna. V jeho 
úvodu složil slib nový zastupitel Jan Sztwiertnia (ANO), který nahradil 

svého rezignujícího předchůdce Jiřího Kuldánka. Dále pak zastupitelstvo 
projednávalo změny v rozpočtu, navýšení základního kapitálu Bohumínské 
městské nemocnice, rozdělení dotací neziskovým zájmovým a církevním 
organizacím a v sociální oblasti. Uvolněny byly např. prostředky ve výši 

400.000 Kč na opravu omítky věže kostela ve Starém Bohumíně. 

Zajímavostí bylo zavedení oficiálního názvu Červená kolonie a takovéto 
pojmenování dvou ulic mezi rekonstruovanými cihlovými domy mezi 
ulicemi Okružní a Jateční. Místostarosta Igor Bruzl informoval o tom, že 
momentálně je v našem městě asi 130 – 150 uprchlíků z Ukrajiny, 
obsazeno je 17 bytů, jeden je volný a další čtyři byty se připravují, v této 
oblasti město spolupracuje s Armádou spásy, ovšem i některé bohumínské 

firmy a soukromníci nabízejí ubytovací kapacity. Děti uprchlíků jsou 
postupně začleňovány do činnosti DDM Fontána a podle ročníků do 
bohumínských škol. Starosta Petr Vícha konstatoval, že město má 
momentálně jen 12 veřejně prospěšných pracovníků, neboť státní 
rozpočet dotace nezvýšil. Příprava stavby protipovodňové hráze v Pudlově 
byla zahájena, ovšem problém s pozemkem blokujícím realizaci kvůli 
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stromu zůstává. Starosta rovněž oficiálně potvrdil vyhlášení termínu 
komunálních voleb 23. – 24. 9. tohoto roku. O změně počtu zastupitelů 

se neuvažuje.  
 
Kdo nenakoupil na Velikonočním jarmarku, mohl přijít na náměstí opět 
13. dubna na Slezský rynek a utratit nějaký peníz za farmářské delikatesy 
a jiné zboží a dát si k tomu třeba kávičku u Caffé Klíček.  
 
Vedení města ocenilo 19. dubna ve velké zasedací síni radnice 27 
dobrovolných dárců krve. Každý z nich už měl minimálně 40 bezplatných 
odběrů (Janského zlatá 
medaile), 14 z nich více 
než 80 odběrů (Zlatý kříž 
III. třídy), 6 pozvaných 
dosáhlo dokonce 120 
odběrů (Zlatý kříž II. 
třídy). Mezi oceněnými 
bylo 10 žen. Odměnou 
bylo všem nejen 
poděkování ze strany 
představitelů města a předsedy oblastního spolku Českého červeného kříže 
Karviná Luďka Rechberga, ale také zápis do pamětní knihy, kulturní 
program, finanční odměna, volné vstupenky na 
sport a kulturu, další drobné dárky a láhev 
červeného vína.  
 
 
 
„Expediční kamera“ 21. dubna a „Den Země“ 
22. dubna byly dva festivaly filmů 
s přírodovědnou a ekologickou tematikou.  
 



74 
 

Bohumínští judisté si letos připomněli hned několik významných výročí:   
50 let existence juda 
v Bohumíně, 25 let 
sportovního oddílu a 
80. narozeniny jeho 
zakladatele a 
dlouholetého předse-
dy Františka Waltera. 
Při této příležitosti 
uspořádali 22. dubna 
slavnostní setkání 
bývalých i současných 
členů oddílu a jeho 
příznivců. Za přítomnosti starosty města Petra Víchy si připomněli některé 
významné okamžiky z historie bohumínského juda a odměnili ty, kteří 
k rozvoji tohoto atraktivního sportu ve městě přispěli.  
 
Ve dnech 22. – 24. dubna se konal plavecký šampionát juniorů ve Zlíně. 
Po mnoha medailových 
úspěších v žákovských katego-
riích došlo k přelomovému 
okamžiku, neboť Andrea 
Czerná se stala juniorskou 
vicemistryní a bohumínský 
Plavecký klub tak získal první 
medaili v juniorské kategorii. 
Výborné výkony podaly také 
další dvě naše závodnice, Klára 
Nováková a Julie Kalvarová.  
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Bohumínská výprava ve Zlíně. Prezident klubu a trenér Adrian Kuder, 
plavkyně Klára Nováková, Andrea Czerná, Julie Kalvarová a trenér Petr 

S ̌lachta.  
Ve stejnou dobu soutěžili v Havířově v soutěži všestrannosti „Drop Cup“ 
plavci žákovských kategorií. Dvanáctiletý Matyáš Menšík nenašel 
přemožitele ani mezi staršími závodníky, získal pět vítězství a celkový 
triumf. Na stříbrný stupínek vystoupila Julie Trachová a ve své kategorii 
také Sabina Dudková, třetí místo v konečném pořadí obsadil 13letý Vojta 
Aradský.  
 
Bohumínská kavárna ve spolupráci se spolkem Město Bohů uspořádala 23. 
dubna „Grilovačku na náměstí“. K dobrému jídlu vytvářela atmosféru 
hudební skupina William.  
 
Divadelní představení pro děti jsou čím dále 
tím více oblíbená. V neděli 24. dubna si malí 
diváci a jejich doprovod – nejčastěji 
tatínkové nebo prarodiče – připomněli 
klasickou pohádku pro nejmenší „O 
Budulínkovi“ v podání herců z divadla 
Kapsa z Andělské Hory.  
 
K3 připravila minifestival americké hudby: 
24. dubna vystoupila fenomenální kapela 
„Three for Silver alias TfS“ hrající působivou 
směs různých hudebních stylů a 25. dubna s poněkud tvrdším stylem 
skupina „HER“.   
Někdy to tak bývá, že březnový svátek Den učitelů se slaví s menším 
zpožděním. Městská akce s poděkováním školským pracovníkům, 
pedagogickým i správním a administrativním zaměstnancům,  
s poděkováním vedení města a odměnou v podobě filmového představení 
„Srdce na dlani“ proběhla v kině K3 12. dubna, ale pracovníci Masarykovy 
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ZŠ vyrazili do Ostravy oslavit svůj Den učitelů spojený s návštěvou 
slezskoostravského hradu až 26. dubna.  

Kdo by neznal knížku Jaroslava Foglara Rychlé šípy? Už jsme ji mohli vidět 
ve filmové 
podobě, ale také 
na prknech 
bohumínského 
kina v nastudo-
vání našeho 
souboru BOBAN. 
28. dubna 
k nám zavítal 
činoherní soubor 
Těšínského 
divadla a uvedl 
představení „Rychlé šípy“ ve svém pojetí. Rovněž ke spokojenosti diváků.    
 
30. dubna – filipojakubská noc. To se jako i jiných městech a obcích pořádá 
pálení čarodějnic, u nás v Záblatí a v Nové Vsi. Tam to byla vlastně první 
velká akce SDH Nová Ves v altánu vybudovaném 
díky městské investici 1,2 mil. korun na konci 
minulého roku. Zábavy i domácího občerstvení 
si odpoledne užily děti a poté i jejich rodiče.   
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Na dubnových šampionátech sbírali úspěchy siláci – 9. dubna na 
šampionátu v silovém trojboji v Nymburku, 16. dubna na mistrovství 
v benchpressu v Jihlavě – Denisa Martin Turkovi z TJ Viktorie Bohumín, 
kteří doslova trhali rekordy a sbírali medaile. Sečteno a podtrženo (bez 
ohledu na kategorie 
a disciplíny): Denisa 
obsadila jednou 
třetí, jednou páté a 
jednou šesté místo a 
k tomu získala čtyři 
zlaté medaile. Její 
otec Martin obsadil 
šesté a osmé místo a 
získal bronzovou, 
stříbrnou a třikrát 
zlatou medaili. Výsledky doplnil Tomáš Burda sedmým a v absolutním 
hodnocení devětadvacátým místem.   
 
Přes vítězství v krajském kole se trojice studentů bohumínského gymnázia 
Anna Ledwoňová, Eliška Táborská a Miroslav Wąs probojovala do celostátní 
soutěže ve finanční 
gramotnosti, která 
proběhla v Praze 29. 
dubna. Konkurence byla 
obrovská, medailového 
umístění naši nedosáhli 
(chyběla kapička štěstí?), 
zato získali cenné 
zkušenosti, setkali se 
s ministrem financí 
Zbyňkem Stanjurou a prohlédli si prostory ČNB.  
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V rámci Dne Země se každoročně 
bohumínské školy i zapojují do 

úklidových prací v přírodě i 
zvelebování zelených ploch a 
parčíků, jezdí na zajímavé exkurze.   

 
 
 
 
 
 

Od ledna do poloviny dubna probíhal průzkum pocitu bezpečí v Bohumíně, 
a to už potřetí. Zapojilo se celkem 523 respondentů. Ve srovnání 
s minulými lety vyznívá jeho výsledek pozitivně. Názory občanů 
korespondovaly s policejními statistikami, podle nichž protiprávního 
jednání ubývá. Vzrostla spokojenost s prací městské policie, přetrvává však 
pocit, že jsou policisté málo vidět v problémových lokalitách, např. kolem 
ubytoven. Nicméně tam působí také asistenti prevence a posilován je 
kamerový systém (dohlíží už 33 stacionárních bodů a další přibývají). 
Opakovaně občané upozorňovali na problematiku vandalismu a drog.   
 
Dobré zprávy dorazily mnohým nájemníkům bytů spravovaných městem 
v podobě vyúčtování za teplo a teplou vodu za rok 2021. Více než tři a půl 
tisíce domácností díky napojení na CZT z dětmarovické elektrárny ušetřilo 
a přeplatky v celkové výši 27,8 milionu korun jim budou doručeny 
v průběhu června. Některé přeplatky činily třeba jen tisícikorunu, ale více 
než tisíc domácností dostane zpět i pět až deset tisíc korun. Nedoplatky se 
týkají jen asi devíti set bytů a činí celkem 3,9 mil. korun. Odlišná situace 
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je např. v družstevních bytech, kde bylo  vytápění plynovými kotelnami 
výrazně dražší.  

 
Na základě rozhodnutí Rozhodčího soudu při Hospodářské komoře a 
Agrární komoře začala v dubnu oprava prvního úseku zfušované dálnice 
D47 (nyní D1) mezi železničním mostem ve Starém Bohumíně a 
přemostěním Odry ve Vrbici. Pravá část by měla být dokončena do poloviny 
června, levá pak do konce srpna.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Na přelomu dubna a května se tým bohumínských kulečníkářů ve složení 
Miroslav Andrejovský, Milan Ráček a Václav Majewski zúčastnil 
republikového finále soutěže 
družstev v technických disciplínách, 
které se konalo v Trmicích u Ústí 
nad Labem. Pánové opět podali 
vynikající výkony a obhájili své 
„předcovidové“ vítězství ze sezony 
2019/2020. Obstáli v těžké 
konkurenci a přivezli do Bohumína 
další titul mistra republiky. 
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Město Bohumín rozjelo novou kampaň zaměřenou na zlepšení nakládání 
s odpady, na jejich intenzívnější separaci. Je zajímavá, veselá, snad bude i 

účinná.  
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Květen  
 
1. květen začal 
pietním aktem – 
položením květin 
představiteli města a 
některých politických 
a společenských 
organizací na hřbitově 

ve Skřečoni 
k pomníku sovětských 
vojáků padlých v roce 
1945 při 
osvobozování 
Bohumína a 
k pomníku polských 
občanů zemřelých za 
II. světové války 
v bohumínském 
Polenlageru.  
 
 
Odpoledne už bylo 
veselejší, zábavnější. 
„Májové políbení u kašny“ 
zahájil zpěvák VOXEL, pak 
pokračovaly „Střepy“ 
z Havířova. Připraveny byly 
různé kratochvíle pro 
dospělé i pro děti, 
samozřejmě včetně 
občerstvení.  
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Se začátkem května odstartovaly dvě novinky. První sezona začala na 
tenisových kurtech v parku 

Petra Bezruče, které město 
odkoupilo od Sokola, 
zrekonstruovalo (náklady 
přišly na 5,5 mil. korun) a 
jejichž správy se ujal 
Bospor.  
 
 
Druhou novinkou je vznik 
tzv. dětské skupiny v Bobši. Rodinné centrum ji zřídilo proto, aby umístění 
dvanácti dětí od 1 do 3 let do péče chův pomohlo maminkám pracujícím, 
studujícím nebo v evidenci úřadu práce.   
 
Na dubnovém jednání zastupitelstva připomněl starosta Petr Vícha termín 
komunálních voleb vyhlášený prezidentem Milošem Zemanem – 23. a 24. 
září tohoto roku. Brzy nato se rozjela volební kampaň – prostřednictvím 
plakátů, billboardů, na stránkách OKA a dalších tiskovin, osobní agitací. 
Politické strany, hnutí, další subjekty a seskupení připravovaly a 
v termínech odevzdávaly své kandidátky, cizelovaly a zveřejňovaly volební 
programy, propagovaly své priority.  
 
V OKU č. 9/2022 lídryně hnutí ANO, BUDE LÍP Andrea Babišová vysvětlila 
význam a důležitost komunálních voleb a zdůraznila „potřebu 
inovace……vlastní ambice, sílu, chuť i nápady“ – heslo „Inovace pro 
Bohumín“.  
OKO č. 10/2022 přineslo článek Igora Bruzla, předsedy MO ČSSD 
Bohumín, v němž připomněl, čeho už sociální demokracie v Bohumíně 
v uplynulých letech dosáhla, a nastínil, jakou cestou se chce vedení města 
ubírat po komunálních volbách. Zdůraznil týmovou práci a pojem JISTOTA.   
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Střední škola v Bohumíně uspořádala 4. května kulinářskou soutěž 
„Bohumínské grilování“. Konala se na náměstí TGM a už tento její první 

ročník měl mezinárodní obsazení. Zúčastnily se jí týmy ze sedmi škol 
z Česka a tří škol z Polska. Učňovská grilovací soutěž je ojedinělá, a tak se 
setkala s velkým ohlasem zúčastněných škol, vůně grilované krkovičky, 
zeleniny a dalších 
příloh vzbudila 
pozornost i u 
bohumínské 
veřejnosti. Nejvyšší 
ocenění odborné 
poroty sice získali 
zástupci škol 
z Opavy, 
Olomouce a 
polského města 
Źywiec, nicméně pořádající škola obstála velmi 
dobře a navíc soutěž spojila s prezentací ostatních 
svých studijních oborů.  
 
4. května v kině K3 koncertoval kytarový mág 
z Velké Británie Matt Woosey. V rámci 

evropského turné 
navštívil i ČR, i náš 
Bohumín. Byl to 
zážitek!  
 
 
 
 
5. května odehráli členové divadla SemTamFor 
představení „HOME-LESS“ o vrtkavosti 
životních osudů.  
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Deštivé počasí 7. května sice způsobilo vypuštění některých za vlhka zdraví 
ohrožujících disciplín, ale nezabránilo celkem sedmi týmům dobrovolných 

hasičů a hasiček ze Skřečoně, Starého Bohumína, Vrbice a Šunychlu utkat 
se v okrskovém kole 
královské disciplíny, 
v požárním útoku. 
Tradiční soutěž se dříve 
konala na atletickém 
oválu u ZŠ ČSA, nyní se 
přesunula na fotbalové 
hřiště do Vrbice. A 
možná právě domácí 
prostředí (mimo 
schopností závodníků) 
způsobilo, že vítězství si odnesli právě hasiči a hasičky z Vrbice.    
Tentýž den se v Domě PZKO ve Skřečoni konala každoroční „Májová 
veselice odborů“, zábava s hudbou, tancem a bohatým občerstvením. 
 
Běžecký mítink pořádaný 26 let Atletickým klubem Bohumín vždy 8. 
května jako připomínka ukončení II. světové války v Evropě obvykle 
předznamenával pietní akt položení květin zástupci města, škol a 
politických i zájmových 
subjektů k pamětní desce 
na budově radnice. Tak 
tomu bylo i letos, nicméně 
samotná sportovní akce 
zaznamenala po dvouleté 
nucené covidové pauze jisté 
změny. Organizátoři 
eliminovali kategorie 
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dospělých a zaměřili se na mladé 
atlety a děti, změnili místo 

startu a jeho čas posunuli na 
odpoledne. Pod novým názvem 
Májový běh Bohumínem se do 
bojů ve 14 věkových kategoriích 
nakonec zapojilo 232 závodníků.  
Odpoledne vyvrcholilo soutěží 
štafet na 4 x 200 m, v níž před 
ZŠ ČSA a ZŠ A. Jiráska v Dolní 
Lutyni zvítězila štafeta 
Masarykovy ZŠ. Akci sledovalo 
obrovské množství diváků a živě ji přenášel TIK.  
 
Od 3. do 8. května se v Plzni konalo Mistrovství Evropy v silovém trojboji 
dorostu, juniorů, mužů a žen. Zúčastnili se jej reprezentanti 21 zemí, Česko 
zastupovalo 23 závodníků. Naše Denisa Turková z TJ Viktorie Bohumín 
svými výkony 
vybojovala 2. 
místo za 
vítěznou Polkou.  
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8. květen byl nepochybně dnem D pro divadelní soubor BOBAN. Po dvou 
letech úprav klasické francouzské divadelní hry, nácviku mnohokrát 

přerušovaném nejen covidem, přeobsazování rolí atp. byla v sále kina K3 
uvedena „Dáma od Maxima“. Premiéra se náramně vydařila, asi dvacet 
herců si vychutnalo dlouhotrvající aplaus publika. A hned se mluvilo o 
reprízách.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Městská rada na svém zasedání 9. května schválila navýšení základního 
jmění Bohumínské městské nemocnice o 10 milionů, což umožní nákup 
přístrojů a vybavení nového ambulantního traktu. Dále potvrdila zadání 
několika zakázek, jako např. vybudování dalšího semaforu ve Skřečoni, 
pořízení vybavení v DDM a kuchyni ZŠ ČSA, 
pořízení automobilů pro centrum sociálních 
služeb. Schváleny byly počty dětí v MŠ, 
přidělení posledních tří bytů Armádě spásy 
pro ukrajinské občany, výběr projektanta 
pro zubní ambulance a jmenování Radima 
Stoška vedoucím odboru životního prostředí 
s účinností od září. 
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A zase je zde oblíbený „Slezský rynek“, vzhledem ke květnovému termínu 
11. 5. obohacený o jarní nabídku květin a zahradnického materiálu. 

Souběžně probíhal na pěší zóně a v ulicích města tzv. Květinkový den 
pořádaný spolkem Pro-fit12 spojený s prodejem žlutých kvítků, jehož 
zpestřením bylo vystoupení dětí z MŠ ve  Skřečoni u nákupního střediska 
Centrum.   
 
Z pátku 13. mají pověrčiví lidé strach, avšak profesionální hasiči v celém 
Česku si právě pátek 13. května 
vybrali pro Den požární 
bezpečnosti. V Moravskoslezském 
kraji se otevřely brány všech 23 
základen, včetně té bohumínské, 
kde si hlavně školní kolektivy, ale 
i jednotliví fandové mohli 
prohlédnout moderní zásahovou 
techniku a dovědět se mnoho 
zajímavých informací o náročné práci hasičů. 
Ve dnech 14. a 15. května proběhl „Jarmark na hranici“, prodej 
starožitností, kuriozit, rozličných artefaktů i zaprášené veteše. Ten vždy 
spolehlivě přiláká spoustu návštěvníků z obou stran Jubilejního mostu císaře 
Františka Josefa. Mnozí z nich i nakoupí, někteří si pouze udělají příjemnou 
procházku a  pokochají se pohledem na zajímavé věcičky.  
 
Již 48. ročník cyklojízdy a turistického pochodu vč. maminek s kočárky 
„Z Bohumína do Bohumína“ pořádal 14. května klub českých turistů 
Tramp. Startovalo se před vlakovým nádražím a cílem tras na 4, 20, 40 
a 50 km byl hasičský areál Na Valech v Nové Vsi. Tam účastníci byli 
odměněni diplomy a mohli se pobavit a občerstvit.  
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Smutnou zprávou je, že 14. května zemřel 
ve věku 82 let Antonín Štverka, bývalý 
učitel matematiky a fyziky a první 
porevoluční starosta města Bohumína. Jeho  
pohřeb se konal 20. května s účastí nejen 
rodinných příslušníků a nejbližších přátel a 
známých, ale také bývalých kolegů a žáků, 
i zástupců města a politických subjektů.  
Současný starosta Petr Vícha, který se 
pohřbu nemohl zúčastnit, zveřejnil v Oku 
vzpomínku, z níž vyjímám alespoň pár vět:  
„…měl-li bych jej charakterizovat, tak nejlépe tím, že byl především 
lidský! To období opravdu nebylo lehké… Myslím, že tušil, že vše nebylo 
ideální, a že se tím trápil. Mnohokrát jsme spolu seděli a rozjímali nad 
situací… Měl jsem jej rád, měl moc pěkný přístup k lidem. Měl rád lidi a 
chtěl jim pomoci, pokud to šlo. Myslím, že takto bychom měli jeho odkaz 
vnímat. Udělal pro město a jeho občany vše, co mohl…“ 
 
Na neděli 15. května má osobní vzpomínku 
kronikářka. Tak spěchala s vnukem a vnučkou na 
divadelní představení pro děti „Šípková Růženka“, 
že nezvládla nerovnost chodníku a při 
tragikomickém pádu se zranila. Představení bylo 
moc hezké, děti byly nadšené, nicméně kronikářka 
pak opouštěla pohotovost s ortézou na levém zápěstí.  
 
 
17. května hostoval v Bohumíně náš nejlepší imitátor, bavič a herec Petr 
Jablonský s programem „Jak se dělá šoubyznys“ a na 21. května připravil 
spolek Město Bohů v letním kině hudební program „Rock na peroně“.  
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Jsou výlety a exkurze veselé a radostné, a pak i ty druhé. Žáci 9. B ZŠ 
Beneše absolvovali právě tu druhou, při níž jim naskakovala husí kůže. 18. 

května vyrazili autobusem do Polska, kde nejprve prošli areál 
koncentračního tábora Auschwitz I, poté Auschwitz II – Birkenau (Osvětim 

II – Brzezinka). Připomněli si, co se učili v dějepisu, co se zde odehrávalo, 
co by nemělo být nikdy zapomenuto, aby se to už nikdy nemohlo opakovat. 
 
Od 19. do 22. května probíhalo v Praze republikové finále soutěže 
základních uměleckých škol ve hře na dechové nástroje. 

Žákyně bohumínské ZUŠ 
11letá Adéla Jaborská skvěle 
reprezentovala a obsadila 
v V. kategorii krásné 2. 
místo.  
Naše muzika pod vedením 
ředitelky ZUŠ Barbory 
Kachlové se do finále 
probojovala poprvé a 
uchvátila jak publikum, tak 
porotu. Ta ocenila pásmo slezských svatebních 
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písní „Wydali jum, wydali“, zvládnutí nástrojů, zpěv i celkový projev. 
Veronika Kachlová získala cenu za výborný pěvecký výkon, Kristýna 

Pecháčková za bravurní hru na flétnu a celý soubor se stal absolutním 
vítězem finále. Prostě Veni, vidi, vici…  
 

Mimořádná událost  
Někdy dochází k událostem, o kterých bychom se raději ani nechtěli 

dovědět.  
Např.:  
V Rychvaldě došlo k vraždě ženy středního věku, podezřelý muž skončil  
v péči zdravotníků.  
 
Bohumínské časovky, cyklistického závodu s dlouholetou tradicí 
pořádaného CK Hobby Bohumín, se na bohumínsko-lutyňském okruhu 
zúčastnilo 22. května 101 závodníků ve věkovém rozpětí 15 – 71 let. 
Trasa vedla z Opletalovy ulice v Nové Vsi kolem Borku ke škole v Neradě a 
zase zpět a byla dlouhá pro žáky 10,6 km, pro dospělé 21,5 km. Část 
trati byla sice poněkud kostrbatá, ale závodníci ji zvládli, ti z domácího 
oddílu se 
umísťovali 
v první desítce, 
na stříbrnou 
medaili to 
dotáhli Bohumír 
Mottl (71) a 
Ivana Jaklová 
(57).  
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Už třetí licitace parcel v lokalitě Petra Cingra se konala 23. května. 

Vyvolávací cena byla jako u předchozích parcel 1.089 Kč/m2 a výsledná 
byla opět v průměru přibližně 1.500 Kč/m2. Prodáno bylo všech sedm 
nabízených parcel, takže jich k prodeji zbylo ještě jedenáct.  
 

Od 25. května opět začalo promítat kino K3 a od 28. je také možné 
prodávat občerstvení.  
 
V areálu Bochemie proběhlo 26. května taktické cvičení se simulovaným 
únikem chlóru do ovzduší a záchranou zraněného zaměstnance. Zapojilo 
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se do něj osm hasičských jednotek včetně bohumínských profesionálů,  
dobrovolných hasičů z Bochemie, dále Starého Bohumína a Rychvaldu a 

další složky integrovaného záchranného systému – záchranka, republiková 
a městská policie. Prověřen byl havarijní plán firmy a manuál zásahu 
bezpečnostních složek.  
 
 
„Stolpersteiny“ – kameny zmizelých. 
Mohli jsme je zaregistrovat 
zabudované do dlažby v některých 
větších městech, kde se tato tradice 
rozšířila již dříve. Teď už je můžeme 
vidět i v Bohumíně, a to na dvou 
místech. Sedm  betonových kostek 
zdobených na povrchu destičkou se 
jmény a daty se nalézá před domem 
č. 459 v ulici Čs. armády, kde 
připomínají členy rodiny nyní 
93letého Arnošta Smetany 
deportované nacisty v roce 1939 do 
Niska. Dalších pět kamenů je před 
domem č. 733 v Masarykově ulici, 
přímo proti radnici, a připomínají 
členy rodiny Scheinových. Potomci 
těchto zavražděných bohumínských 
Židů přijeli 27. května do Bohumína, 
navštívili radnici i toto i další pietní 
místa, aby osobně uctili památku 
obětí holokaustu.  
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Sobota 28. května – travnatá plocha u Kališova jezera – dějiště 
soutěžního klání v požárním útoku. Zúčastnilo se jej šest mužských týmů 

bohumínských SDH a tři týmy žen. Ze soutěže v Malenovicích dokonce 
dorazili hasiči vrbičtí, kteří si tuto akci nechtěli nechat ujít. Voda se 
čerpala přímo 
z jezera, soutěž 
měla skvělou 
atmosféru. 
Vítězství nakonec 
dosáhli domácí ze 
Šunychlu, druzí 
byli borci 
z Vrbice, třetí 
z Rychvaldu.  
 
V ženské kategorii byly nejrychlejší reprezentantky Vrbice, druhé ze 
Šunychlu a třetí z Kopytova.   
Neděle 29. května – hřiště ve skřečoňském Gliňoči – dějiště rovnou dvou 
soutěží hasičů. 
Dopoledne se utkaly 
žákovské kategorie, 
odpoledne patřilo 
soutěži dospělých. Děti 
absolvovaly závod 
štafet požárních dvojic 
a požární útok, 
v mladší kategorii 
zvítězil Šunychl před 
Kopytovem a Vrbicí, 
ve starší opět Šunychl před Orlovou a Skřečoní. Šunychl ovládl i odpolední 
ženskou kategorii, v mužích byl nejlepší Kopytov. Šunychelští prostě 
prokázali své kvality.  
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Animátoři z Dolní oblasti Vítkovice, 
kouzelník Roberto, Míša Růžičková a 

klaun Pepino Prcek přilákali 29. 
května do Hobbyparku davy 
návštěvníků všeho věku (hovoří se o 
dvou a půl tisících lidí) na „Den dětí“ 
s podtitulem „Kouzla, pokusy a 
vynálezy“.  
 
 
 
 
 
Za takřka 400 tisíc nechala radnice zrekonstruovat a esteticky vyladit 
oplocení čelní strany dalšího hřbitova, tentokrát záblatského. Červené cihly 

korespondují s kapličkou, 
plotová pole, branka a 
brány jsou stejně jako ve 
Skřečoni kované.  
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 



95 
 

Dobrá zpráva dorazila do města v průběhu května. Ještě v dubnu to 
vypadalo, že ve městě zůstane na úklidové práce v ulicích pouhých dvanáct 

veřejně prospěšných pracovníků, nakonec však přišla  informace, že stát 
situaci přehodnotil a uvolnil prostředky na dobu od června do listopadu pro 
dalších 40 VPP. Úřad práce přispívá na jednoho pracovníka měsíčně 
16.000 Kč. V Bohumíně se motivace dlouhodobě nezaměstnaných 
k pracovní činnosti už v minulosti osvědčila, někteří z nich se zapojili do 
běžného pracovního procesu.  
 
Jedním z nejpalčivějších problémů, které podle výsledků jarní ankety 
k velkým investicím v Bohumíně v období 2022 – 2030 trápí občany, je 
bezpečnost v dopravě. Prioritou je obchvat Skřečoně, dalšími 
nepříjemnostmi špatný stav silnic, o něž se má starat převážně Správa 
silnic Moravskoslezského kraje nebo Ředitelství silnic a dálnic. Občané by 
uvítali vybudování bezpečnějších okružních křižovatek a vyrovnání 
zvlněného povrchu Slezské ulice, dále více přechodů pro chodce, nové 
chodníky a cyklostezky. Žádají přísnější postihy pirátů silnic.  
 
Nejlepší web v kraji má naše město! Doména www.bohumin.cz získala 
nejvyšší průměrnou známku mezi desítkou přihlášených samospráv, 

předčila např. Krnov, Český Těšín, Opavu či Bruntál. Stránky jsou dle 
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porotců kvalitní a promyšlené, se spoustou praktických informací, mají 
vysokou úroveň elektronických služeb, jsou přehledné, čtivé a inovativní. 

Měsíčně mají zhruba 75 tisíc návštěvníků, kteří se zajímají třeba o 
aktuality, využívají databázi firem, bohatá je fotogalerie a videoarchiv. 
Oceňovaný je systém E-info. Vedoucí organizačního odboru radnice 
Miroslava Šmídová a informační technik Jiří Rozsypal přivezli Zlatý erb a 
zajistili postup bohumínského webu do celostátního kola.  
V republikovém finále byl náš web rovněž hodnocen velmi kladně, 
v konkurenci všech 14 krajských vítězů obsadil pěkné 5. místo. Připomínky 
odborných porotců budou našimi informatiky využity k dalšímu 
zdokonalování městských stránek.  
 
Čápům na ulici ČSA se 
daří…  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Romantika na soutoku 
Odry a Olše… 
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Červen  
 
Vzácný host dorazil 
do letního kina 2. 
června v podvečer – 
spisovatelka Karin 
Lednická, autorka 
(nejen) knižního 
bestselleru Šikmý 
kostel. Přivedl ji 
k nám předseda 
spolku Město Bohů 
Tomáš Rusek, historik, který se spisovatelkou na přípravě jednoho z dílů 
spolupracoval, takže zasvěceně vedl velmi příjemnou a obohacující 
talkshow. Povídání nejen o knize vyslechlo početné publikum složené 
převážně z milovníků kvalitní literatury.  
 
V salonu Maryška se 2. června konala 
vernisáž výstavy obrazů Arnošta Hanáka 
z Bohumína, který se zabývá hlavně 
paleoartem, vytváří díla s pravěkou 

tematikou. 
Technikou 
olejomalby 
zachycuje 
však také 
současnou 
krajinu, zátiší i portréty.  
Výstava má být k vidění až do 14. 
července.  
 



99 
 

V tentýž den uvedlo Komorní divadlo Arté na 
prknech kina K3 v rámci divadelního 

předplatného  hru podle románu „Poslední 
aristokratka“.  
 
Spolek Dragon Boat Ostrava ve spolupráci 
s Vodáky Odry a Olše, městem Bohumín a 
Torrsen Sports pořádal už 10. ročník závodu 
dračích lodí, a to podruhé na Vrbickém jezeře. 
Tentokrát jako dvoudenní akci, 3. a 4. června. 
V pátek se utkalo 
deset posádek žáků 
ZŠ a deset posádek 
středoškoláků. 
Zvítězily týmy ZŠ 
ČSA a SŠ ochrany 
osob a majetku 
Ostrava a postoupily 
na mistrovství 
republiky v Brně. 
Sobotní závod byl 
rozdělen do kategorií „sport“ a „fun“, 
zúčastnily se posádky nejen z nejbližšího 
okolí, ale i ze vzdálenějších míst. 
Z místních si dobře vedly posádky 
z Neradu, SDH Vrbice nebo Bekaert.  
 
Do Plzně na Mistrovství republiky 
juniorů do 17 let ve vzpírání se sjelo 44 
závodníků z 23 oddílů včetně 
bohumínských reprezentantů. Byli čtyři.  
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A jak dopadli? Osobních rekordů dosáhli Vojtěch Cichý (skončil na 7. příčce) 
a Kristián Kysela (byl 4.), Laura Kantorová díky osobnímu rekordu získala 

stříbrnou medaili a Martin Kantor vybojoval svůj první titul mistra 
republiky v kategorii do 81 kg.    
 
Divadelní představení pro nejmenší diváky 
uvedla K3 5. června. Neslo název „Kosí 
bratři“.  
 

Dva kluby 
šipkařů, Bingo 
Bohumín a 

Degustátoři 
Kotelna, se 
probojovaly do 
celorepublikového 
poháru kategorie C ve Žďáru nad Sázavou a poté 
na celorepublikové mistrovství Unie šipkových 

organizací ČR, které 
proběhlo 5. června 
v Králíkách. Tam 

Bohumíňáci potvrdili své 
kvality a vybojovali 
parádní 2. místo. Oba 
týmy se přesunuly do 
vyšší, druhé ligy.  
 
Rada města 7. června připravovala materiály pro zasedání zastupitelstva – 
úpravy rozpočtu a územního plánu, strategický plán města, negativní 
stanovisko města ke splavnění řeky Odry. Dále se rada zabývala smlouvami 
na zateplení dalších bytových domů, schválila účetní uzávěrky městských 
společností a kroniku města za rok 2021, stanovila pravidla volební 
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kampaně pro komunální volby v městských novinách (všem kandidujícím 
subjektům stejný prostor), podpořila zájmové organizace a jubilanty 

z oblasti školství.  
 
Počátkem června začali krajští silničáři 
opravovat zvlněnou vozovku Slezské 
ulice, od roku 2010, kdy začala sloužit, 
už potřetí. Znovu frézování, znovu 
provizorní oprava. Město požaduje 
komplexní opravu, tedy odstranění 
nekvalitně vybudovaného podloží, jako je 
tomu na nedaleké dálnici. Jinak se za čas 
budeme opět houpat na tankodromu.  
 
 
Skvělá zpráva dorazila začátkem června 
na Masarykovu ZŠ. Z 233 žáků, kteří se 
zapojili do mezinárodně koordinované soutěže Matematický klokan, dva 
prokázali mimořádné 
matematické myšlení. 
V rámci okresu obsadil 
Jonáš Vařák druhé a Viktor 
Viochna dokonce první 
místo. Dlužno podotknout, 
že na Karvinsku soutěžilo 
v jejich kategorii Cvrček (2. 
a 3. třída) 1.311 žáků! 
V celostátním hodnocení 
pak Viktor Viochna dosáhl maximálního počtu bodů a vybojoval první místo 
(spolu s ním dosáhlo maxima 131 žáků, přičemž v kategorii soutěžilo 
v rámci Česka celkem 89.494 žáků).  
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Sál domu dětí se stal 7. a 8. června místem konání dalšího ročníku 
„Šachiády“, do níž se zapojilo bezmála 60 dětí z osmi mateřských a šesti 

základních škol. Je to turnaj, který završuje šachové aktivity v rámci 
projektu „Šachy do škol“ daného školního roku a který pořádá DDM ve 
spolupráci s šachisty SK Slávia Orlová a který podporuje město Bohumín. 
Systém soutěže je 
řízen počítačovým 
programem, který 
proti sobě staví 
silnější nebo slabší 
soupeře podle 
jejich výsledků. 
Mezi mateřinkami 
byla nejúspěšnější 
MŠ Smetanova, 
neboť vítězství 
vybojovali 
Zuzanka Wastlová a Honzík Rath. V kategorii školáků byli v jednotlivcích 
nejlepší Natálka Kučerová z Masarykovy ZŠ a Dominik Cieslar ze Skřečoně, 
ze škol si prvenství odnesla  ZŠ Skřečoň. 
 
Uplavat 800 m ve 
Vrbickém jezeře, na 
kole za plného provozu 
ujet 21 km a nakonec 
ještě zdolat během 
5kilometrovou trasu 
kolem jezera – na to 
každý nemá. Ale 11. 
června se na start 4. 
ročníku „Oceláckého 
triatlonu“ postavilo re-
kordních 170 závodníků, aby dokázali sobě i okolí, že oni na to mají. A byli 
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to zkušení trénovaní borci i nadšení začátečníci. Pro děti byl připraven 
„duatlon“ – běh a jízda na kole či odrážedle. Akci pořádal sportovní klub 

Oceláci Ostrava za podpory společnosti Bonatrans a města Bohumín.  
 
Ve dnech 13. a 14. června se konal zápis ukrajinských dětí do ZŠ, aby byly 
následně zařazeny podle ročníků do běžných tříd na jednotlivých základních 
školách v Bohumíně.  
 
Červnové zasedání městského zastupitelstva se konalo v pondělí 13. 6. 
Zastupitelé projednali a schválili všechny materiály týkající se financí a 
majetku města, mimo běžnou agendu byl bod týkající se splavnění Odry.  
Zastupitelé kategoricky odmítli, aby na území města vznikl přístav, o 
kterém se mluví v souvislosti se zvažováním splavnění Odry pro nákladní 
dopravu. Město následně koncem června zaslalo ministerstvům pro místní 
rozvoj, dopravu a 
životního prostředí 
oficiální dopis 
s negativním 
stanoviskem. 
V závěru jednání 
starosta P. Vícha 
pozval zastupitele 
na výjezd 
autobusem a 
prohlídku 
nejdůležitějších plánovaných, probíhajících nebo dokončovaných investic ve 
městě, byla to např. Červená kolonie, zateplované bytové domy, místa 
plánovaných kruhových křižovatek, ambulantní trakt v BMN, lokalita Petra 
Cingra a další. Výjezd byl zakončen společným posezením v areálu 
adventure golfu v Bosporu.  
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Stejně jako v minulém roce skončil Bohumín v krajské soutěži o nejlepší 
třídění odpadu „O keramickou popelnici“ na třetím místě, úspěšnější byl 

jen Nový Jičín a Frenštát pod Radhoštěm. Na zámku ve Studénce starosta 
Petr Vícha a místostarosta Lumír Macura převzali trofej a další ocenění. 
V loňském roce jsme ve městě 
vytřídili 394 tun papíru, 360 
tun plastů a 293 tun skla, což 
je 35 % z celkového objemu 
odpadu. Od roku 2025 to však 
má být podle legislativy 55 %, 
takže máme co zlepšovat. 
Slavnostní předávání ocenění 
moderovala bohumínská 
rodačka, herečka Tereza Bebarová.  
 
Předplatitelé cyklu divadelních představení se konečně 
dočkali. 15. června mohli zhlédnout odložené 
představení „Veselé Velikonoce“ s Martinem 
Hofmannem v hlavní roli.  
 
V Oku č. 12/2022 ze 17. června představil ve svém 
článku v rámci volební kampaně místopředseda MO 
Aleš Drobek lídra kandidátky ČSSD a dlouholetého starostu města Petra 
Víchu. Zdůraznil některé jeho myšlenky, jako např.:  
„Doba je opravdu turbulentní, takže jistotu a stabilitu považujeme za 
absolutně nejdůležitější…. Naši občané už za ta léta vědí, že jim nelžeme a 
neslibujeme, co nebudeme moci splnit…. Město je dopravním uzlem, a 
železničářskou terminologií řečeno, chceme jet s našimi lidmi pořád po 
stejné koleji.“ 
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Oslavy 100. výročí bohumínského gymnázia zhatil covid, a tak si škola toto 
kulaté jubileum připomněla se zpožděním 18. června Dnem otevřených 
dveří. Gymnázium přivítalo 
bývalé zaměstnance, 
absolventy, veřejnost. 
Přístupny byly takřka 
všechny prostory, chodby 
nově zdobila spousta 
dobových fotografií a 
historická tabla mnoha 
maturitních ročníků. Hosté, 
mezi kterými byly četné 
významné osobnosti, si 
mohli prohlédnout učebny, laboratoře, venkovní areál, multimediální sál, 
také moderní i starobylé učební pomůcky.  
 
Městské slavnosti v sobotu 18. 
června se opravdu vydařily. Kulturní 
agentura K3 nalákala spoustu 
návštěvníků na silné obsazení 
programu: Tereza Mašková, 
Michaela Nosková, Kateřina Marie 
Tichá, Barbora Poláková, kapela 
Oceán a další zvučná jména 
slibovala kvalitní zábavu, stejně jako 
bohaté občerstvení a zábavné 
atrakce pro děti.   
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Život bohumínských škol je nepřetržitě zpestřován různými novinkami, 
projekty, zábavnými a naučnými aktivitami, na něž je právě měsíc červen 

nejbohatší. Kvarta Gymnázia Fr. Živného se 13. června zúčastnila v České 
televizi Ostrava soutěže čtyřčlenných družstev „Bludiště“, kde 
reprezentantům  Terce Slezákové, Frantovi Pudichovi, Matouši Sosnovi a 
Tondovi Musilovi vítězství uniklo jen o kousek.  Masarykova škola prožila 20. 
června projektový den „Škola 
v pohybu“, během nějž si žáci 1. 
stupně vyzkoušeli netradiční 
sporty, kondiční cvičení 
v přírodě apod., kdežto žáci 2. 
stupně sportovali podle svých 
zájmů v mnoha disciplínách na 
sportovištích Bosporu nebo 
v areálu Kuželny, pokračoval 
„Masarykův pohár“ ve fotbale. 
Nejúspěšnější byla s nejvyšším 
počtem bodů 9. B, pak 8. A a 
6. A.  
ZŠ ČSA hledá stále nové způsoby, jak 
ozvláštnit vyučovací proces a zintenzívnit jej 
za pomoci nejmodernější techniky, a tak 
pořídila mimo interaktivní tabule, které už 
jsou celkem zažité a běžně používané, po 
jednom zkušebním páru dalších 12 párů 3D 
brýlí, jež mají naprosto netušené možnosti 
využití.  
Silné zážitky si z „temné“ exkurze odnesli její 
účastníci z 8. a 9. tříd téže školy. Navštívili 
totiž koncentrační tábor v Osvětimi a 
Březince. Jejich pocity nepřekryla ani návštěva sídla polských králů 
v Krakově.  
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Znalosti z finanční gramotnosti si mohli prověřit žáci 8. a 9. tříd ZŠ ČSA, 
Benešovy školy, 

Masarykovy ZŠ a 
odpovídajících 
ročníků gymnázia. 
S imaginárním 
hrdinou Jirkou 
Bohatým prožili 
celý aktivní život a 
pomáhali mu 
hospodařit s penězi. 
Nejlépe si vedli a 
vítězství dosáhli 
David Linzer a Petr Pisarský z pořádající Masarykovy ZŠ, druzí byli Martin 
Nitsche a Ondřej Šindelka ze ZŠ ČSA, třetí gymnazistky Tereza Havlasková 
a Adéla Boczková.  
 
Divadelní festival ve Starém Bohumíně už má tradici a mnohé stálé diváky. 
Letos od 20. do 24. června na něm vystupovali jak regionální ochotníci, 
tak profesionální herci. Začátek sice narušila průtrž mračen a pokazila 
vystoupení žáků ZUŠ v Bohumíně, pak se už počasí umoudřilo a Divadlo 
Tom a Jeff, Ochotnický 
soubor DDM Rychvald, 
Vřesinští ochotníci i 
herci Národního 
divadla 
moravskoslezského svá 
představení odehráli 
před zaplněným 
hledištěm. 
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Křest již druhé sbírky básní bohumínského básníka Petra Ligockého „Popel 
dnů“ se odehrál  v Hair 

Train Gallery  
20. června v rámci 
cyklu literárně-
hudebních rozptýlení.  
Hosty byli básník, 
prozaik a nakladatel Jan 
Těsnohlídek a kytarista 
Vasilios Chaleplis.  
 
 
 
„Bylo to fajne a pěkne,“ prohlásili účastníci dvou zájezdů pořádaných Senior 
klubem Bohumín 14. a 21. června do Zlatých Hor. Navštívili centrum 
města, městské muzeum, Zlatokopecký skanzen i poutní místo Panny Marie 
Pomocné.  
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Po uplynutí 3leté lhůty mohly být na tradiční 
aukci v nádvoří radnice 22. června prodány věci, 

které lidé zapomněli na různých veřejných 
prostranstvích, ale hlavně ve vlacích a dalších 
dopravních prostředcích. Nálezů bylo více než 
devadesát, jen dvě věci se nepodařilo prodat, 
ostatní se prodaly třeba jen za pětikorunu, nebo 
také za osmnáct set (digitální fotoaparát). Město 
utržilo tentokrát téměř 16 tisíc korun.  
 
 
Slavnostní výroční koncert v sále školy 22. června byl vyvrcholením oslav 
95. výročí ZUŠ, vystoupili na něm 
nejúspěšnější žáci, ale i hudecká muzika nebo 
hosté, např. Oderberg Quartett. Předcházela 
mu prezentace všech čtyř oborů (hudebního, 
výtvarného, tanečního a literárně-
dramatického) v Hobby parku s dílnami pro 
veřejnost. 
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V Bohumíně se 22. června představil ve zcela zaplněném amfiteátru letního 
kina velkolepou divadelně-akrobatickou show 

Cirk La Putyka,  profesionální český soubor, 
v němž nalezli angažmá i odchovanci 
bohumínského tanečního souboru Radost & 
Impuls a který se věnuje žánru „nový cirkus“. 
Vystoupení zprostředkoval spolek Město Bohů a 
finančně podpořilo město.  
 
Parkovacích míst není a asi nikdy nebude ve 
městě dostatek. Motoristé proto vítají každé nově 
zřízené parkoviště, pro něž však město nemá 
dostatek vhodných ploch. Jedno takové 
parkoviště se podařilo vybudovat ve 
Studentské ulici. Není časově omezené 
ani zpoplatněné a poskytuje 25 
parkovacích míst vč. dvou pro 
vozíčkáře. Vyrostlo za tři měsíce za 
přibližně 3,4 mil. korun.  
 
Den integrovaného záchranného 
systému a Den zdraví prožili žáci 
Benešovy školy 24. června na hřišti 
u bunkru. Na akci se podílely 
všechny složky – policie, hasiči, 
vězeňská služba a Český červený 
kříž. Žáci se seznámili se základy 
první pomoci, získali mnoho 
informací o práci těchto složek, velkému zájmu se těšilo eskortní vozidlo či 
ukázky služební kynologie. SDH Kopytov, který celou akci připravil, předvedl 
požární útok.  
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„Odemykání meandrů Odry“ 25. června, společná akce Bohumína, 
polských Krzyźanowic a spolku Posejdon, odstartovala vodáckou sezonu. 

Provoz zahájila také městská půjčovna lodí zajišťována dobrovolnými hasiči 

ze Starého Bohumína.  
Již dříve, 5. června, byl 
zahájen provoz půjčovny 
plavidel u Vrbického jezera, 

která má k dispozici pět 
pramic a čtyři šlapadla. Zde 
chod zajišťuje spolek Vodáci 
Odry a Olše. 

25. června pozval FK Bospor 
kluky a holky do Fotbalového areálu Pavla 
Srnička na odpoledne her a sportování. 
Nadšené byly děti, za splněné disciplíny získaly 
sladké odměny, rodiče zase informace o 
činnosti a nabídce DDM Fontána a mohou si 
rozmyslet, do kterých kroužků přihlásí své 
ratolesti v příštím školním roce. Třeba právě 
do fotbalu.  
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Město se stará o „poslední věci člověka“, pečuje o hřbitovy, postupně 
rekonstruuje smuteční obřadní síň. V nedávné době nechalo vybudovat na 

hřbitovech v Novém a Starém Bohumíně tzv. kolumbária, stěny s výklenky 
z červených cihel a umělého kamene. V Novém Bohumíně jsou to čtyři bloky 
s 96 výklenky, ve Starém Bohumíně devět bloků s 216 schránkami 
k ukládání uren. Vzhledově korespondují s ostatními bohumínskými 
historickými budovami v neogotickém stylu, které jsou pro Bohumín 
typické. Každou 
schránku chrání 
deska proti 
vandalismu či 
krádežím uren. Za 
stavební práce, 
které trvaly asi 
rok, město 
zaplatilo cca 2,3 
mil. korun a bude 
je dlouhodobě 
pronajímat.    
 
Tichý, šikovný, výkonný, efektivní, poradí si s drobnými i objemnějšími 
odpadky – takový je 
elektrický pouliční 
vysavač, který přibližně 
měsíc testovali pracovníci 
BM servisu. A protože se 
osvědčil, technické služby 
jej zakoupí, i když 
pořizovací cena je takřka 
400 tisíc korun.  
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V Kravařích se 28. června konaly 8. krajské hry seniorů. Letos se jich 
zúčastnilo celkem 320 závodníků v 80 čtyřčlenných družstvech z bezmála 

30 moravskoslezských měst a obcí vč. dvou družebních z Olomoucka. Náš 
bohumínský klub zastupovalo dvacet členů a členek. V hodu na koš příliš 
úspěšní nebyli, zato Bedřiška Ježíšková excelovala v šipkách. Celkový 
výsledek byl v silné konkurenci pěkné 11. a 14. místo, při čemž vítězem se 
stal tým z Bílovce. A pro zajímavost: nejstaršímu účastníkovi sportovních 
her bylo 
86 let.  
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Červenec - září  
Ze světa: 
 Ve Velké Británii došlo k vládní krizi, demisi podalo pět členů vlády. 

Poté z pozice lídra konzervativců i premiér Boris Johnson, který 

prohlásil, že ve funkci premiéra setrvá do doby, než strana vybere 

nového lídra.  

 Vedra v Evropě v polovině srpna vystřídaly bouřky, při nichž zemřelo 

nejméně 15 lidí. Nebezpečná situace byla např. v Německu nebo na 

Korsice, kde zemřelo 5 lidí. Na řekách i veletocích nedostatek vody 

komplikoval lodní dopravu, např. na Rýnu, Dunaj v Srbsku byl na 

nejnižší úrovni za 100 let. V Maďarsku padl absolutní teplotní rekord 

v městě Baja 39,6°C, v Budapešti 38,2°C, ve Španělsku a Portugalsku 

se kvůli vlně veder, suchu a teplotám až 40°C rozpoutaly četné požáry, 

např. v provincii Valencia bylo při hašení nasazeno až 35 letadel.  

 V Moskvě zemřel 30. srpna ve věku 91 

let významný sovětský a ruský politik 

Michail Gorbačov. Poslední rozloučení 

s ním ukončila policie, protože před 

Domem odborů v Moskvě se 

shromáždily davy lidí. Kreml 

zorganizoval pohřeb „s prvky státního 

pohřbu“, jehož se ovšem V. Putin 

nezúčastnil, rozloučil se dříve 

individuálně. Kvůli agresi na Ukrajině chyběli vysocí představitelé 

západních států, zúčastnila se však řada osobností z Ruska a maďarský 

premiér Viktor Orbán.  

 Hurikán Ian drtivě postihl Kubu a zamířil na Floridu, evakuovány musely 

být 2 miliony lidí. Bouře z Vietnamu zamířila do Thajska, na moři 

vznikaly až 5metrové vlny.  
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 Na začátku září se zdravotní stav britské královny Alžběty II. prudce 

zhoršil a musela být na zámku Balmoral pod dohledem lékařů, sjeli se 

tam všichni její nejbližší – oznámili 8.9. večer v TV Nova Lucie Borhyová 

a Ray Coranteng. Vzápětí následovala zpráva o tom, že Alžběta II. 

odpoledne zemřela (+ 96). V úterý 

6.9. ještě stihla přijmout premiérku 

Liz Trussovou. Královna zažila 15 

premiérů, 13 amerických prezidentů 

a 7 papežů. Vládla plných 70 let, její 

korunovace se konala 2. 6. 1953. 

Nástupcem na trůnu se stal princ 

Charles – Karel III. Začala operace 

London Bridge – 11 dní státního smutku a plánované smuteční obřady. 

12. září byly ostatky Alžběty II. převezeny do Edinburgu, v kostele sv. 

Jiljí proběhla za přítomnosti jejích dětí, 

mnohých britských osobností a široké 

veřejnosti mše, na níž promluvila skotská 

premiérka. Rakev byla vystavena 24 

hodin. Po smutečních obřadech, které 

byly přenášeny televizními kanály po 

celém světě, se Karel III. naplno ujal vlády. 

 

Česká republika:  
 V průběhu července vláda měnila podmínky pro vstup na akce – 

negativní PCR nebo antigenní testy, samotesty přímo na místě konání, 

potvrzení o prodělaném covidu, očkování + uplynulá lhůta 14 dnů. 

Účastníci akcí museli mít celou dobu respirátor FFP 2. V létě byl 

minimální zájem o očkování proti covidu, epidemie opět začala sílit, 

enormně rychle se začala šířit varianta Omicron.   
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 Hřensko, Národní park České Švýcarsko, postihl na konci července 

obrovský požár. Zasahovalo množství  jednotek profesionálních i 

dobrovolných hasičů, 

kolem 400 lidí, byl 

vyhlášen nejvyšší, 

tzv. zvláštní stupeň 

požárního poplachu. 

Na území asi 30 

hektarů pomáhaly 

vrtulníky s vaky i 

letadla. Hašení trvalo 

20 dnů a po dalším 

týdnu požářiště stále ještě nebylo bezpečné, takže na ně nadále dohlíželo 

40 profesionálních a 70 dobrovolných hasičů. Do některých míst se už 

však mohli postupně vracet návštěvníci.  

 Tři dny, celých 40 hodin, likvidovali hasiči v Kralupech n. Vl. obrovský 

požár plastového odpadu v kovošrotu. K vážným poraněním naštěstí 

nedošlo.  

 56. ročník MFF Karlovy Vary – přicestoval 

americký herec Matt Damon a 

s francouzskou kolegyní Camille Cottinovou 

představili film Stillwater. 

 V srpnu dorazily dvě vlny tropických 

teplot, způsobil je horký vzduch ze 

Španělska. Supertropickým dnem byl pátek 

5. srpna, na mnoha místech padaly teplotní 

rekordy, např. v Borohrádku na 

Rychnovsku dva dny za sebou zaznamenali 

až 37,7°C. Při teplotách přes 30°C několikátý den za sebou hrozilo 

nebezpečí požárů. Nato přišlo ochlazení až o 10°C. Českem prošly velmi 
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silné bouřky od Plzně přes Benešov na Prahu. V Hrádku na Rokycansku 

spadlo za 3 hodiny extrémních takřka 129 l vody na m2.   

 Na pražské Václavské náměstí se sjelo asi 70 tisíc lidí, aby kritizovalo 

činnost vlády Petra Fialy a požadovalo její demisi. Nejvíce se hovořilo o 

energetické krizi, vysoké inflaci a o tom, že vláda nehájí zájmy českých 

lidí. Ta zasedala, aby projednala zastropování cen elektrické energie.  

 1. – 2. září probíhalo celých 23 hodin jednání Poslanecké sněmovny 

PČR o důvěře, vláda ji získala 84 % hlasů.  

 Začalo očkování 4. dávky proti koronaviru, variantě Omikron. Pro 

začátek bylo zřízeno 54 očkovacích míst, další budou přibývat. 

 Na konci září byly na hranicích mezi Slovenskem a ČR obnoveny 

kontroly kvůli náporu nelegálních migrantů hlavně ze Sýrie, hlídána byla 

i zelená hranice, avšak chyběly kontroly na hranicích s Maďarskem. 

 Přišli jsme o několik významných osobností, např. o zpěvačku a herečku 

Hanu Zagorovou (+ 75), hudebníky Pavla Nováka ml. (+ 57) a Vítězslava 

Vávru (+ 68) nebo Vladimíra Medka (+ 82), překladatele knih o Harrym 

Potterovi.  

 Na post místopředsedkyně PS Parlamentu ČR rezignovala Jana 

Mračková Vildumetzová (ANO).  

 Poslanecká sněmovna jednomyslně schválila zastropování cen energií, 

přestože dříve opoziční poslanci postup vlády tvrdě kritizovali.  

 V Česku stále přibývalo syrských a afghánských uprchlíků migrujících za 

lepším životem, obvykle docestovali vlaky až na hlavní nádraží v Praze. 

Starali se o ně dobrovolníci, vznikla organizace Hlavák, ve vlacích u 

hranic zasahovala cizinecká policie.  

Ze sportu:  
Tenistky Barbora Krejčíková a Kateřina Siniaková zkompletovaly ve čtyřhře 

všechna vítězství: na OH, MS a Turnaji mistryň, předčily tak i sestry 

Williamsovy. 
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Moravskoslezský kraj: 
 Při havárii vodovodu v Městské nemocnici v Ostravě byly zaplaveny 

sklepy, vodu se podařilo odčerpat, takže nemuselo dojít k evakuaci.  

 Karviná zahájila rozsáhlé opravy vlakového nádraží. 

 Postupně probíhala oprava dálnice u Bohumína, pracovalo se na 

komunikacích na Olomoucku, na několika místech v centru Ostravy, 

v Opavě a Šternberku, napojoval se obchvat Frýdku-Místku. To si 

vyžádalo četné uzavírky a objížďky.  

 Havířovské slavnosti skončily předčasně už ve 2. dni po nešťastném pádu 

řetízkového kolotoče v 15.15., lehce a středně těžce bylo zraněno 17 

osob, převážně dětí, dva byli zraněni těžce a museli zůstat v nemocnici. 

Zasahovalo 5 posádek záchranářů, někteří zranění se dopravili do 

nemocnice sami. Primátor Havířova Josef Bělica slavnost ukončil, a tak 

se neuskutečnila některá plánovaná vystoupení, např. kapely Kabát nebo 

Lucie Bílé.   

 

Červenec  
 

Naše město zveřejnilo výsledky hlasování občanů v anketě k budoucím 

investicím, jež proběhla v květnu a červnu.  

Zúčastnilo se jej přes 1.523 lidí průměrného věku 41 let, převažovaly ženy 

– 60 %. Z Nového Bohumína bylo 56 %, ze Skřečoně 13 %, ze Záblatí 9 %, 

ze Starého Bohumína 5 %, z Vrbice, Pudlova a Šunychlu po 3 % a z jiné 

obce 7 %. A co je pro občany důležité?  

Oblast        Hlasů   Procent 

Rozvoj služeb Bohumínské městské 

nemocnice        859    16 % 

Zelenější Bohumín      540    10 % 
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Bezpečnost v dopravě      538    10 % 

Péče o seniory a sociální služby    476      9 % 

Rekreace u Kališova a Vrbického jezera   466      9 % 

Kvalitní a moderní městské bydlení   405      8 % 

Podpora volnočasových aktivit    381      7 % 

Důstojný vstup do města od nádraží   358      7 % 

Nové učebny a technologie ve školách   354      7 % 

Atraktivnější veřejná prostranství    305      6 % 

Proměna areálu na Faji     262      5 % 

Více sportu a lepší zázemí v Bosporu   250      5 % 

Kanalizace pro rodinné domy    196      4 %   

Preference vedení města a občanů se v podstatě shodují. Mimo tato témata 

využilo 160 lidí možnost napsat vlastní nápad, námět, připomínku.  

 

Oslavu 20. výročí svého vzniku zhatil Maryšce covid, ale oslavit 22 let svého 

působení v bohumínské kultuře, to už si nedala vzít. Stalo se tak v prvních 

červencových dnech na náměstí před salonem. Výstava obrazů, fotografií, 

pokladů „z kredence“, ale hlavně neformální setkávání lidí nějakým 

způsobem spjatých s působením spolku – to byla ta správná oslava.  
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Spolek působil od roku 2000 zpočátku bez vlastního zázemí, přátelé a 

zájemci o rozličné kulturní aktivity se scházeli v kavárnách a organizovali 

výstavy, autorská čtení, 

dřevořezbářské plenéry a 

festivaly.  

V roce 2004 Maryška 

získala vlastní galerijní 

prostory na náměstí TGM. 

Během 20 let uspořádala 

nespočet různých akcí od 

výstav, přes komorní 

koncerty, přednášky, tvůrčí 

dílny atd. až po 

multižánrové festivaly Léto-kruhy. Skupina žen zvaná Krojovanky se 

zasloužila o obnovení tradice bohumínského kroje.  

„Degustační večer“ na náměstí TGM pořádala zdejší kavárna ve spolupráci 

se spolkem Město Bohů 2. července a tématem byla tentokrát Francie a její 

věhlasné kulinářské umění. Bylo plno, atmosféru vytvářela stylová hudba.  

 

Na přelomu června a července se v Trutnově konalo Mistrovství Evropy 

GPC, kterého se v silovém trojboji zúčastnilo celkem 430 soutěžících.       
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Byli mezi nimi i siláci ze dvou bohumínských klubů. Oddíl Powerlifting 

Raspberry zastupovalo devět borců. A výsledky? Bez ohledu na disciplíny a 

kategorie: Jakub Lindovský – zlato, Tomáš Šesták – stříbro, Martin 

Studnička – zlato, Hana Malinová – zlato + titul Vítěz vítězů, Stanislav 

Hoza – 2x zlato + dva nové světové rekordy, Karol Brečka – zlato a bronz 

+ nový světový rekord, Hynek Stružka – zlato, Robert Kolena – bronz, 

Pavel Malina – zlato a stříbro + nový světový rekord + titul Vítěz vítězů.  

Z oddílu kulturistiky Faja Bohumín se do Trutnova vypravili dva „staří 

pánové“ Erich Koch a Miroslav Kolek. V kategorii masters vybojovali oba 

stříbro a stali se vicemistry 

Evropy.  

 

 

 

 

Bohumín si připomněl 25. výročí 

ničivých povodní, k nimž došlo  

7. 7. 1997. 
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Městská rada, která zasedala 11. července, se zabývala vybudováním 

parkoviště  a chráněného bydlení ve vilce v Husově ulici, převzetím areálu 

učiliště, sportovní a ubytovací části, v Revoluční ulici od Moravskoslezského 

kraje, žádostí Charity o navýšení kapacity sociální odlehčovací služby a 

darem kopytovským hasičům na pokrytí nákladů vytápění stanu při 

přesunu ukrajinských uprchlíků.  

Nový Bohumín vznikl díky železnici, Bohumín a železnice k sobě 

neodmyslitelně patří. Je jasné, že při hustém provozu může čas od času 

dojít k nějaké nepříjemné události, nehodě. Tak se stalo, že krátce po sobě 

došlo ke dvěma nehodám. 

27. června brzy ráno se 

souprava pendolina 

vyjíždějící ze stanice střetla 

s posunovací lokomotivou. 

Nehoda si vyžádala několik 

zranění u pracovníků z této 

lokomotivy, nikdo ze 

šestnácti cestujících 

pendolina zraněn nebyl, ale 

bohužel i jednu oběť, 53letého strojvedoucího osobního vlaku. Dva vagóny 

vykolejily, byly poškozeny výhybky, nejvíce byla poškozena souprava 

pendolina. Celková škoda asi 46 mil. korun. O dva týdny později, 13. 

července, došlo k vykolejení jednoho z vozů manipulačního vlaku se svitky 

drátů. Nikdo se nezranil, škoda více než 25 mil. korun. Trapné je, že na 

internetu se objevil nabubřelý titulek „Prokletý Bohumín? Další vlaková 

nehoda!“. Veřejně se vůči němu ohradil místostarosta Lumír Macura.  

 

Po dvouleté nucené pauze obnovili i dobrovolní hasiči v Záblatí tradiční 

soutěže v požárním sportu. 16. července uspořádali 4. ročník memoriálu 

Lukáše Blahovce. Předchozí útlum spolkových aktivit se projevil nízkou 
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účastí, startovalo pouze deset družstev. Z vítězství se radovali muži a 

děvčata z Vrbice, pohár pro veterány putoval do Skřečoně.  

 

Branný den pro děti u MO-S4 „Šedá vila“ pořádala agentura K3 ve 

spolupráci s Klubem vojenské 

historie 16. července. Děti i rodiče 

plnili různé sportovní a vojenské 

úkoly, došlo i na hledání pokladu. 

 

 

 

Další přednáška z cyklu „Putování za historií 

Bohumína“ se tentokrát týkala Nového  

Bohumína. Zájemci o povídání o historii 

města a jeho zajímavostech se sešli s Jiřím 

Spáčilem 19. července pře salonem Maryška 

a strávili příjemné odpoledne. Jen na 

procházku v horkém odpoledni nedošlo.  

 

Celkem asi 250 kg 

brambor spotřebovalo 

devět družstev, která 

se zapojila do soutěže 

o nejchutnější bram-

borák-cmundu-stryk 

v rámci premiérového 

food festivalu v areálu 

u hasičské zbrojnice ve 

Skřečoni pořádaného 

kulturní agenturou 
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K3 s domácími hasiči 23. července. Tisícovka návštěvníků rozhodla, že 

v soutěži zvítězil skřečoňský tým Barojka, druhé místo obsadilo Město Bohů, 

třetí byl tým Pro-Fit12. Příjemná hudba + chutné placky + čepované pivo 

+ setkání s přáteli a známými … prostě pohoda.  

 

 

 

Spolek Maryška uvedl v domě Pod Zeleným dubem 28. července 

improvizační večer, 

v němž za zvuku 

didgeridoo Ondřeje 

Smeykala vystoupil 

herec Jaroslav Dušek. 

Hojně navštívený 

pořad měl název 

„Mluvka a trouba“.  

 

   

Ve svém článku v prázdninovém čísle Oka 14/2022 ocenil starosta Petr 

Vícha práci zastupitelů v minulém nelehkém volebním období a poděkoval 

jim za to, že nevyhledávali spory, schvalovali většinou bez připomínek 

navržená usnesení a napříč politickými stranami „táhli za jeden provaz“ ve 

prospěch občanů města. Bohumíňáky vyzval k účasti ve volbách.  
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Předseda MO ČSSD Igor Bruzl v rámci volební kampaně vysvětloval, proč 

město nemůže vyhovět ve všem. Proč např. nemůže v krizi snížit nájmy, 

vykoupit objekty ubytoven, zdarma vyvážet odpady, proč nemá v úmyslu 

prodávat parkovací místa, kdo má v kompetenci zajišťovat zdravotní péči 

atd.  

Zastupitelka za KSČM Antonie Walterová v tomto čísle Oka připomněla, co 

se pro občany města za poslední čtyři roky udělalo a jak se na práci 

zastupitelstva a komisí rady podílela. Zdůraznila, že bohumínští komunisté 

chtějí i nadále pracovat pro občany města. 

 
 

Srpen  
 

Přes nepříznivé počasí přijeli, sice jen někteří, ale i tak se bylo na co dívat. 

V sobotu 6. srpna dorazilo na sraz historických vozidel do Hobby parku 45 

aut a tři motorky 

(v minulých 

ročnících jich 

bylo skoro 200). 

Majitelé veteránů 

se o ně pečlivě 

starají a hned tak 

s nimi do 

špatného počasí 

nevyjedou. 

Městská agentura 

K3 kvůli dešti zrušila vstupné, hrála kapela Hašlerka a manekýny 

předváděly dobovou módu. Asi 350 návštěvníků se i pod deštníky dobře 

bavilo.  
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Dvě scény, Thomas 

Lichtag s kapelou Deaf 

Heart, Akurat, balkánské 

rytmy slovenské skupiny 

Malalata, bohumínsko-

ostravské skupiny Mezi 

námi a Field, relaxační 

zóna s vodními 

dýmkami, několik stánků 

s občerstvením včetně 

polských specialit – to 

vše byl 6. srpna druhý 

ročník festivalu „Kalich Fest“ pořádaný spolkem Město Bohů. Na obou 

pódiích se postupně vystřídalo deset kapel a diskžokejů, přijeli umělci 

z Prahy, z Polska i Slovenska, překvapením byla mezi stromy umístěná 

výstava jazzových plakátů. Účast pěkná, přišla asi tisícovka návštěvníků.  

 

Městská rada zasedala 8. srpna.  

Vzala na vědomí zprávu odboru rozvoje a investic o stavu investičních akcí 

a projednávala např. smlouvu o vybudování kanalizace u Kališova jezera pro 

budoucí stavbu zázemí. Schválila projekt Univerzity třetího věku pro rok 

2022/2023 a záměr navýšení dotací z rozpočtu města spolkům v roce 

2023 k projednání v zastupitelstvu.  

Dále se radní seznámili se statistikou licitací městských bytů, úspěšně jich 

proběhlo 149, průměr vylicitovaného nájemného byl 106 Kč/m2, a vzali 

na vědomí odpověď Ministerstva vnitra ve věci Zásad pro pronájmy bytů. 

Město nehodlá požadavkům ministerstva ustoupit. Pietním aktem si radní 

připomněli 2. výročí tragického požáru věžového domu.   
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Po průvanu ve svých skladech nabídla knihovna K3 přebývající, ale stále 

zajímavé tituly Bohumíňákům na tradičním antikvariátu, který se konal 

10. srpna na náměstí TGM. Za „závratnou“ sumu 5 či 10 korun si mohli 

zakoupit knihy v libovolném množství i do zásoby. K dispozici byly různé 

žánry vč. dětské literatury.  
 

Pivní slavnosti 13. srpna se odehrály v rockovém stylu. Dorazili všichni 

účinkující i prodejci, i přes nepřízeň počasí byla návštěvnost asi 2.500 lidí. 

Nepřízeň počasí je ovšem slabý výraz, nad Bohumínem se přehnaly tři 

průtrže mračen, takže nejen pivo (70 druhů), ale i voda zhůry tekly 

proudem.  Kontrolovala se opatření proti covidu, otevřen byl pouze jeden 
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vchod, jednou z možností bylo testování ve vyhrazeném stanu, testováni 

byli i prodejci a organizátoři.  

 

Bohumínský adventure golf oslavil 10. výročí. Během let si získal své 

příznivce, a to ze všech věkových skupin. Z prvotních šesti tisíc návštěvnost 

postupně vyšplhala až na třináct tisíc rekreačních sportovců za sezonu. Po 

covidu se opět začali k 18 jamkám pod vodopádem vracet.  

 

Do Bohumína zavítala osobnost z nejvyšších politických kruhů. 24. srpna 

přijel na mítink Andrej Babiš. Na pěší zóně se setkal se svými příznivci i 

dalšími občany, kteří přišli 

třeba jen ze zvědavosti 

podívat se, jak bude akce 

probíhat. Ne ve všech 

městech, kde se bývalý 

premiér zastavil, probíhalo 

setkání klidně.  
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Dobrodružný program mohli zažít milovníci přírody a nočních živočichů už 

po čtvrté, 26. srpna.  Agentura K3 ve spolupráci se speleologickým klubem 

Orcus připravila „Netopýří noc“.  

Přilákala do parku Petra Bezruče asi 150 lidí, což bylo nejvíce v ČR, a ti se 

nejprve dověděli o netopýrech 

spoustu zajímavostí z výkladu 

manželů Hulvových, našich předních 

zoologů. Potom zhlédli 

dokumentární film „Kde spí 

netopýři“ a z letního kina se vydali 

do parku, kde se podařilo odchytit, 

prohlédnout si a následně zase 

vypustit netopýra velkého, netopýra 

vousatého a dva exempláře 

netopýra rezavého.  

 

Po komplexní rekonstrukci tenisových kurtů za parkem se sem vrátili 

milovníci „bílého“ sportu. První soutěží, která se zde odehrála, byl tenisový 

turnaj čtyř měst v červnu, 27. srpna se odehrál Bospor Cup, turnaj 

dospělých ve čtyřhrách neregistrovaných hráčů. Zúčastnilo se jej dvanáct 

párů.  
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V červenci roku 1872 byl založen sbor dobrovolných hasičů ve Starém 

Bohumíně, je nejstarší v okrese Karviná a 27. srpna oslavil své 150. výročí. 

Spanilá jízda ze Starého Bohumína do Hobby parku v Novém Bohumíně, 

ukázky historické i 

moderní techniky i 

zásahů profesionálních 

hasičů, hudba, atrakce 

pro děti, občerstvení, 

gratulace a finanční 

dar z rukou starosty 

města. To vše 

dohromady vytvořilo 

nádhernou atmosféru 

oslavy.   

 

Prázdniny jsou obdobím konání četných táborů, pobytových i tzv. 

příměstských. O letošních prázdninách 

byla nabídka pro bohumínské školáky opět 

velmi pestrá. Několik pobytových táborů 

s celotáborovými hrami organizoval na své 

základně 

v Návsí dům 

dětí Fontána, 

sportovní 

kluby je 

obvykle vedou 

jako tábor 

výcvikový s vyššími nároky na fyzičku a 

zdokonalování v daném sportu. Takové tábory 

pořádá např. šachová škola, jednotlivé oddíly 
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Bosporu, hasiči, judisté, fotbalisté, florbalisté, vodáci atd. Fontána zajišťuje 

příměstské tábory, kam děti docházejí z domova, mají zajištěný program, 

stravu a pitný režim a na noc se domů zase vracejí; je to např. keramický, 

sportovní nebo adrenalinový tábor. Podobné tábory organizuje také 

knihovna K3.  

 

Během prázdnin se ve školních budovách pilně pracovalo, město do nich  

investovalo asi 15 milionů. Elektroinstalace a stavební úpravy v MŠ 

v Čáslavské ulici, závěrečná 

etapa opravy střechy 

historické budovy Bezručovy 

ZŠ, nová podlaha tělocvičny a 

pokračování inovace 

sociálního zázemí ZŠ ČSA, 

pokračování výměny oken 

v ZŠ Pudlov. Výčet jistě není 

kompletní, menší opravy a 

údržba samozřejmě probíhaly 

i v dalších školských zařízeních tak, aby se žáci a učitelé mohli po 

prázdninách vrátit do krásného prostředí. 
 

 

Září  
 

Do školních tříd po prázdninách v Bohumíně nastoupilo více než 1.600 

žáků, učitelé přivítali 203 prvňáčků a je potěšující, že jejich počet už 

čtvrtým rokem roste.  

V přípravných třídách v Benešově škole a v Pudlově se bude vzdělávat 

dalších 30 dětí.  
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V Masarykově škole se otevřely tři 1. třídy, ZŠ ČSA a Skřečoň mají dvě, 

Benešova a Bezručova škola po jedné. Několik dalších prvňáčků je 

v malotřídkách ve Starém Bohumíně a v Záblatí. Ukrajinských dětí je 

celkem 24, což je 1,5 % z celkového počtu a jsou rozděleny na jednotlivé 

školy podle ročníků; pokračují na školách, na něž nastoupily ve druhém 

pololetí minulého školního roku.  

Asi čtyřicet návštěvníků si 

nenechalo ujít 1. září ve foyer 

kina K3 vernisáž výstavy 

fotografií Ladislava Pekárka 

„Odvrácená tvář města“. Na 

projektu autor pracoval devět 

let, během nichž se snažil 

nafotit smutná, ošklivá, ale 

zajímavá místa v našem městě. 

 



134 
 

Od začátku září došlo ke změně na jednom 
z vedoucích míst radnice. Po odchodu vedoucího 

Odboru životního prostředí a služeb Jana 
Jeziorského do důchodu, nastoupil na jeho místo 
Radim Stošek. Mezi pracovníky úřadu není 
žádným nováčkem, neboť zde na různých 
postech pracuje už od roku 2005.  

 
 

Už 7. ročník Gulášfestu přilákal 3. září do hasičské zahrady v Šunychlu 
stovky návštěvníků. Soutěžící týmy se na akci připravovaly s velkým 
předstihem – řešily nejen receptury, základní potraviny a ingredience, ale 
také nádobí, jednotné úbory, způsoby prezentace svých výtvorů. Výsledkem 
jejich snažení bylo 16 druhů guláše, od běžného vepřového či hovězího přes 
všeliký zvěřinový až po vege. Děti se zabavily třeba na skákacím hradu, 
dospělí u stolů nebo ve frontách u jednotlivých stánků povídáním se 
známými. Odborná porota nejlépe hodnotila tým Vrbice Bulls, pak domácí 
SDH Šunychl a 
tým Borci 
z Pudlova. 
Návštěvníci dali 
nejvíce hlasů 
domácímu týmu, 
na druhém místě 
skončil tým 
Vrbice Bulls, třetí 
Borci z Pudlova. 
Pořádající 
šunychelští hasiči 
a pracovníci K3 
byli jistě s průběhem akce spokojeni stejně jako konzumující návštěvníci.  
 



135 
 

Dopravní odpoledne připravila na 3. září agentura K3 ve spolupráci 
s divadlem Kejkle a radničním 

odborem dopravy v Hobby parku. 
Na programu byly automobilové a 
cyklozávody, tančení podle 
semaforu, šlapací kola vyrábějící 
džus apod. Akce se pořádá 
každoročně na počátku školního 
roku, kdy je třeba po prázdninách 
dětem připomenout nutnost 
dodržování pravidel silničního provozu a ostražitost při pohybu na 
komunikacích. Několik stovek dětí a dospělých se pobavilo i poučilo.  
 
Oblíbená, tentokrát ne srpnová, ale „Zářijová noc s kapelou RUFUS“ 
proběhla v areálu TJ Sokol Záblatí 3. září. Bylo to vlastně rozloučení 
s prázdninami a při hudbě, tanci, díky zábavnému programu a bohatému 
občerstvení si je užili nejen školáci, ale i všichni ostatní, kteří znají školu už 
jen zvenčí.   

 
Kulturní spolek Oderberg uspořádal k 5. výročí svého založení 6. září 
slavnostní koncert ve velkém sále hotelu Pod Zeleným dubem pod názvem 
„Nebe na zemi“. 
Zazněla taneční a 
swingová hudba 
30. a 40. let 
v podání 
špičkového 
pražského 
orchestru Blue Star 
Václava Marka. 
Byla to vskutku 
hudební lahůdka.    
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„Kantoři, máme vás rádi,“ prohlásil prý v úvodu svého vystoupení na 
setkání v domě Pod Zeleným dubem 7. září starosta Petr Vícha.  

Sešla se zde dvacítka jubilantů z řad bývalých školských pracovníků od 
ředitelů škol po uklízečky. Setkání se uskutečnilo po dvou koronavirových 
letech a odbor školství pro ně kromě dárkových balíčků zajistil i krásný 
kulturní program v podobě vystoupení žáků ZUŠ. 

 
Oko č. 19/2022 z 9. září v rámci kampaně před komunálními volbami 
přineslo kandidátky některých politických subjektů. Zde jsou alespoň 
ukázky:  
 
Volte č. 1- kandidáty do zastupitelstva za KSČM 
 

 
 
 
 
 
 

       1. JAKUS René         2. Ing. STRNAD Jiří    3. Mgr. WALTEROVÁ Antonie 
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BOHUMÍNSKÁ ČSSD 
PŘEDSTAVUJEME NÁŠ TÝM 

 
 
 
 
 
 
 

1. Ing. Petr Vícha        2. Ing. Lumír Macura             3. Igor Bruzl 
 

 
 
1. David Maryška 
 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
Na 8. září pozvala agentura K3 oblíbeného 
moderátora a baviče Karla Šípa, který 
vystoupil v kinosále se zábavným 
programem s názvem  
„Minipárty s K. Šípem“.  
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Již druhé pokračování 
autorského čtení Vladimíra 

Pustówky z jeho 
připravované knihy 
„Kobaltová modř“ proběhlo 
v knihovně K3 9. září ke 
spokojenosti a příjemnému 
pobavení přítomných 
posluchačů.   
 
Náměstí TGM zaplnili v sobotu 10. září návštěvníci vinobraní spojeného 
s jarmarkem domácích výrobků. Bohatý výběr jihomoravských sudových 
vín, kvalitní burčák, ale i Slovácká muzika nebo kapela Veselá bída 
přispěly k výborné náladě Bohumíňáků i přespolních. Zpestřením 
programu připraveného kulturní agenturou K3 bylo venkovní Silent kino 
se sluchátky, které promítalo český film 3Bobule.  
 
 
Klub českých turistů Tramp Bohumín připravil na 10. září tradiční pochod 
„Za krásami podzimu“. 
Ovšem mohli se ho 
zúčastnit jak pěší, tak 
cyklisté. Každý si mohl 
vybrat, jak dlouhá trasa 
mu vyhovuje – 20 nebo 40 
km (pěší), 20, 40 nebo 50 
km (cyklisté). Cílem byla 
zahrada dobrovolných 
hasičů v Nové Vsi, kde bylo připraveno bohaté občerstvení.  
 
Ve stejný den si připomněl Sportovně rekreační klub Starý Bohumín 30 let 
své existence a oslavil toto kulaté výročí 1. ročníkem tenisového turnaje 
„Starobohumínské čtyřhry“. Členové lákají do svých řad a na 
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zrekonstruované 
kurty zástupce 

mladé generace. 
K výročí přispěchal 
pogratulovat 
starosta města Petr 
Vícha s dárkem, 
šekem na pět tisíc 
korun.  

 
 
 

Stejný den, jiné kurty – v areálu 
Na Kuželně se odehrál 10. září 
„Babský turnaj“ ve volejbalu. 
Přihlásily se tři týmy 
bohumínské a jeden ostravský. 
Pořadatele reprezentoval tým 
Žabky, který se do soutěže 
zapojuje už od roku 2008, takže 
se mu díky zkušenostem a 
domácímu prostředí podařilo 
zvítězit. Vyhodnocena byla i nejsympatičtější a nejlepší hráčka. 

 
Cestovní kancelář „radnice“, 
průvodce – starosta osobně. 
Asi třicet již méně 
pohyblivých 
obyvatel místních domovů 
pro seniory se vydalo 12. 
září na vyjížďku speciálně 
upraveným autobusem 
zapůjčeným v Hrabyni na 
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okružní cestu ulicemi Bohumína a městskými částmi, konkrétně Starým 
Bohumínem a Záblatím. Někteří z nich měli po delší době možnost podívat 

se, co se v Bohumíně děje, co se zde vybudovalo, jak se Bohumín mění. Akci 
pořádá město spolu s Centrem sociálních služeb už déle než deset let 
pravidelně u příležitosti Mezinárodního dne seniorů. 
 
Když v ní byla v roce 1970 zahájena výuka, říkalo se jí „nová“ škola a byl 
to vlastně skoro název. 
Někteří pamětníci jí tak 
říkají dosud. Řeč je o ZŠ 
ČSA. Jak čas běží – 
před dvěma roky jí bylo 
padesát – budova 
vyžaduje opravy, 
úpravy, rekonstrukce. 
Nově se vybavují třídy a 
odborné učebny, letos 
to byla např. učebna 
chemie a ICT, jejichž 
slavnostního otevření se na pozvání ředitele školy Adriana Kudera 12. září 
zúčastnili městští zastupitelé a úředníci radnice. Postupně se modernizují 
sociální zařízení v jednotlivých pavilonech, velkou radost z kompletní 
výměny podlahy tělocvičny a jejího vybavení mají nejen žáci a učitelé školy, 
ale i sportovní kluby a další spolky, které jsou zvyklé tělocvičnu využívat. Do 
oprav školních budov město každoročně vkládá milionové částky a snaží se  

čerpat z dotačních programů.  
 
Nový ambulantní trakt za přítomnosti 
projektantů, realizátorů stavby, 
představitelů kraje a města, městských 
zastupitelů a dalších hostů slavnostně 
otevřela Bohumínská městská 
nemocnice 12. září.  
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K dispozici bude prostorná čekárna s centrální recepcí a vyvolávacím 
systémem, ambulance, zákrokové sálky, expektační pokoj k poskytnutí 

okamžité akutní péče 
a další potřebné 
prostory. 
Zanedbatelné není 
vybudování nového 
vjezdu do areálu 
nemocnice z Ovocné 
ulice a poměrně 
rozlehlé parkoviště.  
 
Naposledy před komunálními volbami – po pětadvacáté – se sešli v zasedací 
síni radnice zastupitelé v sestavě volebního období 2018 – 2022 v pondělí 
12. září.  
Na programu byl 
např. návrh první 
verze rozpočtu 
Bohumína pro rok 
2023, strategický 
plán rozvoje města, 
vyúčtování 
kotlíkových dotací, 
schválení dotace ve 
výši 227 tisíc korun pro Slezskou diakonii, dotace na kulturní a sportovní 
akce a investice a opravy místním spolkům.  
Uzavřelo se čtyřleté volební období s 345 přijatými usneseními z 25 
zasedání. Starosta poděkoval zastupitelům napříč politickými stranami, že 
drželi při sobě a pracovali ve prospěch města, vyzdvihl i konstruktivní 
přístup opozice a přidal hlášku, že v současné situaci budou vítězové 
nadcházejících komunálních voleb závidět poraženým. Příště, po volbách, se 
zastupitelstvo sejde již v nové sestavě.   
 



142 
 

V pražském Obecním domě převzal 13. září starosta města Petr Vícha 
ocenění – celostátní titul Komunální 
projekt roku 2022 – za vybudování 
lesoparku Na Panském za dálničním 
přivaděčem směrem na Novou Ves. 
Zaujímá rozlohu 13 hektarů, tvoří jej 
jedenáct tůní a dvě návrší, vysazeno bylo 
dva a půl tisíce stromů a patnáct set 
keřů. Terénní práce stály 18 mil. korun, 
při čemž více než polovinu pokryla 
dotace z Operačního programu Životní 

prostředí. Zeleň v lesoparku 
teprve časem doroste a bude 
tvořit druhou plíci Bohumína, 

jak prohlásil starosta. Už teď 
se tam zabydluje množství 
živočichů, Bohumíňáci sem 
míří na procházky nebo 

alespoň projíždějí zkratkou - 
cyklostezkou směrem na 
Novou Ves.    

Ve velkém zasedacím sále radnice se 

15. září před objektivy kamer TIK 
odehrál předvolební „kulatý“ stůl. 
Přímý přenos moderoval opět Lukáš 
Kania. Na otázky jeho, diváků i 
dalších osobností z kandidátních 
listin sedících v sále odpovídali lídři 
politických subjektů usilujících o zvolení do městského zastupitelstva. Na 
horkých křeslech zasedli: Andrea Babišová za ANO 2011, Petr Vícha za 
ČSSD, Naděžda  Stwiertniová za SPD, René Jakus za KSČM, Jakub Ježíšek 
za Pirátskou stranu a David Maryška za koalici SPOLU (ODS + KDU-ČSL). 
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MS v silovém trojboji dorostenců a juniorů 
federace IPF se uskutečnilo v tureckém 

Istambulu. Naše město a TJ Viktorie velmi 
úspěšně reprezentovala 19letá Denisa 
Turková. V kategorii juniorek do 52 kg 
obsadila krásné 4. místo za celkových 355 
kg, což je národní rekord juniorek i žen. 
Naše výprava byla po USA a Velké Británii 
třetí nejpočetnější, celkově se šampionátu 
zúčastnilo 144 soutěžících z 26 zemí.   

 
V zahradě SDH ve Skřečoni uspořádal 
spolek Město Bohů 17. září Skřečoňský 
festival plný hudby, jídla, pití, atrakcí pro 
děti.  
 
V tentýž den a pak ještě v neděli probíhal 
na polské straně starobohumínského 
mostu oblíbený Jarmark na hranici.             
 
 
Hned na dvě pouti se mohou těšit 
bohumínské děti a nejen ony. Ve 
Starém Bohumíně bývá pojímána 
více duchovně, proto se 11. září 
vydaly členky klubu Krojovanek 
z Maryšky do kostela na slavnostní 
mši ve svých bohumínských krojích. 
Jinak to samozřejmě i letos byla 
pouť s houpačkami, kolotoči, 
střelnicemi, cukrovou vatou a 
dalšími pouťovými cukrovinkami.  
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O týden později byla pouť ve Skřečoni. Tam bývá tradičně obohacena o 
výstavu exotického ptactva instalovanou v budově PZKO.  

 
„Hola, hola, pouť vás volá!“ - nejmenší děti si užily 18. září v kině K3 
divadelní představení „Veselá pouť s Jů a Hele“, navštívily svět hudby a 
kolotočů i říši cizokrajných zvířat spolu s herci divadla Loudadlo.  
 
Skvělý koncert odehrálo hudební seskupení Cross Orchestra 20. září v domě 
Pod Zeleným dubem. Tihle hudebníci určitě nebyli v Bohumíně naposledy.   

 
Byla to velká sláva, když se za účasti četných hostů 4. listopadu 1972 
otevíral Dům pionýrů a 
mládeže v Bohumíně, 
nejprve ve Vrchlického ulici. 
Později se přestěhoval na 
dalších dvacet let do budovy 
školy ve Starém Bohumíně, 
aby následně našel vhodnější 
a důstojné podmínky pro 
činnost narůstajícího počtu 
zájmových útvarů v budově bývalého diagnostického ústavu v Janáčkově 
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ulici za parkem, náležitě 
rekonstruované a rozšířené o 

velkou tělocvičnu i taneční 
sál. Tam se také 21. září t. 
r. uskutečnily oslavy 50. 
výročí domu dětí spojené 
s prohlídkou celého objektu, 
prezentací některých 
volnočasových aktivit a 

náborem do kroužků.  
 
 
Divadelní agentura Harlekýn uvedla 21. září 

v kinosále K3 „Skleněný zvěřinec“. Ve slavné 
hře Tennesseeho Williamse v roli opuštěné 
matky Amandy excelovala Simona Stašová.  
 

V tomtéž termínu se na náměstí TGM konala „Noc literatury“.  Byla sice 
narušena deštěm, ale 
čtenáři vytrvali a 
v čtenářském 
„pokojíčku“ četli ukázky 
z knih Jacka Dukaje, Elin 
Cullhedové nebo 
Jaroslava Rudiše. Byli 
mezi nimi např. 
výtvarník Vladimír 
Pustówka, hudebnice 
Marcela Suchánková, divadelní ochotník Evžen Vašulín a další. Projekt „Noc 
literatury“ se postupně rozrůstá do asi 15 zemí na čtyřech kontinentech.  
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Slavnostního otevření se 
22. září dočkal objekt 

ředitelství Domova 
jistoty, a to v budově 
bývalé Domovinky ve 
Slezské ulici. Po složité 
rošádě předávání budov 
pro sociální účely mezi 
Moravskoslezským 
krajem a městem to 
vypadá na všeobecnou 
spokojenost. 

 
Účast v komunálních volbách 
23. – 24. září byla tentokrát 
37,75 % voličů.  
A jaké byly výsledky? 
V našem městě získala opět 
největší důvěru ČSSD a 
v novém zastupitelstvu v letech 
2022 – 2026 bude mít nadpoloviční většinu. Získala 57,47 % hlasů, druhé 
skončilo ANO 2011 s 20,44 % hlasů. Nad pětiprocentní hranici se dostala 
ještě SPD s 9,03 % hlasů a koalice SPOLU (ODS 
a KDU-ČSL), která získala 7,21 % hlasů. Páté 
místo obsadila Česká pirátská strana s 3,82 % 
a šestá skončila KSČM s 3,57 % hlasů. Tyto dvě 
strany však mandáty v zastupitelstvu nezískaly.  
Volby 2022 se vlastně v mnohém podobaly 
volbám předchozím z roku 2018 – účast tehdy byla také těsně nad 37 %, 
ČSSD získala také necelých 58 %.  
Rozdíl je např. v tom, že hnutí ANO o jeden mandát posílilo, ODS se do 
zastupitelstva dostala díky podpoře voličů KDU-ČSL, dostatečnou podporu 
nezískaly kandidátky pirátů a komunistů, prosadit se podařilo SPD.  
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Výsledné počty mandátů jsou následující:  
Strana % Mandátů 

STRANA       %       
MANDÁTŮ 
 
ČSSD   57,47   15 
ANO    20,44     5 
SPD     9,03     2 
SPOLU     7,21     1 
PIRÁTI     3,82     0  
KSČM     3,57     0 
 
Takřka v předvečer svých 59. narozenin 

odvolil i dlouholetý bohumínský starosta 
Petr Vícha.  
Mimo jiné prohlásil, že mínění voličů je zavazující a že i v následujícím 
období bude ČSSD pokračovat v nastartovaných projektech v oblasti 
zdravotnictví, bezpečnosti, dopravy, ekologie i volného času. A také, že 
počítá se spoluprací s ostatními politickými stranami nejen v zastupitelstvu, 

ale i ve výborech a komisích.  
 
Na Den české státnosti 28. září připadl i Den železnice – do Bohumína 
dorazil historický 
vlak, před 
nádražní budovou 
koncertoval Ladi-
slav Kokesch & His 
Friends, vokální 
skupina Sluníčko 
z Bohumína, 
Chanson Tap, 
pobavila 
klauniáda, připra-
veny byly  další 
atrakce pro děti i malý jarmark v okolí nádraží.  



148 
 

Ve stejný den uspořádali členové spolku Bohumínská modelová železnice 
velký stromečkový workshop. V prostorách 

bývalé prodejny ve Vrchlického ulici budují 
vláčkárnu se stovkou modelů vlaků o rozloze 
asi 40 m2, už se rýsuje obrovské kolejiště, ale 
je třeba dotvořit okolní krajinu. Na to 
modeláři potřebují asi 15.000 modelů 
stromečků, a tak vyhlásili „stromečkobraní“. 
Vláčkárna bude součástí rodinného centra, 
ve vedlejší místnosti bude k dispozici 
oddechový koutek a dětská hernička.  
 
Spolek PRO-FIT oslavil 10. výročí koncertem s názvem „Poděkování vám“  
29. září.  Bohatý program, do nějž výrazně přispěl taneční soubor Radost 
& Impuls, zhlédlo plné hlediště diváků a pozvaných hostů včetně poslankyně 
a zastupitelky Andrey Babišové a starosty města a senátora Petra Víchy.  
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Říjen – prosinec  
 

Ze světa: 
 Slovensko postihla vládní krize, ministr financí Igor Matovič nabídl svou 

rezignaci, pokud 

opozice podpoří 

rozpočet, posléze si 

to rozmyslel.  
 Mistrem světa ve 

fotbale se v Kataru 

stala Argentina 

v čele s Lionelem 

Messim.  

 Poté, co Rusko 

připojilo ke svému 

území čtyři dobyté 

ukrajinské oblasti – 

Doněck, Luhansko, 

Cherson a Záporoží -  

prezident Zelenskyj volá po urychleném vstupu Ukrajiny do NATO. 

 

Česká republika:  
 

• Předseda ČMKOS Josef Středula po oznámení 

své kandidatury na prezidenta naplno rozjel 

svou volební kampaň.  

• Po komunálních volbách se v obcích začala 

tvořit zastupitelstva a obsazovat nejvyšší funkce. 

Někde to šlo hladce, ve své práci budou 



150 
 

pokračovat časem prověření lidé, jako např. v obci Všepadly na 

Domažlicku, kde v zastupitelstvu zůstali samí sedmdesátníci. 

V některých zastupitelstvech není žádná žena. V Moravských 

Budějovicích povedou město ve dvou uvolněných funkcích starosty a 

místostarosty tchán a zeť, ovšem každý z jiné kandidátky. Ve velkých 

městech  vznikaly i pětikoalice (Hradec Králové), probíhala jednání o 

rozdělení funkcí, řešení obsazení rad a starostovských nebo 

primátorských křesel nebylo snadné. Předlouhé období vyjednávání mělo 

před sebou hlavní město Praha.  

 

• Senátní volby v jedné třetině volebních obvodů měly jako obvykle slabší 

účast, zejména 2. kolo, někde 30, jinde třeba jen 20 % voličů. Výjimkou 

se stalo Jihlavsko, kde proti sobě kandidovali dosavadní předseda Senátu 

Miloš Vystrčil 

(ODS) a Jana 

Nagyová (za ANO) 

obžalovaná 

v kauze Čapí 

hnízdo. Volební 

účast tam byla 

48,9 %. Ani osobní 

angažovanost Andreje Babiše však J. Nagyové do Senátu nepomohla.  

 

• Už i zelenou hranici v Bílých Karpatech začalo střežit 90 policistů a 

celníků. Někteří ze zadržených uprchlíků byli vráceni na Slovensko, jiní 

po ztotožnění dostali jídlo, pití a čisté oblečení od místních samospráv 

a pokračovali dál do Prahy a Německa. Tak např. za jeden den hlídky 

zkontrolovaly 23.521 lidí, policie zadržela 364 migrantů a vstup 

odepřela 176 lidem převážně ze Sýrie.  
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• Poté, co armádní generál ve výslužbě Petr 

Pavel (61) oznámil svou kandidaturu na 

prezidenta, začaly se v tisku a zejména na 

sociálních sítích objevovat informace o jeho 

minulosti za minulého režimu, např. o 

studiu na elitní škole pro zpravodajské 

důstojníky.  

 

• Další kandidát na prezidenta Marek Hilšer 

zveřejnil své příjmy (zejména za práci 

v Senátu) a upřesnil způsob financování své 

volební kampaně.  

 

• Ačkoli státní dluh už dosáhl 2,89 bilionu 

korun, vláda Petra Fialy pojala  úmysl 

zvýšit počet státních zaměstnanců i jejich platy.  

 

• Miloš Zeman naposledy ve funkci prezidenta předal státní vyznamenání. 

Mezi oceněnými osobnostmi byli např.: ukrajinský prezident Volodymyr 

Zelenskyj, Ivan Lendl, Ivana Trumpová, Meky Žbirka a Hana Zagorová 

(poslední tři in memoriam) Ivanka a Donald jr. Trumpovi, Jiří Holík a 

mnozí další. Během deseti let M. Zeman vyznamenal celkem 405 

osobností.  

• Tentokrát novela zákona způsobila, že už podruhé došlo ke změně ve 

funkci předsedy Národní sportovní agentury (NSA) nazývané také „malé 

ministerstvo sportu“ a spadající přímo pod premiéra. Po Milanu 

Hniličkovi odchází i Filip Neusser, údajně kvůli chybějícímu 

vysokoškolskému titulu. Snad bude změna ku prospěchu a okleštěné 

finance ze státního rozpočtu se v době největší krize českého sportu za 

posledních 30 let včas dostanou do oddílů a klubů.  
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• Nikol Vítečková a Alena 

Schaffartziková, obě z Opavy, 

strážnice Městské policie Ostrava, 

zvítězily ve švýcarském Lausanne 

v pole a aerial sports (pole dance) 

a získaly titul mistryň světa.  

 

• Kandidátní listinu do prezidentských voleb podal 

senátor Pavel Fischer. Podepsalo mu ji 54 poslanců 

a senátorů. Jedinou ženou, která má šanci uspět 

v prezidentských volbách, je Danuše Nerudová, 

ekonomka a bývalá rektorka Mendelovy univerzity 

v Brně.  

• Uprostřed prosince prudce klesly teploty, na 

šumavské Kvildě bylo naměřeno -27°C.  

• V prosinci se na školách začala šířit epidemie respiračních chorob, např. 

RS virus podobný chřipce.  

• 18. prosince zemřel ve věku 90 let náš významný herec Ladislav Trojan.  

 

Moravskoslezský kraj: 
 

Karvinský Koncertní sbor Permoník a Mužský komorní sbor Permoník 

triumfovaly ve Florencii 

v mezinárodní soutěži Botticelli 

International Choral Festival. 

Zvítězily celkem ve třech kategoriích 

a porota nakonec rozhodla absolutní 

vítězství rozdělit mezi Permoník a 

výborný indonéský vysoko-školský 

Telkom University Choir.  
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V ostravských Komenského sadech byly dány do provozu nové a moderní 

veřejné toalety. Nevypadají sice příliš esteticky, ale jsou bezbariérové, trvale 

přístupné a za jejich použití se platí 20 korun. Jenže pouze bezhotovostně, 

esemeskou, s využitím QR kódu, fyzickou nebo digitální kartou v mobilu či 

hodinkách.  

 

Říjen  
 

I to se někdy stává, příroda se chová po svém. Ač byla připravena akce 
slavnostního zamykání meandrů Odry v sobotu 1. října, počasí nepřálo a 
byla zrušena. Půjčovna lodí ve Starém Bohumíně i šlapadel na Vrbickém 
jezeře uzavřely sezonu už v září. Během léta byly obě hojně využívány, za 
první sezonu půjčovna ve Vrbici zaznamenala asi 450 výpůjček, meandry 

ve Starém Bohumíně sjelo více než tisíc vodáků.  

Zajímavým projektem spolku Město Bohů byla „Studentská street“, která 
se s podporou města uskutečnila jako multižánrový festival v části 

Studentské ulice a části třídy Dr. E. Beneše v sobotu 1. října. Hudba 
produkovaná několika dýdžeji i živými hudebníky, posezení, pěkná akce pro 
mladé zejména. 
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Na přelomu 
září a října 

zavítala do 
Bohumína 
putovní 
výstava Doba 
ledová: Lovci 
mamutů, 
byla k vidění 
ve Skřečoni. Návštěvníci mohli vidět již vyhynulá zvířata z dávných časů od 
menších modelů mláďat až po sedmimetrové 
exempláře. Některé z nich vydávaly i zvuky.  

 

Jana Vohníková je výtvarnice, která tvoří pod 
pseudonymem Jina. V bohumínské Maryšce 
se 1. října konala vernisáž výstavy jejích 
obrazů. Inspiruje se hlavně přírodou a má 
ráda ornamentální motivy. Vernisáž 
výtvarné výstavy byla doprovázena verši a 
hudbou. 
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Město Bohumín spolu 
s Centrem sociálních služeb a 

agenturou K3 zorganizovalo 
5. října  veletrh sociálních 
služeb spojený se Dnem zdraví 
a antikvariátem. Návštěvníci 
mohli využít možnosti 
tradičních zdravotních 
vyšetření, navštívit výstavu, 
workshop, přednášky na téma Pečující osoby nebo Dluhové poradenství. 
Zajímavou součástí programu byla premiéra filmu „Ela“ natočeného ve 
spolupráci TV Marko a Centra sociálních služeb, který získal na filmovém 
festivalu Mental Power Prague Film cenu za nejlepší scénář (Nikola 
Liberdová) a také cenu diváků. 

V „Plavecké soutěži měst“ si Bohumín 5. října připsal už dvanácté vítězství. 
Letošního ročníku se v našem aquacentru totiž zúčastnilo 859 plavců (517 

mužů a 342 žen), což je vůbec nejvyšší počet mezi 32 zúčastněnými městy  

 

 

z celé 

republiky v kategorii do 50 tisíc 
obyvatel. V přepočtu výkonů a věku na 
body jich Bohumín získal 9.588, takže 
skončil druhý za Libercem (9.908 
bodů). Nejrychlejším plavcem byl opět 
Jakub Gryc (0:59), nejrychlejší 
plavkyní Andrea Czerná (1:03), oba 
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z Plaveckého klubu Bohumín, nejmladšími pětiletí Sára Babišová a Eduard 
Kovář. Tradičně nejstarší účastnicí byla Olga Jaroňová (92). Na organizaci 

se podílelo 21 pracovníků sportovně-rekreačního areálu.  

Knihovna umístěná ve školní budově v Záblatí zaznamenala změnu. 
Místnost byla zrekonstruována a 
nově zařízena tak, aby mohla 
sloužit dopoledne výuce žáků a 

odpoledne jako klasická půjčovna 
knih nebo místo pro workshopy 
pořádané K3. 

Známé jazzové seskupení Peter Lipa & 

BBC Borise Urbánka vystoupilo Pod 

Zeleným dubem ve středu 5. října. Sál byl 

plný diváků a posluchačů, kteří si odnesli 

nádherný kulturní zážitek.  

Rybí slavnosti v Rychvaldu se 8. října staly lákadlem pro návštěvníky 

z celého okolí včetně Bohumína. 

V hlavní roli byly samozřejmě 

ryby a rybí speciality, za 

příjemného počasí si však dospělí i 

děti mohli dopřát i spoustu 

zábavy, hudebních vystoupení a ve 

finále i působivou laserovou show.   
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Z Karviné do Bohumína, konkrétně do DDM Fontána si našel cestu projekt 

Radibudky. Je to společné montování ptačích příbytků (pra)rodiči a dětmi 

z dodaného materiálu podle přesného návodu za pomoci odborníka.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V areálu JK Kočendovec ve Skřečoni 

bylo  zaděláno na novou tradici.  

8. října tam pořádala stáj Chorpos 

Starý Bohumín drezurní závody. 

Celkem se jich zúčastnilo 40 koní 

z 15 jezdeckých klubů a stájí, ukázky 

předváděli jezdci od těch nejmenších 

až po stupně obtížnosti Z až L. 

 

Kdo má rád hudbu a přišel do kina K3 8. října na program „7 křížků Oty 

Maňáka  a hosté“, neprohloupil. 

Narozeniny známého bohumínského 

muzikanta, zakladatele a 

dlouholetého vedoucího vokální 

skupiny Sluníčko byly výbornou 

příležitostí k tomu, aby se sešla celá 

plejáda hudebníků a přátel Oty. 

Hráli a zpívali překrásně.   
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Rada města zasedala 10. října naposledy ještě ve starém složení. Zabývala 
se dodatky smluv týkajících se realizovaných staveb – BMN, Červené 

kolonie, chráněného bydlení v Husově ulici, zateplení bytového domu č. 957, 
kanalizace apod. schváleno bylo zvýšení kapacity MŠ v Nerudově ulici a 
školní družiny Masarykovy ZŠ o jednu třídu. Rada se rozhodla finančně 
podpořit účast vzpěračů na ME juniorů v Albánii. Svou práci v radě se 
rozhodla kvůli pracovní vytíženosti ukončit Yvonna Placzková. 

Osmnáct studentů univerzity třetího věku (U3V) zahájilo slavnostní 

imatrikulací v obřadní síni bohumínské radnice 12. října své dvouleté 

studium ve formě přednášek a praktických cvičení z oblastí zdravého 

životního stylu, historie Bohumínska, výtvarného umění nebo ekonomických 

témat. Dvě třetiny poplatku hradí studentům, kterým musí být více než 

55 let, město. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Herecké hvězdy známé 

z filmů a televize 

předvedly na prknech 

bohumínského kinosálu 

13. října divadelní 

představení „Nejstarší 

řemeslo“.  
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Téma hry i herecké výkony Valérie Zawadské, Jany Švandové, Zuzany 

Slavíkové, Michaely Dolinové a Veroniky Gejerové diváky při závěrečném 

aplausu zvedly z křesel.  

 

Žáci Masarykovy ZŠ se pod vedením žákovského parlamentu letos již po 

šesté zapojili do celorepublikového projektu „72 hodin“. Ve dnech 13. až 

16. října se snažili naplnit cíl 

projektu – pomáhat přírodě 

nebo udělat radost lidem. 

Aktivity byly různé, od sběru 

kaštanů a žaludů pro 

myslivecké sdružení nebo ZOO 

přes výrobu dárečků pro 

klienty Domova seniorů 

v Dětmarovicích až po 

přípravu a realizaci zábavného programu pro klienty Domova seniorů 

Cesmína. Příjemná byla návštěva MŠ Slezské diakonie, předvedení 

programu a předání plyšových zvířátek.  

 

Studenti Gymnázia Františka Živného nezapomněli na říjnový Den seniorů 

a pro klienty devíti 

domovů seniorů 

v Bohumíně, Ostravě, 

Orlové a Vítkově 

vyrobili 520 obrázků, 

originálních přáníček 

k jejich svátku. 

Zapojili se tak ke 

krajskému projektu 

Hodinový vnuk - Mezičasy.  
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Dva výborné koncerty ve vedlejších budovách ve stejný den, 14. října, a ve 

stejnou dobu. To by jednoho naštvalo. Pak si má člověk vybrat! Spolek Město 

Bohů pořádal v Hair Train Gallery jazzový večer s výstavou jazzových 

plakátů a hned vedle ve foyer kina kulturní agentura K3 hostila podobný 

koncert ZAMAJOBE. Kronikářka tentokrát navštívila kino a stálo to za to.  

 

Ustavující zastupitelstvo se v plném počtu 23 členů sešlo 17. října. Po 

úvodním složení slibu všemi zvolenými kandidáty, zastupitelstvo schválilo 

jednací řád a zvolilo 

volební a návrhovou 

komisi. Dále pak po 

projednání 

stanovilo počet 7 

členů rady a 

uvolněné členy 

rady, starostu a 

dva místostarosty, 

následně jimi byli zvoleni Petr 

Vícha (už po osmé), Lumír 

Macura a Igor Bruzl. Členy rady 

byli zvoleni kromě nich Aleš 

Drobek, Adrian Kuder, Věra 

Palková a Dušan Socha, který je 

v radě nováčkem, nahradil 

Yvonu Placzkovou, která už do 

rady z důvodu pracovního 

vytížení nekandidovala. Rada je 

„jednobarevná“, všichni její 

členové jsou z kandidátky ČSSD. 

Zastupitelstvo pro nové volební období zřídilo zase finanční a kontrolní 
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výbor, jejich předsedy byli zvoleni Jiří Knot (ČSSD) a Jan Šebesta (ANO 

2011). Taktéž zastupitelstvo schválilo zásady odměňování. Zajímavostí je, 

že celé jednání ustavujícího zastupitelstva trvalo 42 minuty, naprosto stejně 

jako jednání předchozího ustavujícího zastupitelstva pro roky 2018 – 

2022.  

Téhož dne se konalo 1. zasedání rady města v novém volebním období. 

Hlavním úkolem bylo zřízení komisí rady a jmenování jejich předsedů, u 

některých komisí i konkrétní obsazení, ostatní složení upřesní po projednání 

se členy. Dále rada pověřila prováděním sňatečných obřadů A. Babišovou, 

P. Chalupovou, D. Maryšku, V. Palkovou, Y. Placzkovou, D. Sochu, J. Šebestu, 

J. Théra a V. Valentovou.  

 

 

Zástupci radnice objeli 20. 

října ta místa v Bohumíně, 

kde se pro příští rok plánují 

větší investice do dopravní 

infrastruktury. Celkem 

kolem 12 milionů budou 

stát opravy chodníků a silnic, z nichž žádný úsek není v havarijním stavu.  

 

Na 20. října si manželé 

Fedorčákovi připravili 

vyprávění o svých cestách 

do Pobaltí, konkrétně do 

Litvy, Lotyšska a Estonska. 

Pohodová akce se konala 

v salonu Maryška.  
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Také lidé důchodového věku si rádi hrají a soutěží, třeba i venku, pokud jim 

přeje počasí. Centrum sociálních služeb pro aktivní bohumínské seniory na 

22. října připravilo Sportovní seniorské hry, již patnácté v pořadí. 

Disciplíny se obměňují, tentokrát se soutěžilo v hodu na klauna, slalomu se 

lžící, skoku do dálky z místa apod., pak následovaly disciplíny vědomostní. 

Nejúspěšnější pětičlenné družstvo bylo v sestavě Drahomíra Kitová, Dana 

Seberová, Věra 

Trembošová, Ema 

Řihošková a Květa 

Šišmová. V soutěži 

o nejlepší moučník 

se utkalo 11 

pekařek, prvenství 

získaly větrníčky 

od Jarmily 

Kněžíkové.  

 

Státní svátek oslavující vznik Československa 28. října měl tradiční průběh 

položení květin k bustě prvního prezidenta T. G. Masaryka.  

 

V sobotu 29. října byl bohumínský 

Hobby park plný strašidel a dalších 

podivných bytostí. Odehrával se zde totiž 

Halloween plný her, workshopů a 

legrace, s tematickým programem se 

představil divadelní soubor Lucie 

Semančíkové. Do přípravy se zapojili žáci 

a pedagogové ZUŠ a stylovou výzdobou 

vytýčili celou trať parkem Petra 

Bezruče, kterou se pak ubíral 
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lampionový průvod. 

Bohumíňáků i 

přespolních přišla 

spousta, tuto akci si už 

dávno velmi oblíbily děti 

všeho věku i 

doprovázející dospěláci.  

Podobné strašidelné 

akce se v těchto dnech 

odehrávaly na dalších místech v Bohumíně, jako např. v Záblatí, v ZŠ ČSA 

nebo MŠ 

Na 

Pískách.  
 

 

 

 

 

 

Záblatská škola oslavila 110 let. Byla vybudována v původně samostatné 
obci Záblatí, pak byla připojena k dolní škole na Bezručově ulici, nyní se po 
letech vrací k původnímu trojtřídnímu modelu.  
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Prostory pro výuku byly posíleny přestavbou místností, ve kterých sídlila 
pobočka městské knihovny. V budově funguje i školní družina, za objektem 

je hřiště a naproti tělocvična s moderním umělým povrchem. 

Dozvuky voleb  

Tak jako v Oku č. 18/2022 bylo zveřejněno poděkování Igora Bruzla 
(ČSSD) a Antonie Walterové (za KSČM) za ocenění dosavadní práce a přízeň 
v komunálních volbách projevenou prostřednictvím hlasů, tak v Oku č. 
19/2022 vyšel obdobný, ale obsáhlejší článek Andrey Babišové (ANO 
2011), v němž sice oceňuje práci vedení města, ale volá po svěžím větru 

do plachet a vyslovuje nelibost, že do rady města nebyl přizván zástupce 
tohoto hnutí (získalo 20,44 % hlasů). 

Za letošní letní „Na 
dřeň tour“ získaly 
dámy z bohumínské 
Alma Mater 1.035 
nových dobrovolníků do 
registru dárců kostní 
dřeně. Podnikly 32 
výjezdy a „zachránily“ 

8 životů. 

V Bohumíně byly před časem tři chátrající vodojemy. První z nich u 
aquacentra město nechalo přebudovat 
na hotel – Penzion Ve věži, druhý, který 
je z roku 1961 a nachází se v Pudlově, 
odkoupil od SMVaK soukromý investor a 
v následujících letech v něm po 
rekonstrukci chce vybudovat  ve 13 
patrech tři až čtyři bytové jednotky a 
také kanceláře. Má snahu zachovat 
okolní zeleň včetně vzrostlých lip starých 
několik desítek let.  
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Už na podzim zahájilo Povodí Odry přípravné práce před výstavbou 
protipovodňové hráze v Pudlově. Po šesti letech jednání, výkupů pozemků 
a projektových příprav nastalo období terénních úprav, kácení stromů a 
budování protipovodňové zdi. Druhou etapou bude navršení valu, třetí pak 
napojení hráze k tělesu železničního náspu na trati Bohumín – Chalupki. 
Val má poskytnout ochranu před stoletou vodou cca osmi stům obyvatel, 
má být dokončen v roce 2025 a náklady na investici budou asi 400 mil. 
korun.  

Rada města 31. října projednávala pouze změnu v žádosti o dotaci ZŠ ČSA 
na projekt „Modernizace digitální výuky a investice do vnitřní konektivity 
školy“. 
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Listopad  
 

Pozváním Ostraváka Jiřího Krhuta do domu 

Pod Zeleným dubem udělali organizátoři ze 

spolku Oderberg radost nejen mnohým 

Bohumíňákům, ale i jeho příznivcům ze širokého 

okolí. Sál domu byl 1. listopadu zaplněn do 

posledního místečka a všichni se skvěle bavili. 

„Varieté Krhut“, jak se pořad nazýval, mělo 

velký úspěch.   

 

 

Éru městské tramvajové dopravy znázorňuje speciální pohlednice, kterou 

město vydalo ke 120. výročí tohoto dopravního prostředku, který byl svého 

času pro Bohumín typický. 



167 
 

Nejen rodinu, ale i bohumínskou kulturu 

postihla obrovská a překvapivá ztráta, neboť 

1. listopadu nečekaně zemřela Taťana 

Kaizarová (+56), dobrá duše spolku Maryška.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Veselá „Drakiáda“ se konala 3. listopadu na 

louce u bunkru u transformátoru a zabavila 

nejen 

malé i 

větší 

děti, 

ale také jejich rodiče. Vítr byl 

slabounký, a tak bylo náročné 

dostat draka do vzduchu a 

nějakou dobu jej tam udržet. 

 

Sportovci klubu JUDO Bohumín nejen 

že objíždějí postupové soutěže a turnaje 

v rámci kraje i za jeho hranicemi, také 

pořádají své tradiční soutěže. Po účasti 

na Velké ceně Ostravy, odkud si přivezli 

4 zlaté (Linda Seidelová, Veronika 
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Břesková, Petr Mieszczak a Petr Hrdý), jednu stříbrnou (Eliška 

Mieszczaková) a 3 

bronzové medaile 

(Tomáš Hrdý, Matyáš 

Mihál a Marie 

Vojnarová), a na GP 

v Žilině na Slovensku, 

kde získali dvě zlaté 

(Jan Štěrba a Petr 

Hrdý), 4 stříbrné 

(Linda Seidelová, 

Marie Vojnarová, Petr 

Mieszczak a Eliška Mieszczaková) a Vojtěch Böhm v těžké konkurenci krásné 

4. místo,   uspořádali 5. listopadu podzimní „Malou cenu Bohumína“ pro 

nejmladší věkové 

kategorie. Utkalo se 

55 malých judistů z 8 

oddílů. V prostředí 

domácí tělocvičny se 

dařilo, zacinkala 

jedna bronzová, jedna 

stříbrná a 7 zlatých 

medailí. Skvěle tedy 

dopadlo i bodování pro soutěž oddílů – největší dort pro vítěze soutěže 

zůstal doma.                                                                                        

 

Rada města se sešla již potřetí v novém složení 7. listopadu a připravovala 

materiály pro zastupitelstvo – volby členů finančního a kontrolního výboru, 

II. verze rozpočtu pro rok 2023, dotace pro zdraví, výuku, pozemkové 

záležitosti, změny smluv apod. také odkanalizování Pudlova, zřízení komise 
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pro rozvoj cyklodopravy a jmenování předsedy. Komise projednala finanční 

dary, podnájem spolku ADAM, pronájmy bytů a nebytových prostor. 

 

Další Slezský rynek se konal 9. listopadu a bylo možno zde nakoupit 

potraviny, hračky i drobné dárkové předměty.   

 

Bohumínská městská nemocnice otevřela svůj nový  ambulantní  pavilon 

10. listopadu, první skuteční 

pacienti přišli v pondělí 14. 

listopadu. Ovšem ještě před 

tím, 31. října, proběhla 

zajímavá akce, taková generální 

zkouška. Dvacet vybraných 

seniorů bylo pozváno, aby 

otestovali provoz. S fiktivní 

diagnózou na lístečku si 

vyzkoušeli vyvolávací a naváděcí systém, návštěvy jednotlivých pracovišť, 

„jako“ ošetření, kontrolu, odběry apod. Vše dopadlo výborně, „pacienti“ se 

v novém prostoru cítili velmi dobře, ocenili moderní techniku a práci s ní 

bez problémů zvládali, 

dobře na ně působilo 

moderní prostředí 

čekárny. Město do výstavby 

nového pavilonu, jeho 

vybavení a modernizace 

vložilo přes 60 milionů 

korun, za zmínku stojí 

např. endoskopická věž za 

3,2 milionu, modernizovaný rentgen za cca 2 miliony, na polohovací lůžka 

přispěla společnost ŽDB Drátovna. 
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Den veteránů si 11. 11. 

v 11 hodin lidé na celém 

světě připomínají jako 

poctu hrdinům I. světové 

války, která právě v tento 

den v roce 1918 skončila. 

Každoročně od roku 2001 

se v tu dobu koná na 

náměstí Svobody ve 

Starém Bohumíně za účasti zástupců města, žáků zdejší školy, dětí 

z mateřinky a veřejnosti pietní akt s kladením květin u Památníku padlým. 

Symbolem válečných veteránů je květ vlčího máku.  

 

Televizní informační kanál v rámci cyklu Host Studia B odvysílal rozhovor 

s cukrářkou Terezou Kulendíkovou. Oblíbená bohumínská cukrárna Bastien 

café se totiž stala jedním z 19 držitelů ocenění v 21. ročníku cen 

„Spokojený zákazník Moravskoslezského kraje“. Ocenění předával 1. 

náměstek hejtmana MSK Jakub Unucka.   
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Hala Bosporu byla zaplněna 12. listopadu účastníky VII. ročníku soutěže 

mladých hasičů z Bohumína i okolí. 

Utkali se ve štafetě uzlů, požárních 

dvojic a na 4 x 40 metrů. Třetí místo ve 

své kategorii obsadili Vrbičtí, 2. místa 

Kopytov a Skřečoň, zlato za 1. místo 

tvrdě vybojovali starší žáci ze Šunychlu.  

 

 

Představivost, logické myšlení, vytrvalost a selský rozum prokázali studenti 

SŠ na Husově ulici v Bohumíně v Logické olympiádě pořádané Mensou ČR. 

Díky samostatnému a 

kreativnímu přístupu 

k řešení úloh získali 

v on-line soutěži 

výborné umístění. Adéla 

Balážová byla v rámci 

ČR lepší než 55 % všech 

řešitelů, Jakub Vojtíšek 

dosáhl 70 % a Eliška 

Potočková byla lepší než 82 % řešitelů z celé ČR.  

A bylo jich celkem 17.661!!! 
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Ochotnické divadlo BOBAN uvedlo 13. 

listopadu před plným sálem záblatské 

sokolovny reprízu francouzské komedie 

„Dáma od Maxima“. Vlastně tak 

oslavilo 15. výročí svého trvání a svých 

úspěchů nejen na bohumínských 

prknech.  

 

 

 

Na svém prvním pracovním jednání po slavnostním ustavujícím dne 14. 

listopadu zastupitelstvo města zvolilo členy finančního a kontrolního výboru 

a pověřilo je úkoly, schválilo úpravu rozpočtu 2022 a vzalo na vědomí II. 

verzi rozpočtu 2023. Dále rozhodlo nečerpat úvěr na financování projektu 

„Lokalita Petra Cingra“. Schválilo program poskytování dotací na 

zkvalitnění výuky… Byly stanoveny termíny jednání orgánů města.  
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Nic převratného se nestalo, dopadlo to jako vždy. V šachové simultánce, 

kterou 15. listopadu ve vestibulu budovy Gymnázia Františka Živného 

odehrál někdejší absolvent tohoto, jak jsme říkávali, „ústavu“ a současný 

dlouholetý starosta Petr Vícha, 

zvítězil na 18 šachovnicích a připsal 

si dvě remízy. Soutěž už běží čtvrt 

století a jeden rok a starosta má na 

svém kontě 476 výher, 24 remízy a 

celkem 14 porážek.  

 

Brněnské duo Alena Antalová a Alex Anders předvedlo 15. listopadu v sále 

hotelu Pod Zeleným 

dubem večer plný 

šansonů přejatých i 

vlastních, známých i 

neznámých.  

 

 

 

 

 

 

„Manuál zralé ženy“  představila tentýž večer v sále K3 známá spisovatelka, 

moderátorka a také herečka Halina Pawlowská. 
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18. listopadu akcí „Otevřená škola“ oslavila Benešova základní škola 

v Bohumíně své 110. výročí a MŠ Fit, která k ní patří, výročí 55. Žáci se 

zde učí v krásném 

prostředí moderně 

vybavené školy a 

dosahují mnohých 

úspěchů v soutěžích, 

přijímacím řízení na 

SŠ a následném 

studiu, učitelé 

pracují moderními 

metodami a realizují četné nápadité projekty. Škola klade důraz na výuku 

cizích jazyků, čtenářskou a finanční gramotnost a další vědomosti a 

dovednosti. MŠ FIT patří 

k těm největším, ale také 

nejaktivnějším ve městě, 

děti se věnují sportování, 

přírodovědě, ekologii, 

učitelky pro ně připravují 

spoustu zajímavých 

projektů.  

 

 

 

 

Denisa Turková přivezla z 9. Mistrovství 

ČR žen v klasickém trojboji STŘÍBRO. 
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Do Bohumína dorazila smutná zpráva 

o úmrtí Vladimíra Štvrtni (19.7.1951 

– 19.11.2022) rodáka z Bohumína, 

učitele pudlovské školy, dramaturga 

ostravské televize, vzdělaného a 

zajímavého člověka.   

„Ne, nikdy jsem nebyl hrdina ani 
bojovník. Říká se o mně, že jsem rebel. 
Ano, jsem, ale především uvnitř, navenek 
se to projevuje málokdy. Svár mezi danou 
realitou a mými představami 
i přesvědčením je ve mně stále přítomen. 
Projevoval se už od dětství. Někteří blízcí 
říkají, že rád trpím. Že se trápím věcmi, 
které se mě osobně ani nedotýkají.“  

Úvodní slova kapitoly věnované Vláďovi Štvrtňovi z knihy Vladimíra Pustówky 
Rozhovory…, vydané v roce 2021 Maryškou. 

 

 

 

Ve Starém Bohumíně začalo předvánoční období jarmarkem, prodejní 

výstavou rukodělných výrobků. Od 18. listopadu až do 23. prosince v domě 

U Rytíře byly k vidění i ke koupi originální šperky, keramika, hračky, různé 

dekorace apod.  
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V rámci festivalu Musica Pura pořádaného pod záštitou města a Českého 

rozhlasu Ostrava, jehož hlavní osobností uměleckou i organizátorskou je 

Janek Rokyta ml., se 23. listopadu v sále Pod Zeleným dubem konalo 

setkání  cimbálových muzik z Ostravy a okolí i východního Slovenska. 

Vystoupil také taneční folklórní soubor Hlubina a závěr programu patřil 

mladé bohumínské hudecké muzice ZUŠ pod vedením její ředitelky Barbory 

Kachlové.   

 

V kině K3 se 24. listopadu konala 

přednáška pro širokou veřejnost o 

rodičovské autoritě. Lektorem byl 

Zdeněk Okleštěk, lektor rodičovské 

komunikace. Akce byla podpořena 

projektem Lepší klima pro Bohumínsko.  

 

 

 

 

Umělecký spolek BART oslavil            

25. výročí založení 25. listopadu ve 

svém ateliéru. Jako poděkování za 

rozvoj kultury ve městě obdržel 

symbolický šek. Podle vyjádření 

předsedy Vladimíra Pustówky 

připravuje výstavu své tvorby v kině K3. 
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Divadelní představení v rámci předplatného „Manželský 4úhelník na 

horách“ – dobrá zábava 25. listopadu. 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

První z předvánočních akcí pořádaných kulturní agenturou K3 byl Vánoční 

jarmark 26. listopadu. Zahájil celou sérii adventních programů, na něž byli 

Bohumíňáci dříve 

zvyklí a které jim 

v těžké době covidu 

velmi chyběly. Spolu 

s hudebními vánočně 

naladěnými  vystou-

peními se vrátila i 

schránka na poštu 

pro Ježíška.  

Následující nedělní večer byl ve znamení 

rozsvěcování vánočního stromu, ovšem částečně 

improvizované vystoupení zpěvačky Šárky 

Rezkové za vánoční atmosférou poněkud 

pokulhávalo.  

Komise pro městskou část Šunychl spolu s hasiči 

připravila rozsvícení vánočního stromu 

v Šunychlu v sobotu 26. listopadu.  
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Bezručova škola (ta v Záblatí) a dvě 

třídy Masarykovy školy si vyžádaly na 

doplnění projektu o Bohumínu besedu 

nad kronikou města. Kronikářku zájem 

dětí potěšil a beseda se jim podle jejich 

reakcí, spolupráce a zvídavých otázek 

zřejmě líbila. Radost na obou stranách.  

 

 

 

Prosinec 
 

Starobohumíňáci 

rozsvěcovali svůj vánoční 

strom, který dostali darem 

od manželů Ogonových ze 

Skřečoně, 2. prosince, jak 

je zvykem, na náměstí 

Svobody. 

 

 

V PZKO Skřečoň rozhodli, že není 

radno vyčkávat, a tak 

zorganizovali Vánoční trhy PZKO 

už na sobotu 3. prosince. Byly 

bohaté, bylo z čeho vybírat pěkné 

dárky pro své blízké.  
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Bronzová neděle 4. prosince – na náměstí TGM vystupuje Daniel Hůlka.   

 

Jiří Vodička & Jiří Vodička (& hosté) byl název předvánočního koncertu – 

pohlazení na duši, který se uskutečnil v sále 

Pod Zeleným dubem rovněž 4. prosince. Je 

to tak, že každoročně (pokud nejsme 

omezováni epidemiologickou situací) se 

v předvánočním období koná asi nejvíce 

kulturních akcí v celém roce. Na kulturním 

fandovi samotném pak zůstává, aby si po 

někdy dlouhém a bolestivém rozhodování 

vybral, které akci dá přednost. Tak např. 

v tomto případě kronikářka dala přednost 

vystoupení světoznámého souboru irských 

tanců Lord of the Dance Michaela Flatleyho 

v ostravské aréně, neboť vstupenku měla zakoupenou s velkým předstihem.   

 

Městská rada na svém 7. zasedání projednala situaci v BMN, materiály 

odboru školství vč. příspěvku na dopravu žáků na plavání, činnost 

příspěvkových organizací a projekt Talent roku. Zabývala se veterinou a 

přestavbou objektu na stomatologickou kliniku. Sestaveny byly další komise 

– sportu, kultury, výchovy a vzdělávání, cyklodopravy, životního prostředí. 

 

Letos Krojovanky z Maryšky nevyrá-

běly před Vánoci betlém, ale za výlohu 

salonu naaranžovaly dětský pokojíček. 

Ovšem ne ledajaký, tvořily ho 

starodávné dětské hračky – nábytek, 

nádobíčko, různá autíčka, hry, panenky, 

medvídci. Radost pohledět, radost zavzpomínat. 
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Kolem 6. prosince Mikuláš, kam 

se podíváš. Mikulášských akcí byla 

přehršel, soukromých, i těch 

školních, školkových, firemních 

atd. S mikulášskými balíčky 

navštěvují pravidelně seniory 

v jejich domovech pracovníci 

radnice, v předvánočním období 

za nimi docházejí dobrovolníci- hodinoví vnuci nebo školáci. 

 

Od 6. prosince byly v salonu Maryška instalovány fotografie, které vznikly 

u příležitosti 110. 

výročí Benešovy ZŠ 

a 55. výročí MŠ 

FIT. Jsou dílem 

Nikoly Liberdové a 

vyjadřují celou 

škálu emocí 

předškolních i těch 

starších dětí.  

 

 

Do Bohumína 

konečně dorazil 

sníh. A udržel se! 

Bílá romantika 

vydržela… 
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V sále domu Pod Zeleným dubem se 11. prosince konala velká 

entomologická prodejní výstava. Byla 

hojně navštívena jak Bohumíňáky, tak 

návštěvníky z blízkého okolí i 

vzdálenějších míst.  

 

 

Na Stříbrnou neděli 11. prosince na 

náměstí TGM zazpívala zpěvačka Elle. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zastupitelstvo města na svém 3. zasedání 12. prosince schválilo úpravu 

rozpočtu na rok 2022 a návrh rozpočtu na rok 2023, vzalo na vědomí 

rozpis investic a velkých oprav, schválilo uzavření smluv o dotacích, dále 

vzalo na vědomí hodnocení činnosti komisí rady a výborů a stanovilo 

odměny, schválilo požární řád a podporu poskytování sociálních služeb, 

zabývalo se majetkovými záležitostmi.  

 

Na 15. prosince připravili žáci ZŠ ve Skřečoni pestrý program vánočních 

písní i dalších převážně hudebních vystoupení a předvedli jej ve 

zdejším kostele.  

 

Na Zlatou neděli 18. prosince vystupovala na náměstí TGM kapela People. 
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Rada města se na svém 8. zasedání 19. prosince zabývala např. zajištěním  

vybavení zubních ordinací v Nerudově ulici nebo obstaráváním údržby 

veřejných dětských hřišť ve městě.  

 

Na Štědrý den (zase) všichni spolu, bohužel bez oblíbeného a očekávaného  

hosta Pavla Nováka ml., který měl vystoupit, ale nedávno zemřel. Hudební 

produkci zajistil Jan  Kuchař, jeho bílý klavír a také romantický saxofon. 

Večer uzavřel ohňostroj.  

 

A na závěr bohužel zpráva nejsmutnější: 

Ve věku nedožitých 85 let zemřel 26. prosince Zdeněk Veselý, pedagog, 

dlouholetý pracovník 

radnice, zastupitel, 

předseda komise pro 

výchovu a vzdělávání, 

také předseda 

Atletického klubu 

Bohumín a propagátor 

sportování vůbec.   

A co víc – dlouholetý 

kronikář města. Vedl 

kroniku od roku 2002 do roku 2018, tedy úctyhodných 17 let.  
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Přece jen na závěr roku něco veselejšího:  

Cimbálová muzika Pavla Kordíka při „Vánočním muzicírování, které 

pořádal spolek Přátel bohumínské historie 29. prosince, zahrála písně 

z Moravy, Valašska i Slovenska ve filiálním kostele ve Vrbici.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

 

 

 

Takže: 

 

HODNĚ  ŠTĚSTÍ 

DO  NOVÉHO  ROKU  2023! 
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EPILOG 
 

Ano, věřili jsme, že zas bude lépe.                
Ale co nám to v únoru na dveře zaklepe?  
Jen jsme se roušek a respirátorů zbavili  
a už na nás další starosti a problémy hodili.  
Kdo by si byl pomyslel,  
že je lidstvo nepoučitelné,  
že se najde manipulátor, diktátor a blázen,  
co své lidi pošle napadnout sousední zem.  
Ženy, děti, stařenky taky  
prchají z domovů, pěšky, auty, vlaky,  
hledají bezpečí, práci a naději,  
i když by doma zas byly raději. 
Jak by těch hrůz nebylo dost v minulém století!  
 
Je to snad nějaké megalomanské prokletí,  
na které jen obyčejný člověk doplatí.  
Rozbité domy, továrny a mosty…  
výsledek  řádění vojáků je prostý.  
Lidé už se na to dívat nemohou,  
nejen uprchlíkům, ale i zbraněmi pomohou.  
Tohleto bláznovství stojí obrovské peníze.  
A následek válčení? Ekonomická krize.  
Roste nám inflace, ceny se zvyšují,  
na energie a potraviny 
někteří lidé nemají.  
Neveselá, truchlivá je ta situace.  
Co nás může zachránit?  
Asi jenom práce.  
„Nejen prací živ jest člověk“ často slýcháváme,  
a tak přes ty nepříjemnosti života si užíváme.  
Snažíme se sportovat, baví nás kultura,  
Tím asi nejvíc naštveme kremelského netvora.  
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ZDROJE:     

 
Bohumínské noviny OKO 

Zpravodajství a další pořady TIK 

Webové stránky města Bohumín, příspěvkových organizací 

města, neziskových zájmových organizací  

E-info linka 

Příspěvky na sociálních sítích – Facebook a další  

Internet  

Denní tisk  

Materiály pro jednání zastupitelstva, zápisy z jednání MZ, 

komisí a výborů  

Propagační materiály K3  

Výroční zprávy města, příspěvkových organizací a dalších 

subjektů působících ve městě  

 

Fotografie zveřejněné v těchto zdrojích – převážně Pavla 

Čempěla, Jiřího Spáčila, Jany Končítkové, Jaroslava Kijonky, 

Nikoly Liberdové, Ondřeje Koelbla, Jana Olborta, Ľubici 

Jaroňové, Adély Opartyové, Petra Wojnara, Antonie 

Walterové, z archivů města, školských zařízení, spolků a 

dalších. 
 

 



186 
 

Zápis do „Kroniky města Bohumína za rok 2022“ schválila rada města 14. 8. 

2023 usnesením číslo 319/21.    
 

 

 


